

အမြဲရှိခိုးလေ့ရှိ၍ မိမိထက် ဂုဏ်အသက်သိက္ခာအား ဖြင့် ကြီးသောသူတို့၌ အရိအသေပြုလေ့ရှိသူအား အသက်ရှည်ခြင်း၊ အဆင်းလှခြင်း၊ ချမ်းသာခြင်း၊ ခွန်အားကြီးခြင်းဟူသော ဤအကျိုးထူးတရား လေးပါးတို့သည် တိုးပွားကုန်၏။

သဟဿဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၀၉)

၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၅ ရက် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့ အတွဲ (၆၁)၊ အမှတ် (၁၁၀)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများစစ်ဆေးခြင်းများအပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။

- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းအနေဖြင့် အကြမ်းဖက်ဝါဒနှင့် အစွန်းရောက်ဝါဒတို့ကို လျစ်လျူရှုခြင်းမပြုကြရန်နှင့် အကြမ်းဖက်မှုများကို မြန်မာနိုင်ငံနှင့်အတူ လက်တွဲတိုက်ဖျက်သွားရန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် စစ်မှန်စွာ မျှော်လင့်

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံတမန်အချို့နှင့် ကုလသမဂ္ဂရုံးများ၊ အထူးအေဂျင်စီများနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ အစိုးရပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် လွှတ်တော်အမတ်များသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းနိုင်ငံရေး ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ စိစစ်အတည်ပြုနိုင်ခြင်းမရှိသည့် သတင်းအရင်းအမြစ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရှိ အစိုးရဆန့်ကျင်သူများနှင့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများထံမှရရှိသော လိုရာဆွဲသည့်စွပ်စွဲချက်များ၊ မှန်ကန်မှုမရှိသော တစ်ဖက်သတ် သတင်းအချက်အလက်များအပေါ်အခြေခံကာ ဝေဖန်ပြောကြားချက်များ/ ကြေညာချက်များ ထုတ်ပြန်နေမှုများကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကြားသိတွေ့ရှိရသည်။ ထို့ပြင် ပြည်ပနိုင်ငံများမှ အစိုးရတာဝန်ရှိသူ

များနှင့် လွှတ်တော်အမတ်အချို့တို့သည်လည်း တရားမဝင်အဖွဲ့အစည်းနှင့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများဖြစ်ကြသည့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကိုယ်စားပြုကော်မတီ (CRPH)၊ အမျိုးသားညီညွတ်ရေးအစိုးရ (NUG) နှင့် ယင်းတို့၏လက်အောက်ခံအဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ထိတွေ့ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ထောက်ခံအားပေးခြင်း၊ ၎င်းတို့၏ နိုင်ငံများ၌ ကိုယ်စားလှယ်ရုံးများ ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုခြင်းနှင့် လွှတ်တော်များက ဆုံးဖြတ်ချက်များ ချမှတ်အတည်ပြုခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁



လှိုင်းဘွဲမြို့နယ် မဲဆယ်တိုက်-နောင်တိုင်-ခုဘိုင်း ကတ္တရာလမ်းသစ်ဖွင့်လှစ်

လှိုင်းဘွဲ အောက်တိုဘာ ၉ ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံခရိုင် လှိုင်းဘွဲမြို့နယ် မဲဆယ်တိုက်-နောင်တိုင်-ခုဘိုင်း ကတ္တရာလမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီခန့်က မဲဆယ်တိုက်ကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (ခွဲ) ရှေ့အဆိုပါ လမ်းမုခ်ခိုင်း၌ ကျင်းပသည်။ (အပေါ်ပုံ) အဆိုပါ မဲဆယ်တိုက်-နောင်တိုင်-ခုဘိုင်းလမ်း ၂ ဒဿမ ၂၅၃ ကီလို

မီတာကို ကရင်ပြည်နယ် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ဒေါက်တာလှိုင်ကုမ္ပဏီက ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်နယ် ငွေလုံးငွေရင်း ရန်ပုံငွေကျပ် ၂၇၀ ဒဿမ ၄၈၁ သန်းဖြင့် တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ကော့လှိုင်၊ ဝင်းစိန်၊ နောင်တိုင်၊ ကွမ်ဘီကျေးရွာအုပ်စုများရှိ ကျေးရွာပေါင်း ၁၄ ရွာကို အကျိုးပြုနိုင်မည် ဖြစ်သည်။ စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ *

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများတွေ့ဆုံ

ပြည်တွင်းသတင်း စာ - ၃

မဲဆယ်တိုက် --- မဲခိုးမှုဟု ဆိုရာဝယ်

ဆောင်းပါး စာ - ၆

အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ လှူဒါန်းသည့် Covishield အမှတ်တံဆိပ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ရေ (၁) သန်း ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိ

ပြည်တွင်းသတင်း စာ - ၁၃

ကမ္ဘာ့မည်သည့်နေရာတွင်မျှ လက်ခံမှုမပြုသင့်သည့် အကြမ်းဖက်ဝါဒ

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကိုယ်စားပြုကော်မတီ (CRPH) ၊ အမျိုးသား ညီညွတ်ရေးအစိုးရ (NUG) တို့ကို အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများအဖြစ် တရားဝင်ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည်။ ၎င်းအဖွဲ့များမှာ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဒေသအနှံ့အပြားတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှုများ၊ ဗုံးခွဲခိုင်းခွဲတိုက်ခိုက်မှုများ၊ မီးရှို့မှုများအပါအဝင် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များစွာတို့ကို အမိန့်ပေးခြင်း၊ နောက်ကွယ်မှ စေခိုင်းခြင်း၊ ငွေကြေးထောက်ပံ့ခြင်း၊ သင်တန်းပေးခြင်း စသည်တို့ ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ ယင်းအကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများမှာ လူ့နေရပ်ရွာများအတွင်း လက်နက်ကိုင်ဆောင်ထားခြင်းမရှိသည့် သာမန်အရပ်သူအရပ်သားများကို အမျိုးသမီးများ၊ ကလေးများအပါအဝင် မိသားစုလိုက် သတ်ဖြတ်ခြင်းများလည်း ပါဝင်သည်။

NUG၊ CRPH အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ၊ ၎င်းအဖွဲ့များနှင့် ချိတ်ဆက်လှုပ်ရှားနေသည့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အုပ်စုများ၊ ဒေသများစွာတွင် နာမည်အမျိုးမျိုးခံထားကြပြီး အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများ ပြုလုပ်နေကြသည့် အုပ်စုကွဲများ၊ ဗိုလ်နာမည်အမျိုးမျိုးခံယူထားကြသူများက ဦးဆောင်နေသည့် အကြမ်းဖက်ရိုက်ခတ်မှုများက ကျူးလွန်နေသည့် လုပ်ရပ်များစွာတို့မှာ တပ်မတော်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့တို့ကို ရင်ဆိုင်တိုက်ခိုက်ခြင်းထက် အလွယ်တကူလုပ်နိုင်သည့် လက်နက်မဲ့ အပြစ်မဲ့ပြည်သူများအပေါ် ကျူးလွန်မှုများက ပို၍များသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် တော်လှန်ရေးအမည်ခံထားပြီး ပြည်သူ့ကိုရန်ပြုနေကြခြင်းသာဖြစ်သည်။ အကြမ်းဖက်သမားတို့ အားကောင်းသည့်နေရာများတွင် ၎င်းတို့အား ဆန့်ကျင်သူ၊ မထောက်ခံသူများကိုသာမက ကြားနေသူ၊ အေးချမ်းစွာ နေလိုသူများကိုပါ ရန်သူ၊ သူလျှို၊ ဒလန်အဖြစ် စွပ်စွဲသတ်မှတ်ကြပြီး မသန်စွမ်းသူနှင့် သာသနာ့ဝန်ထမ်း ရှင်ရဟန်းတို့ပါမကျန် သတ်ဖြတ်ခံကြရသည်။

ဒေသန္တရအုပ်ချုပ်ရေး ယန္တရားကို အောက်ခြေမှ ဖြိုခွဲထားခြင်းအားဖြင့် ရပ်ရွာများတွင် တည်ငြိမ်မှု၊ လုံခြုံမှု၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုတို့ ကင်းမဲ့အောင် ပြုလုပ်ထားကြပြီး ဒေသအလိုက် ရှိနေသည့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများ၊ ရိုက်ခတ်မှုများက သတင်းအမျိုးမျိုး ထုတ်ကြသည်။ ၎င်းသတင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် ဖြန့်ကြဲသလို ကျင့်ဝတ်ကင်းမဲ့နေသော မီဒီယာများနှင့်ပါ ချိတ်ဆက်ဝါဒဖြန့်ကြဲသည်။ ဤနည်းဖြင့် ထွက်ပေါ်လာသည့် သတင်းအချက်အလက်များမှာ မှားယွင်းနေသော၊ ပုံပျက်ပန်းပျက်ဖြစ်နေသော၊ ခိုင်မာမှုမရှိသော အကြောင်းအရာများက အများစုဖြစ်နေမည်ဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် နိုင်ငံခြားသံတမန်အချို့၊ ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံရုံးများ၊ အထူးအေဂျင်စီများ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ အစိုးရပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ လွှတ်တော်အမတ်များ စသည်တို့က အထက်တွင်ဆိုခဲ့သည့် မမှန်မကန်အချက်အလက်များ၊ သတင်းတု သတင်းယောင်များ၊ စွပ်စွဲချက်များကို အမှန်များဟု ယူဆကာ ယင်းတို့အပေါ် အခြေခံပြီး မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် ဝေဖန်ခြင်း၊ ကြေညာချက်များထုတ်ပြန်ခြင်းများ ပြုလုပ်နေကြသည်။ ထို့အပြင် NUG၊ CRPH အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ၎င်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ထိတွေ့ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ၎င်းတို့၏နိုင်ငံများ၌ ကိုယ်စားလှယ်ရုံးများဖွင့်ခွင့်ပြုခြင်းနှင့် လွှတ်တော်များက ဆုံးဖြတ်ချက်များချမှတ်အတည်ပြုခြင်းများပြုလုပ်နေကြရာ အကြမ်းဖက်ဝါဒကို အားပေးအားမြှောက်ပြုလုပ်ခြင်းနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းရေးကို ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းတို့ ပြုရာရောက်နေသည်ကို တွေ့ရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒသည် ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေးမူကြီး (၅) ချက် အပေါ်တွင်အခြေခံသည့် အလျောက် အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်မှုကို အလေးထားရန်၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းရေးကိစ္စများတွင် ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းမပြုရန်တို့ကို အလေးအနက်ထားသည်။ အကြမ်းဖက်ဝါဒနှင့် အစွန်းရောက်ဝါဒဟူသည် မည်သည့်နိုင်ငံတွင်မှ လက်ခံခြင်းမပြု။ အားပေးပံ့ပိုးမှုမပြုအပ်သည့်အလျောက် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် အကြမ်းဖက်မှုကျူးလွန်နေသည့် အဖွဲ့အစည်းများအား ဥပဒေအရ အရေးယူမှုများတွင် ပိုင်းဝန်းကူညီပေးခြင်းဖြင့် အကြမ်းဖက်ဝါဒကို တိုက်ဖျက်နိုင်ကြပါစေကြောင်း။ ။

လောကနန္ဒာဘုရားပရိဝုဏ်ရုံ ရောဝတီမြစ်ကမ်းမြေထိန်းနံရံ အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးကိုကိုသည် ဒုတိယဝန်ကြီးဦးထွန်းအုံနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ညောင်ဦးမြို့နယ် ပုဂံမြို့သီရိပစ္စယာရပ်၊ လောကနန္ဒာပရိယတ္တိစာသင်တိုက်သို့ ရောက်ရှိ၍ နိုင်ငံတော်ဗဟိုသံဃာ့ဝန်ဆောင်ဆရာတော် မဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ မေဃိယအား ဖူးမြော်ကြည့်ပြီး ဆွမ်းပဒေသာပင် အလှူငွေကျပ်သိန်း ၅၀ စိုက်ထူလှူဒါန်း၍ ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေကာ သာသနာရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းလျှောက်ထားဆောင်ရွက်သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် လောကနန္ဒာဘုရားအား ဖူးမြော်ပြီး ဘုရားအတွက် အလှူငွေကျပ်သိန်း ၃၀ ကို စေတီတော်ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပက အဖွဲ့သို့ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။ ဆက်လက်၍ ဘုရားကြီးထိန်းသိမ်းမှု ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး လောကနန္ဒာဘုရား အထက်ပစ္စယာ အရပ်လေးမျက်နှာတွင် ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာနက တပ်ဆင်ထားသည့် ရေချိန်များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ယခုအခါ ရောဝတီမြစ်ရေကြောင်းပြောင်းလဲစီးဆင်းမှုကြောင့် ဘုရား၏ အနောက်

တောင်ဘက်မြစ်ကမ်းကို ပြောင်းလဲတိုက်စားသဖြင့် လောကနန္ဒာဘုရားနှင့်ရင်ပြင်အနောက်တောင်ထောင့်တို့ အနည်းငယ်နိမ့်ဆင်းသွားခြင်းအတွက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ ညှိနှိုင်းပူးပေါင်း၍ လောကနန္ဒာဘုရား ပရိဝုဏ်ရုံ ရောဝတီမြစ်ကမ်းမြေထိန်းနံရံ ပေ ၈၀၀ ခန့်ကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးမကျမီ ယခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မေလအတွင်း အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားသည်။ မွန်လွှဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ညောင်ဦးမြို့ အမှတ်(၇)ရပ်ကွက် အောင်မြေ

ဗောဓိ အလိုတော်ပြည့် စာသင်တိုက်သို့သွားရောက်၍ မြို့နယ်သံဃာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင်ဆရာတော် မဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တပဏ္ဍိတအား ဖူးမြော်ကြည့်ပြီး ကန်တော့ပြီး ဆွမ်းပဒေသာပင် အလှူငွေကျပ်သိန်း ၅၀ စိုက်ထူလှူဒါန်းသည်။ ဆက်လက်၍ အေဒီ ၁၃ ရာစုတွင် နရသီဟပတေ့မင်းကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့သော နရသီဟပတေ့ဘုရားနှင့် အေဒီ ၁၉၆၅ တွင် နရပတိစည်သူမင်းကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့သော ဓမ္မရာဇကဘုရားကြီးတို့အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ညောင်ဦးခရိုင်အတွင်းရှိ လက်ပံခြေပေါ်မြစ်ရေတင် Solar Pilot စီမံကိန်းအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးခရိုင်အတွင်းရှိ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဌာန (ရေအရင်းအမြစ်)

မှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လက်ပံခြေပေါ်မြစ်ရေတင် Solar Pilot စီမံကိန်းအား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင်မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမောင်ကို၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်

တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ကိုကိုဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ဦးစွာ လက်ပံခြေပေါ်မြစ်ရေတင် Solar Pilot စီမံကိန်းမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက စီမံကိန်း

ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများအား ရှင်းလင်းတင်ပြရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းမှူးတို့က လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက စီမံကိန်း ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။ လက်ပံခြေပေါ်မြစ်ရေတင် စီမံကိန်းသည် ၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် စတင်လည်ပတ်ခဲ့ပြီး ညောင်ဦးခရိုင်အတွင်းရှိ စိုက်ပျိုးဧက ၁၀၀၀ ကျော်ကို အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေလျက် ရှိပြီး ယခုတည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် လက်ပံခြေပေါ်မြစ်ရေတင် Solar Pilot စီမံကိန်းပြီးဆုံးပါက မြစ်ရေတင် စီမံကိန်းအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား သုံးစွဲမှုကို လျှော့ချနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအား ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရာတွင် အသုံးများသည့် ဆေးဝါးများ၏ ပေါက်ဈေးများ

(၉-၁၀-၂၀၂၁)ညနေ ၆ နာရီအချိန်အထိဈေးနှုန်း

No	Product Name	Pack Size	Price in Kyats (Retail)	Company Name
1	P.O Dextro-methophan	10X10's	1450	AA Medical
2	P.O Bromhexine	10X10's tablets/Box	1000	Medi Myanmar
3	P.O Cetrizine	10X10's / Box	2200	AA Medical
4	P.O Multivitamin with/ without zinc	3X10's / Box	5600	OLIVE

5	P.O Vitamin C	10X10's / Box	700	Pai Brother
6	P.O - Pantocid	10X10's / Box	7000	PL
7	P.O Omeprazole	10X10's / Box	1650	Shwe Htay Min
8	Injection Pantocid	1g/Vial	1500	Aorta
9	Injection Omeprazole	1g/Vial	1050	Aorta
Antibiotics				
10	PO - Azithromycin 500 mg	5x3's	4000	Ramma-waddy

အခြားဆေးဝါးများ၏ ဈေးနှုန်းများကို Website (www.mccpmd.org) နှင့် Facebook Page <https://www.facebook.com/323302521392189/posts/1720802588308835/?d=n> တို့တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်း(ပူတာအို)၌ အန္တရာယ်ရှိသော အဆောက်အအုံဟောင်းများ ဖျက်သိမ်းရေး၊ နောင်ပညာသင်နှစ်များတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပိုမိုလက်ခံနိုင်ရေး လျာထားဆောင်ရွက်သွားရန် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး မှာကြား

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉

နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်း(ပူတာအို)၌ အန္တရာယ်ရှိသော အဆောက်အအုံဟောင်းများ ဖျက်သိမ်းရေး၊ နောင်ပညာသင်နှစ်များတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပိုမိုလက်ခံနိုင်ရေး လျာထားဆောင်ရွက်သွားရန် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး မှာကြား



ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ပူတာအိုခရိုင် ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးရုံးသို့ ရောက်ရှိပြီး ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမတွင် ခရိုင်ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးမှူးက ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုဘဏ္ဍာရေးနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် ပူတာအိုခရိုင်အတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့သည့် နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်သည့် အခြေအနေများနှင့် အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ရုံးဝင်းအတွင်းရှိ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

လူငယ်များဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်း (ပူတာအို)၌ စားရိပ်သာများတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ နေ့လယ်စာ စားသောက်နေမှု၊ အိပ်ဆောင်များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ နေထိုင်မှု၊ သင်တန်းခန်းမ၊ စားနပ်ရိက္ခာသိုလှောင်ထားရှိမှု၊ စာကြည့်တိုက်၊ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး သက်တမ်းကျော်လွန်သည့် အန္တရာယ်ရှိသော အဆောက်အအုံဟောင်းများ ဖျက်သိမ်းရေး၊ နောင်ပညာသင်နှစ်များတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပိုမိုလက်ခံနိုင်ရေး လျာထားဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြားသည်။

ပညာသင်တန်းကျောင်း (ပူတာအို)သို့ ရောက်ရှိ၍ သင်တန်းသူအိပ်ဆောင်၊ သင်တန်းခန်းမ၊ စားရိပ်သာများကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး သင်တန်းဆင်း သင်တန်းသူများကို အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပြုလုပ်နိုင်ရန် အုပ်ချုပ်စက်များကို အရစ်ကျစနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးနိုင်ရေး၊ သင်တန်းသူများကို အိမ်တွင်းမှ ဘာသာရပ်များ ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ တတ်မြောက်စေရေး၊ သင်တန်းဆင်းပြီး နောက်ပိုင်းတွင်လည်း အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပြုလုပ်နိုင်သည်အထိ ကူညီ

ဆောင်ရွက်ပေးရေးတို့ကို ရှင်းလင်းမှာကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ပူတာအိုခရိုင်ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးမှူးမှ ဝန်ထမ်းများ၊ သင်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်နှင့် သင်တန်းနည်းပြများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး ဝန်ထမ်းများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် ကျောင်းဝတ်စုံနှင့် စာရေးကိရိယာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဂျီအေပီနှင့် ဓာတုကင်းလွတ် စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်များကို လက်လီလက်ကားဈေးများနှင့် ချိတ်ဆက်ပေးနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉

ရေလျှောင့်တစ်ကြီးများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်သာယာလှပရေး၊ လျာထား စိုက်ဧကပြည့် ဆည်ရေပေးဝေနိုင်ရေး၊ ဆည်ရေစီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ နည်းပညာ၊ အသိပညာ ဖြန့်ဝေရေးလုပ်ငန်းများကို လုပ်ငန်းကဏ္ဍတစ်ခုချင်းအလိုက် တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ငမိုးရိပ်ရေလျှောင့်တစ်ခု ရောက်ရှိစစ်ဆေးစဉ် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ထွဋ်ဦးက တာဝန်ရှိသူများကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှည်းကူးမြို့နယ် ဖောင်ကြီးကျေးရွာအနီး ငမိုးရိပ်ချောင်းပေါ်တွင် တည်ဆောက်ထားသည့် ငမိုးရိပ်ရေလျှောင့်တစ်ခု စိုက်ပျိုးမြေဧရိယာ ဧက သုံးသောင်းကျော်နှင့် မြို့ရေပေးဝေရေးအတွက် နေ့စဉ် ရေဂါလန် သန်း ၁၃၀ ကျော် အကျိုးပြုလျက်ရှိသည်။ ယခုနှစ် မိုးရာသီတွင် ကန်ရေပြည့်သိုလှောင်နိုင်ခဲ့သဖြင့် လက်ရှိတွင် ရေဧကပေ ၃၅၀၀၀ ကျော် သိုလှောင်ထိန်းသိမ်းထားလျက်ရှိကြောင်း၊ ရေပိုလွှဲပေါ်တွင် ရေကျော်ကျလာပါက အလိုအလျောက်လဲနိုင်သည့်

ငမိုးရိပ်ဆည်ရေသောက် ဧရိယာအတွင်းရှိ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနှင့် ရန်ကုန်မြို့တော် ပတ်ဝန်းကျင် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးလုပ်ငန်းများကို အပြည့်အဝ အကျိုးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် မော်ဘီမြို့ ညောင်နှစ်ပင်စိုက်ကွင်းရှိ စိမ်းလန်းသမဝါယမအသင်း၏ ဓာတုကင်းလွတ် ဟင်းသီး

ဟင်းရွက် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု ဧရိယာအတွင်း သမဝါယမအသင်းဝင် တောင်သူ အိမ်ထောင်စု ၂၀၀ က ဂျီအေပီ အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ရ ဟင်းသီးဟင်းရွက်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးအားပေးရာ (ဝဲဝဲ) တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အစားအစာ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် အာဟာရပြည့်ဝရေးကို အလေးထားသုံးစွဲလာသည့် စားသုံးသူများ တိုးပွားလာလျက်ရှိသကဲ့သို့ ဓာတုကင်းလွတ်ထုတ်ကုန်များ ဂျီအေပီထုတ်ကုန်များ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သည့် တောင်သူများ လုပ်ငန်းရှင်များလည်း တိုးတက်လာလျက်ရှိရာ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် နည်းပညာ အသိပညာဖြန့်ဝေပေးခြင်း အားပေးကူညီခြင်း လုပ်ငန်းများအပြင် လက်လီလက်ကားဈေးများနှင့် ချိတ်ဆက်ပေးခြင်းဖြင့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူများ ဝင်ငွေတိုးတက်မြှင့်မားစေရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

*** ရှေ့ဖိုးမှ**
ကတ္တရာလမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို မဲဆမိတ်အထက်တန်းကျောင်း (ခွဲ) ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်နယ်ကျေးလက် လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ဦးအောင်နိုင်ထွန်းက လမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကာ ကျေးလက်နေပြည်သူတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားပြီး ပြည်နယ်ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးက လမ်းဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ် အလင်္ဂယ်များအား နေရာအရောက်လိုက်လံပေးအပ်ခဲ့သည်။

မဲဆမိတ်-နောင်တိုင်-ခုတ်တိုင်း လမ်းမခွဲဦးအား စက်လှေတိုက်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး မဲဆမိတ်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တစန္ဒရ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦး၊ အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ဇော်မင်းအောင်၊ ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး (KNU) ဘားအံခရိုင် ဥက္ကဋ္ဌ ပဒိုစောအောင်မော်အေးနှင့် ကရင်ပြည်နယ် နယ်ခြားစောင့်တပ် ဗဟိုအကြံပေးနှင့် ကွပ်ကဲရေးအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်မှူးကြီး စောကြာအင်းတို့က အဆိုပါလမ်းအား ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြကာ လမ်းဖွင့်ပွဲ မော်ကွန်းအား အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းပေးကြပြီး လမ်းကို ဖြတ်သန်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။



ယင်းနောက် ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က

စောမျိုးမင်းသိန်း (ပြန်/ဆက်)

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကို ထိန်းချုပ်လာနိုင်မှုနှင့်အတူ ရုပ်သံရိုက်ကူးရေးလုပ်ငန်းများကို ကန့်သတ်ချက်များနှင့်အညီ စတင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြု

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉
ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်
မောင်အုန်းသည် ရန်ကုန်မြို့ရှိ
မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား
နှင့် ရွှေသံလွင်မီဒီယာကုမ္ပဏီ
တို့၏ ရုပ်သံလုပ်ငန်းများကို
လိုက်လံကြည့်ရှုပြီး အနုပညာရှင်
များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံ
နှုတ်ဆက်အားပေးသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည်
ယမန်နေ့ ညပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့
ပြည်လမ်းရှိ မြန်မာ့အသံနှင့်
ရုပ်မြင်သံကြား၏ Studio A သို့
ရောက်ရှိပြီး “ချစ်တေးဝေဆာ
တေးမင်္ဂလာ” ဂီတဖျော်ဖြေရေး
အစီအစဉ်တွင် ပါဝင်ဖျော်ဖြေ
ကြမည့် ဂီတအနုပညာရှင်များအား
ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်
သည်။ ဆက်လက်၍ ဂီတဖျော်ဖြေ
ရေးအစီအစဉ် တိုက်ရိုက် (Live)

ရိုက်ကူးရေး ဆောင်ရွက်မှုကို
ကြည့်ရှုအားပေးပြီး အနုပညာရှင်
များအား အမှတ်တရလက်ဆောင်
များ ပေးအပ်သည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည်
ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့
တာဝန်ရှိသူများက ကိုဗစ်-၁၉
ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ
တာဝန်မြို့နယ် အရှေ့မြင်းပြိုင်
ကွင်းလမ်း ရွှေထွဋ်တင်ဝင်း

အတွင်းရှိ HEXAGON STUDIO
ရိုက်ကူးထုတ်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းခွင်
သို့ ရောက်ရှိရာ ရွှေသံလွင်မီဒီယာ
ကုမ္ပဏီ အကြီးတန်းဥက္ကဋ္ဌနှင့်
တာဝန်ရှိသူများက ကိုဗစ်-၁၉
ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ
စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ
ရိုက်ကူးထုတ်လုပ်ရေး လုပ်ငန်း

များ စခန်းသွင်းဆောင်ရွက်နေမှု
ကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။
ထိုသို့ရှင်းလင်းတင်ပြမှုအပေါ်
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကိုဗစ်-
၁၉ ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေး
စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ
လုပ်ငန်းများကို ဂရုပြုဆောင်ရွက်
ကြရန် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအခါ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကို ထိန်းချုပ်
လာနိုင်မှုနှင့်အတူ ရုပ်သံရိုက်ကူး
ရေးလုပ်ငန်းများကို ကန့်သတ်
ချက်များနှင့်အညီ စတင်ဆောင်
ရွက်ခွင့်ပြုခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊
အနုပညာရှင်များ၏ ဖျော်ဖြေမှု
များဖြင့် မွန်းကျပ်နေသော ပြည်သူ
လူထုအား ဖျော်ရွှင်မှုပေးနိုင်
အောင်၊ အပန်းပြေအောင် ဆောင်
ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊
ရုပ်ရှင်၊ ရုပ်သံ၊ ဂီတ၊ အငြိမ်း
သဘင် အနုပညာရှင်များအနေဖြင့် အနု
ပညာလုပ်ငန်းများကို တစ်ပြိုင်
တည်း ပြန်လည်စတင်ဆောင်ရွက်
ကြရန် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြား
သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် တာဝန်ရှိသူ
များနှင့်အတူ HEXAGON STU-
DIO အတွင်း၌ Studio များ ခွဲခြား
၍ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်

ရေး စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်
အညီ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေ
မှုနှင့် HEXAGON COMPLEX
တို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုရာ
တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်း
တင်ပြကြသည်။ (ဝဲပုံ)

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး ဌာန
သည် ပြည်သူများ အပန်းပြေ
စေရန်၊ ဖျော်ရွှင်မှုရရှိစေရန်နှင့်
စိတ်ခွန်အားသစ်များ ရရှိနိုင်ရန်
အတွက် ရုပ်သံရိုက်ကူး/ထုတ်လုပ်
ရေးလုပ်ငန်းများကို ကိုဗစ်-၁၉
ကပ်ရောဂါကာကွယ်ရေး စည်းမျဉ်း၊
စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ပြန်လည်
စတင် ဆောင်ရွက်မှုနှင့်အတူ အနု
ပညာရှင်များ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှု
များဖြင့် ဖျော်ဖြေရေးလုပ်ငန်းများ
တင်ဆက်နိုင်ရန် အရှိန်အဟုန်ဖြင့်
ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရ
သည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်အတွက် အရေးပေါ်အခြေအနေတွင် လိုအပ်သောဆေးဝါးများကို ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရမည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်း
သည် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်
မြို့နယ်ရှိ ဆေးဝါးစက်ရုံ (အင်းစိန်)
အစည်းအဝေးခန်းမ၌ မြန်မာနိုင်ငံ
ဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းကိရိယာ
များ ထုတ်လုပ်သူများအသင်းမှ
တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံ
သည်။ (ယာပုံ)

သော ဆေးဝါးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ
အား GMP Guide Line များနှင့်
အညီ ထုတ်လုပ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊
နိုင်ငံတော်အတွက် အရေးပေါ်
အခြေအနေတွင် လိုအပ်သော
ဆေးဝါးများကို ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်
ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်
ထားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံခြား
မှ တင်သွင်းနေရသော ဆေးဝါး
နှင့် ဆေးပစ္စည်းများကို ထုတ်လုပ်
ပေးခြင်းဖြင့် ပြည်ပသို့ နိုင်ငံခြား
ငွေစီးဆင်းမှုအား လျှော့ချနိုင်
ကြောင်း၊ ပြည်သူများအတွက်
လိုအပ်သော ဆေးဝါးများအား
ပိုမိုထုတ်လုပ်နိုင်ရေး၊ ဆေးဝါး
အမယ်သစ်များ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး
ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်
ကြောင်း၊
မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆေးနှင့်



ဆေးပစ္စည်းများကို လိုအပ်ချက်၏
၁၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာ ထုတ်လုပ်
နိုင်၍ ကျန်လိုအပ်သည့် ဆေးဝါး
များကို ပြည်ပမှတင်သွင်းနေရ
ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

ရာတွင် တွေ့ကြုံရမည့် စိန်ခေါ်မှု
များကိုပူးပေါင်း၍ ဖြေရှင်းအဖြေ
ရှာ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊
စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့်
ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း

များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ကူညီ
ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊
ဆေးဝါးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး
အတွက် လိုအပ်ချက်ရှိပါက ကူညီ
ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊

အသင်းဝင်အချင်းချင်း မှန်ကန်
သော အကျိုးစီးပွား ဖြစ်ထွန်းစေ
မည့် လုပ်ဆောင်မှုများတွင်
ညီညွတ်စွာ ပူးပေါင်း၍ ဆောင်ရွက်
ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆေးနှင့် ဆေး
ပစ္စည်းကိရိယာများ ထုတ်လုပ်သူ
များအသင်းအနေဖြင့် တွေ့ကြုံနေ
ရသည့် အခက်အခဲများရှိပါက
ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း တင်ပြပေးရန်
ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဆေးနှင့် ဆေး
ပစ္စည်းကိရိယာများ ထုတ်လုပ်သူ
များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မိုးခိုင်က
လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု တွေ့ကြုံ
နေရသည့် အခက်ခဲများနှင့်
ဈေးကွက် အခြေအနေတို့ကို
ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ကြောင်း သိရ
သည်။
သတင်းစဉ်

နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်

နေပြည်တော်အောက်တိုဘာ ၉
နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့
တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့
နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်း
ရွာမည်။ ရွာရန် ရာနှုန်းပြည့်
ဖြစ်သည်။ မန္တလေးမြို့နှင့်
အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့
နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်း
ရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၈၀
ဖြစ်သည်။ မနက်ဖြန်အတွက်
ခန့်မှန်းချက်မှာ တနင်္သာရီ
တိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်
နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင်
မိုးပိုလာနိုင်သည်။ မိုး/လေ

တရုတ်နိုင်ငံ World Green Design Organization (WGDO) Myanmar မှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးသုံးပစ္စည်းများ လာရောက်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်
ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ဝန်ထမ်းများနှင့် မိသားစုဝင်များ အသုံးပြုနိုင်ရန်
အတွက် မြန်မာသံရုံး၊ ပေကျင်းမြို့၏ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် တရုတ်
နိုင်ငံ World Green Design Organization (WGDO) Myanmar မှ
ယွမ်ငွေ ၄,၂၅၄၈၀၀- (ငွေကျပ် ၁၀၆၃၇၀၀၀၀၀) တန်ဖိုးရှိ Prescription
Tea for Prevention of Covid-19 အထုပ် ၁၀၀၀၊ Sterilized Air
Purifier Mask ၁၂၀၀၀၊ N95 Mask ၁၁၀၀၀၊ Portable Sterilizing
Kit ၂၀၀၊ 10L Oxygen Concentrator ရှစ်လုံးနှင့် Philips Non-
Invasive Ventilator နှစ်လုံးတို့ကို အောက်တိုဘာ ၈ ရက် နံနက်
၁၀ နာရီခွဲတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ လာရောက်လှူဒါန်းခဲ့ရာ
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုးထွဋ်က လက်ခံ
ရယူခဲ့ပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ကာ ကျေးဇူးတင်
စကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



မဲမသမာမှု --- မဲခိုးမှုဟု ဆိုရပါက

သက်ဆိုင်ခြင်း

လူတစ်ချို့ ကျွန်တော်နဲ့တွေ့စဉ် မေးကြပါတယ်။ “မဲခိုးတယ် ... မဲခိုးတယ်” ဆိုပြီး စွပ်စွဲ ... ပြီးတော့ အာဏာယူလိုက်တယ် ... ကျုပ်ဖြင့် နားကိုမလည်တော့ဘူး ... ကျုပ်တို့လည်း မဲပေးခဲ့တာပဲ ... ကြိုက်တဲ့လူ၊ ကြိုက်တဲ့ပါတီကို အမှန်တကယ်ပေးခဲ့တာ ... မဲရတော့လည်း ကျုပ်တစ်စုတစ်စည်း သွားကြည့်ခဲ့တယ်။ “ဒီလိုပဲ ရေတွက်နေတာပဲ ... သက်သက်စွပ်စွဲတာပါဗျာ” လို့ ပြောကြတယ်။ ဒါကြောင့် တို့တို့နဲ့ လိုရင်းရှင်းတော့ ရှင်းပြခဲ့ပါတယ်။ သဘောပေါက်သလား မပေါက်လားတော့ မသိဘူး။ ဒါနဲ့ ဒီဆောင်းပါးရေးရင် ကောင်းမှာပဲလို့ တွေးရင်း ရေးမိတော့တာပါ။

တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်အာဏာကို ထိန်းသိမ်းလိုက်ခြင်းရဲ့ အဓိက အကြောင်းရင်းကတော့ အရင် NLD အစိုးရလက်ထက် အဲဒီအစိုးရက ဦးစီးကျင်းပခဲ့တဲ့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲမှာ မဲမသမာမှုတွေရှိခဲ့လို့ အဲဒီမဲမသမာမှုတွေကို ဖြေရှင်းပေးဖို့ တပ်မတော်က အကြိမ်ကြိမ် မေတ္တာရပ်ခံ အကြောင်းကြားခဲ့ပေမယ့် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်း လုံးဝမရှိ။ ဂရုစိုက်ဘဲ လွှတ်တော်ကို ဇွတ်ခေါ်ပြီး၊ အစိုးရသစ်ဖွဲ့ဖို့ အဓမ္မကြိုးပမ်းတာကြောင့် အခုလို အာဏာထိန်းသိမ်းရတာဟာ၊ အဓိက အကြောင်းရင်း ဖြစ်တယ်ဆိုတာ အားလုံး အသိပဲဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ခေါ်... အစိုးရဖွဲ့ပြီးတဲ့နောက် အရင် (၅)နှစ်ကထက် ဆိုးရွားတဲ့ အမျိုးဘာသာ၊ သာသနာ ထိခိုက်စေမယ့် ဆောင်ရွက်မှုတွေ လုပ်ကြတော့မယ်ဆိုတာကို တပ်မတော်က သိတယ်။

အားလုံးကိုက်ညီလို့ တာဝန်ပေးခြင်း ခံရတာပါ။ ကိုယ်ရည်သွေးခြင်း မဟုတ်ပါ။ စုံစမ်းနိုင်ပါတယ်။ ဆက်ပါမယ်... ကျွန်တော်ရဲ့ ၇ နှစ်တာ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အတွေ့အကြုံတွေအရ ပြောရမယ်ဆိုရင် မဲမသမာမှုဆိုတာဟာ အောက်မှာ ဖော်ပြမယ့် အချက်အလက်တွေ အပေါ် မူတည်နေတယ်လို့ ပြောလိုပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ခန့်ခွဲပါတယ်။ ဦးလှသိန်းဟာ ဦးတင်အေး UEC ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ယူခဲ့တုန်းက မိတ္ထီလာ ခရိုင် ရွေး/ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ယူခဲ့သူပါ။ သူ့ကို နိုင်ငံတော်သမ္မတက UEC ဥက္ကဋ္ဌခန့်ပါတယ်။ ပြည်နယ်/တိုင်း၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်နဲ့ ရပ်/ကျေး ကော်မရှင်အဖွဲ့တွေကိုတော့ မဖျက်သိမ်းသေးဘဲ ဆက်ပြီးတာဝန်ပေးထားပါတယ်။ (ဒီလိုမဖျက်ရတာကလည်း ပြည်နယ်/တိုင်း၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်၊ ရပ်/ကျေး ကော်မရှင်အဖွဲ့ ဝင်တွေဟာ လစာစရိတ်ခံစားရခြင်းလည်း မရှိ၊ ကိုယ့်ထမင်းကိုယ်စားပြီး၊ ဗော်လံတီယာ ဆောင်ရွက်နေသူတွေဖြစ်တာက တစ်ကြောင်း၊ လာမယ့် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲမှာ သူတို့ လူတွေ အဆင်သင့်မဖြစ်သေးတာ

ပြီး အဲဒီဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေအတိုင်း တိတိကျကျဆောင်ရွက်တဲ့သူတွေဖြစ်လို့ သူတို့စေခိုင်းသလို လုပ်မယ့်သူတွေ မဟုတ်ဘူးလို့ ယုံကြည်ပြီး ကော်မရှင်အသစ်ကို ထပ်ဖွဲ့စည်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဥပဒေအရတော့ အသစ်ထပ်မံဖွဲ့စည်းရမှာ မှန်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် သူတို့ ပါတီဝင်တွေ၊ ဝန်းရံသူ လိုလားသူတွေ ချည်း ရွေးခန့်တာကတော့ လွန်လွန်းအားကြီးပါတယ်။

- (၅) လူတစ်ယောက်ဟာ သူများအမည်နဲ့ မဲပေးလို့ မရပါဘူး။
- (၆) ကိုယ်စားမဲပေးခွင့်လည်း မရှိပါဘူး။
- (၇) ကိုယ့်သဘောနဲ့ ကိုယ် မဲရုံမှူးကို မသိစေဘဲ၊ မဲပုံးထဲကို မဲလက်မှတ် သွားထည့်လို့လည်း မရပါဘူး။
- (၈) ပြင်ပက ယူလာတဲ့ မဲလက်မှတ်တွေကို မဲထည့်လို့ မရပါဘူး။

ဆိုတော့ရင်... အခု NLD အစိုးရ ဦးဆောင် ကျင်းပပေးတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲမှာ NLD မြို့နယ်၊ ရပ်/ကျေး ပါတီဝင်တွေ၊ ဝန်းရံသူတွေ ပူးပေါင်းစွက်ဖက်ပြုစုထားတဲ့ မဲစာရင်းကို ကြည့်တော့ အသက် (၁၈) နှစ်မပြည့်သေးသူတွေ၊ မှတ်ပုံတင် မရှိသူတွေ၊ (၂) ကြိမ်၊ (၃) ကြိမ် အမည်ထပ်ပါနေသူတွေ၊ အဖအမည်တစ်ဦးတည်းနဲ့ (၁၀) ဦး (၁၅) ဦးပါနေသူတွေ၊ အသက် (၁၀၀) ကျော် သေဆုံးပြီးတဲ့သူတွေ၊ တော်တော်များများ ပါဝင်နေတာ တွေ့ရပါတယ်။ ဥပဒေအရ မဲစာရင်းမှာ နိုင်ငံသား၊ ဧည့်နိုင်ငံသား၊ ပြုနိုင်ငံသား၊ နံပါတ်မပါသူတွေဟာ လုံးဝမဲပေးခွင့် မရှိပါ။ ဒါပေမယ့် မဲပေးထားပါတယ်။ အသက် (၁၀၀) ကျော်သေဆုံးပြီးသူတွေလည်း မဲပေးထားပါတယ်။ အသက် (၁၈) နှစ်မပြည့်သူတွေ မဲစာရင်းမှာပါနေပြီး မဲပေးထားပါတယ်။ ၎င်းတို့ ကိုယ်တိုင် မဲပေးတာ ဟုတ်/မဟုတ် စိစစ်နိုင်ခြင်းလည်း မရှိပါ။ ရပ်/ကျေးနှင့် NLD ဝန်းရံသူတွေက ကိုယ်စားမဲပေးခြင်းလည်း ဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ ကာယကံရှင်တွေကိုယ်တိုင်သိမှာပါ။ ဒီကိစ္စဟာ မဲမသမာမှု (မဲခိုးခြင်း) ဖြစ်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပဒေအရ ထောင်ဒဏ် (၁) နှစ်၊ ငွေဒဏ် (၁) သိန်း ကျခံရနိုင်ပါတယ်။

ဆိုးကျိုးတရားတွေ ဖြစ်တော့မှာကိုသိတဲ့ တပ်မတော်ဟာ ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို စောင့်ထိန်းဖို့ တာဝန်ရှိတဲ့အလျောက် မလွဲမရှောင်သာဘဲ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)နဲ့အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို ခေတ္တခဏ ထိန်းသိမ်းတာသာဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံသားတိုင်း နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်းသိဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

- (၂) ရွေးကောက်ပွဲနဲ့ ဆိုင်တဲ့ စာရွက်စာတမ်းတွေ (မဲစာရင်း အပါအဝင်) ကို ဥပဒေနဲ့ ဆန့်ကျင်ပြီးတော့ လိုသလို ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့၊
- (၃) အောက်ခြေအဖွဲ့အစည်းတွေဟာ သူတို့ဩဇာလွှမ်းမိုးသူ ဖြစ်ဖို့၊
- (၄) သူတို့ပါတီကို ထောက်ခံဝန်းရံတဲ့ သူတွေဟာ ရပ်/ကျေး ကော်မရှင်နဲ့ မဲရုံတွေကို တရားသည်ဖြစ်စေ၊ မတရားသည်ဖြစ်စေ၊ ဥပဒေမဲ့အနိုင်ယူ လွှမ်းမိုးခြယ်လှယ် သူတွေ ဝန်းရံစေဖို့...

ကတစ်ကြောင်း၊ အလျင်စလိုဖျက်သိမ်းဖို့ မလိုသေးတာက တစ်ကြောင်းကြောင့် ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ လုပ်တဲ့အခါမှာတော့ အရင်ပြည်နယ်/တိုင်း၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်နဲ့ ရပ်/ကျေး ကော်မရှင်တွေက တာဝန်ယူပြုလုပ်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဟောင်းတွေဟာ ဘယ်ပါတီကိုမှ ဘက်လိုက်တာမရှိ၊ မသမာမှု မဲခိုးမှုအလုပ်မရှိ၊ ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေအတိုင်း အတိအကျလိုက်နာ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါတယ်။ အာဏာရ NLD အစိုးရလည်း သိပါတယ်။ ဒါပေမယ့်... ၂၀၁၇ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲပြီး တဲ့နောက် လာမယ့် ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲမှာ အရင်ကော်မရှင်အဖွဲ့ကို ဆက်ပြီး တာဝန်ပေးတော့ဖို့ ၎င်းတို့ဆုံးဖြတ်ကြပါတယ်။ ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲမှာ သူတို့ နိုင်ကို နိုင်မှဖြစ်မယ်ဆိုတာ အဲဒီကတည်းက ဆုံးဖြတ်သုံးသပ်ထားပုံရပါတယ်။ ဒါကြောင့် အရင်ပြည်နယ်/တိုင်း၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်နဲ့ ရပ်/ကျေး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်တွေကို NLD အများစု ပါတဲ့အဖွဲ့နဲ့ အစားထိုးလိုက်ပါတယ်။ ဒီကိစ္စဟာ ပထမဆုံး မရှိသေးတဲ့လုပ်ရပ် အစပျိုးခဲ့ခြင်းပါ။ အရင်ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်(အဟောင်း)တွေဟာ ဘယ်သူ ဩဇာလွှမ်းမိုးမှု (ယုတ်စွအဆုံး အစိုးရရဲ့ ဩဇာလွှမ်းမိုးမှု)ကိုမှ မခံယူဘဲ ကော်မရှင်(UEC)က ပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေတွေကိုသာ လိုက်နာ

- (၁) အသက် (၁၈) နှစ်ပြည့်ပြီးသူ ဖြစ်ရပါမယ်။
- (၂) နိုင်ငံသား / ဧည့်နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရပြီးသူ ဖြစ်ရပါမယ်။ (မဲစာရင်းမှာ နိုင်ငံ၊ ဧည့်၊ ပြု၊ စိစစ်ရေးကတ်နံပါတ် ဖော်ပြရမှာပါ)
- (၃) တခြားမဲဆန္ဒနယ်၊ မဲရုံတစ်ခုခုမှာ နာမည်ပါပြီးရင် ကိုယ်မဲထည့်မယ့် မြို့နယ်၊ ရပ်/ကျေး မဲရုံတစ်ရုံမှာသာ မဲပေးရမှာပါ။ တခြားမှာ ပါနေတဲ့ ကိုယ့်အမည်ကို ဖျက်ခိုင်းရပါမယ်။
- (၄) မဲပေးတဲ့နေရာမှာလည်း လူတစ်ယောက်ဟာ တစ်ကြိမ်သာ မဲပေးခွင့် ရှိပါတယ်။

နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်းသိဖို့လိုအပ် ဆိုးကျိုးတရားတွေ ဖြစ်တော့မှာကို သိတဲ့ တပ်မတော်ဟာ ဒို့တာဝန်အရေး သုံးပါးကို စောင့်ထိန်းဖို့ တာဝန်ရှိတဲ့ အလျောက် မလွဲမရှောင်သာဘဲ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)နဲ့အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို ခေတ္တခဏ ထိန်းသိမ်းတာသာဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံသားတိုင်း နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်းသိဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

“တပ်မတော် အာဏာသိမ်းတာကို ထောက်ခံသလား ... လို့ မေးလာရင် တော့... လို့ လိုက်လိုက်လဲ့လဲ့ ထောက်ခံပါတယ်” ... လို့ ဖြေရမှာပါ။ ဘာကြောင့်လဲ ဆိုတော့ တပ်မတော်ဟာ ဆိုးကျိုးတွေကို အချိန်မီ ဟန့်တားနိုင်မယ်ဆိုတာ သိလို့ပါ။

ကျွန်တော်က သာမန်အရပ်သား တစ်ဦးပါ။ ရာထူး၊ အာဏာ တာဝန်ဆိုပြီး တော့လဲ မြူမှုမရှိတဲ့ သာမန်အရပ်သား တစ်ဦးသာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် လူမျိုးနဲ့ နိုင်ငံတော်ကို ချစ်စိတ်၊ ဘာသာ သာသနာကို အလေးအနက်ထားပြီး ကိုးကွယ်ဆည်းကပ်လိုစိတ်ကတော့ ပြင်းပြင်းပြပြရှိသူ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်ဟာ ၂၀၁၀ က ၂၀၁၇ ခုနှစ်ထိ ခရိုင်ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲတစ်ခုမှာ တာဝန်ယူခဲ့ဖူးပါတယ်။ အဲဒီတာဝန်ပေးမယ်လို့ ကမ်းလှမ်းစဉ်က ရပ်ကွက်၊ မြို့နယ်ထဲမှာ အများယုံကြည်လေးစားတဲ့သူဖြစ်ရမယ်။ ဘယ်ပါတီ ဘယ်အဖွဲ့အစည်းဝင်မှ မဖြစ်စေရ ဖြစ်မှု ကင်းရှင်းပြီး ရိုးသားဖြောင့်မတ်သူ သိက္ခာသမာဓိရှိသူ ဟုတ် / မဟုတ် နောက်ကြောင်း ရာဇဝင်လိုက်ပြီးတော့မှ

စာမျက်နှာ ၇ သို့

တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများနှင့် စေတနာရှင်ပြည်သူများက ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ၊ ဆေး၊ ဆွမ်းပဒေသာပင်အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉

တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများနှင့် စေတနာရှင်အလှူရှင်များက မြို့နယ်အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ သာသနာ့ဌာနဝင် သီလရှင်ကျောင်းများနှင့် ဘာသာရေးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အမယ်လေးမျိုးနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ လှူဒါန်းခြင်း၊ နေ့ဆွမ်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်မြို့နယ် ထန်းပင်ကုန်း ရပ်ကွက်ရှိ ဒေးဒရေမီဒီကျောင်းတိုက်၊ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး ခန္တီးမြို့၊ စီးဖြူကုန်းရပ်ကွက်ရှိ ဇေယျသုခကျောင်းတိုက်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးခရိုင် ညောင်ဦးမြို့နယ်နှင့် မြင်းခြံမြို့နယ် အတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ အောင်မြေ သာသနာ့ဌာနဝင်အာယာရာမမိုးထိကျောင်းတိုက်တို့မှ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များနှင့် သာသနာ့ဌာနဝင်

သီလရှင်များအတွက် ဆွမ်း ဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အမယ်လေးမျိုး၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ၊ နဝကမ္မအလှူငွေများ၊ နေ့ဆွမ်းများနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အသီးသီးမှ တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ထို့အပြင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခန္တီးမြို့၊ စီးဖြူကုန်းရပ်ကွက် ဇေယျသုခကျောင်းတိုက်ရှိ သံဃာတော်များအား အနောက်မြောက်တိုင်းစစ်ဌာန ချုပ် ခန္တီးတပ်နယ်မှ နယ်မြေခံဆေးအဖွဲ့က လိုအပ် သည့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက် ပေးသည်။

၎င်းအပြင် ညောင်ဦးမြို့နယ်ရှိ ရွှေစည်းခုံစေတီ တော်မြတ်ကြီးသို့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ချုပ် ဦးမောင်ကို၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ကိုကိုဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ဖူးမြော်ပြီး နဝကမ္မအလှူငွေများပေးအပ် လှူဒါန်းကာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစည်းကမ်းချက်များနှင့်



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမောင်ကိုနှင့် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ကိုကိုဦးတို့ ညောင်ဦးမြို့နယ် အောင်မြေစေတီ အလိုတော်ပြည့်စာသင်တိုက်ဆရာတော်အား သက်ဆုံးနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ် စဉ်။

အညီဘုရားဖူးလာရောက်ကြသောနေရပ်အသီးသီးမှ သော ပြည်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများနှင့် ဈေးရောင်းချလျက်ရှိ နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၆ မှ

မြို့နယ်က တာဝန်ပေးထားပြီး ကျန်တဲ့ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်တွေကိုတော့ ရပ်/ကျေး ကော်မရှင်က ရွေးချယ်ပြီး မြို့နယ်က ခန့်အပ်ထားပါတယ်။ ရပ်/ကျေး ကော်မရှင်တွေဟာ NLD အမတ်တွေဖြစ် သလို ရပ်/ကျေး အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတွေဟာ လည်း NLD ခန့် ပုဂ္ဂိုလ်တွေဖြစ်လို့ ကိုယ့်ဖဲကိုယ်ချိုး၊ ကိုယ်လိုသလို ဝေပြီး အနိုင်ယူကြပါတယ်။ ဥပမာတစ်ခု ပြောရရင် မဲလွှာပေးနိုင်တဲ့ သူကို ဖြစ်ဖြစ်၊ သေဆုံးပြီး မဲစာရင်းမှာ ပါနေသူ ကိုပဲဖြစ်ဖြစ် ရပ်/ကျေးကော်မရှင်ဟာ NLD အမတ်လောင်းနေရာမှာ တံဆိပ်တုံး ထုပြီး မဲပုံးထဲထည့်ခြင်းစတဲ့ ဥပဒေမဲ့ လုပ်ရပ်များ လုပ်နိုင်ပါတယ်။

ကန့်ကွက်တာတွေ အများအပြားရှိ ဒါ့အပြင် ကြိုတင်မဲပေးတဲ့နေရာမှာ လည်း ကိုဗစ်ရောဂါအကြောင်းပြပြီး အသက်(၆၀) ကျော်သူတွေ၊ ကြိုတင် မဲပေးဖို့ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် TV မှာ ကြေညာပြီး နောက်တစ်နေ့မှာ UEC က ထပ်ပြီးကြေညာပါတယ်။ အောက်ခြေ ပြည်နယ်/တိုင်း၊ ခရိုင်တွေကိုလည်း ညွှန်ကြားချက်တွေ ထုတ်ခဲ့ပါတယ်။ ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေနှင့် မညီညွတ်ပါ။ ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေမှာ ရပ်ကွက်ထဲ နာမကျန်းဖြစ်ရသူတွေ၊ မီးဖွားနေသူတွေ၊ အနာကြီးရောဂါရှိနေသူတွေ ... စတဲ့ သူတွေကိုသာ ရပ်ကွက်ကြိုတင်မဲပေးခွင့် ရှိကြောင်း ဖော်ပြထားပါတယ်။ အသက် (၆၀) ကျော်အရွယ် ကြိုတင်မဲပေးခွင့် ရှိတယ်လို့ မပြဋ္ဌာန်းထားပါ။ ဒါပေမယ့် ကိုဗစ်ရောဂါကို အကြောင်းပြပြီး အသက် (၆၀) ကျော်တွေ ကြိုတင်မဲပေးနိုင်တယ် လို့ ကြေညာလိုက်တော့ သူတို့အဖို့ မိုးကြိုးတုတ် ဖြစ်သွားပါတယ်။ NLD တံဆိပ်တံထားတဲ့ ဆိုက်ကားတွေ၊ ဆိုင်ကယ်တွေ၊ မြင်းလှည်းတွေ၊ ကား တွေနဲ့ အိမ်တိုင်ရာရောက်သွားကြပြီး

❖ ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ မဲစာရင်းမှာ တရားမဝင်တဲ့ မဲဆန္ဒရှင်တွေ၊ နှစ်ကြိမ် သုံးကြိမ်ပါနေတဲ့ မဲဆန္ဒရှင်တွေ၊ အသက် ၁၀၀ နှစ်ကျော် သေဆုံးပြီးသူတွေ၊ မဲဆန္ဒနယ် နှစ်နေရာ သုံးနေရာမှာ ထပ်တလဲလဲပါနေသူတွေ၊ အသက် ၁၈ နှစ် မပြည့်သေးတဲ့ ကလေးသူငယ်တွေ၊ နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်တစ်ခုခု မရှိတဲ့သူတွေ၊ စုစုပေါင်း ၁၁ သန်းကျော်ပါနေတာဟာ မဲမသမာမှု ပြုလုပ်ဖို့ တစ်နည်းအားဖြင့် (မဲခိုးဖို့) စနစ်တကျကြိုတင် စီစဉ်ထားတာဖြစ်ကြောင်း တစ်နိုင်လုံးမှာရှိနေတဲ့ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူတွေ သိထားဖို့လိုကြောင်း ဖော်ပြလိုက်ရပါတယ်။

မဲထည့်စေခဲ့ပါတယ်။ ဥပဒေအရ ကြိုတင် မဲပေးတဲ့နေရာကို အမတ်လောင်းတွေက မဲရုံတွေမှာ ခန့်ထားတဲ့ မဲရုံကိုယ်စားလှယ် (ဘယ်ပါတီကမဆို)တွေမှအပ တခြား ဘယ်သူမှ မလိုက်ရပါဘူး။ ဒါပေမယ့် NLD Group ကတော့ ပျော်ပျော်ပါးပါး လိုက်ပါစည်းရုံးတာတို့ တချို့တွေက မဲထည့်တတ်သူတွေကို “ဒီမှာတံဆိပ် တုံးရိုက်လိုက်” ဟု လက်ညှိုးညွှန်ပြီး NLD အမတ်လောင်းဘေးက အကွက်မှာ တံဆိပ်တုံး ရိုက်ခိုင်းတာမျိုး၊ တချို့က ကိုယ်တိုင်တံဆိပ်တုံး ရိုက်ပေးတာမျိုး ပြုလုပ်ခဲ့ကြတယ်။ ဒါဟာ ရွေးကောက်ပွဲ မှာ (မဲခိုးတာ) ပဲဖြစ်ပါတယ်။ (တိုင်ကြား ကန့်ကွက်တာတွေ အများအပြားရှိတယ် လို့ သိရပါတယ်။ အရေးယူမှုတွေ မရှိခဲ့ပါ။)

မဲမသမာမှုနဲ့ဆက်နွယ်

စတုတ္ထအချက်ဖြစ်တဲ့... သူတို့ပါတီ ကို ထောက်ခံဝန်းရံသူတွေဟာ ရပ်/ ကျေးနဲ့ မဲရုံတွေမှာ တရားမဝင်ဖြစ်စေ၊ မတရားမဝင်ဖြစ်စေ ဥပဒေမဲ့ အနိုင်ကျင့် လွှမ်းမိုးခြယ်လှယ်သူတွေ ဝိုင်းရံစေဖို့ ဆိုတဲ့အချက်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး အထက်မှာ လည်း တော်တော်များများ ဖော်ပြပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပမာအားဖြင့် မဲရုံထဲကို ဝင်ခွင့်မရှိတဲ့ NLD ပါတီဝန်းရံသူတွေဟာ

ခြေချင်းလိမ်အောင် ဝင်ထွက်နေတာတို့ မဲရုံမှူးနဲ့ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်တွေကို ဟိုဟာလုပ် ပါလား၊ ဒီဟာ လုပ်ပါလားဆိုပြီး မလျော် ဩဇာသုံးတာတို့အပြင် သူတို့လူတွေကို မဲရုံထဲအထိ ဆွဲခေါ်လာပြီး လိုသလို မဲပေးစေတာမျိုးတို့၊ မဲရုံထဲမှာနဲ့ အနီး အနားမှာ အော်ကျယ်ဟစ်ကျယ် တယ်လီ ဖုန်းပြောတာမျိုး၊ ဓာတ်ပုံရိုက်တာမျိုး တွေ၊ သူတို့လူတွေကို ကားနဲ့တစ်မျိုး၊ ဆိုင်ကယ်နဲ့တစ်ဖုံ သွားခေါ်ပြီး မဲရုံအဝ ထိ ပို့ပေးပြီး သူတို့ပါတီကို မဲထည့်ဖို့ မဲရုံအဝ ရောက်တဲ့အထိ တတွတ်တွတ် ပြောနေတာမျိုးတွေ လုပ်ကြပါတယ်။ မဲရုံအတွင်းမပြောနဲ့ မဲရုံနဲ့ကိုက် ၅၀၀ အတွင်းမှာတောင် မဲဆွယ်တာမလုပ်ရဘူး ဆိုတဲ့ ဥပဒေကို သိသိချည်းနဲ့ ချိုးဖောက် တာမျိုးတွေ လုပ်တာဟာ အတော် အသည်းယားစရာ ကောင်းပါတယ်။ ဒါတွေဟာ မဲမသမာမှုနဲ့ ဆက်နွယ်နေတဲ့ အကြောင်းရပ်တွေ ဖြစ်ပါတယ်။

နိဂုံးချုပ်အနေနဲ့ ပြောချင်တာက ‘မဲရုံ မှူး လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်’ ဆိုတဲ့ စာစောင် ကို UEC က ရိုက်နှိပ်ပြီး တစ်နိုင်လုံးမှာ ရှိတဲ့ မဲရုံမှူးတာဝန်ယူမယ့်သူတွေကို ၂၀၁၀၊ ၂၀၁၂၊ ၂၀၁၅ နှင့် ၂၀၁၇ ရွေး ကောက်ပွဲတွေမှာ လက်ရောက်ဖြန့်ဝေ ပေးခဲ့ပြီး အရင် ရွေး/ကော်မလောင်း တာဝန်ယူစဉ်က အနီးကပ်သင်တန်းတွေ

လည်း ပို့ချခဲ့ပါတယ်။ မဲဆန္ဒရှင်တွေနဲ့ နဖူးတွေ၊ ဒူးတွေ၊ တွေ့ရမယ့်သူတွေဟာ မဲရုံမှူးနဲ့ မဲရုံအဖွဲ့ဝင် တွေ ဖြစ်ပါတယ်။ သူတို့သမာသမတ်ကျရင် ဥပဒေ နားလည်လိုက်နာကျင့်သုံးရင် (ပယောဂ မဝင်၊ နှောင့်ယှက်လွှမ်းမိုးခံရမှု မခံရရင်)၊ ဘယ်သူမျှန်နာမူ မထောက်ဘဲ ဥပဒေ အတိုင်း ရဲရဲဝဲဝဲ ဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက် ကြမယ်ဆိုရင် တရားမျှတမှုရှိတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်နဲ့ ၉၀ ရာခိုင် နှုန်း အောင်မြင်ပြီးမြောက်ပြီး ဖြစ် ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် တချို့ မဲရုံမှူး၊ ဒုမဲ ရုံမှူးတွေဟာ စောစောက ဖော်ပြထား သလို နီးရာစားကြောက်သူ၊ ကိုယ်တိုင်က ပါတီစွဲရှိပြီး၊ ယိမ်းယိုင်သူ၊ ဥပဒေမဲ့ပြုကျင့် နေတာကို တွေ့ရင်နဲ့ မလုပ်မရှုပ်မပြတ် သဘောထားနေသူတွေ ဖြစ်နေရင်တော့ တရားမျှတမှုရှိတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲလို့ မခေါ်နိုင်တော့ပါ။ ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေ ပုဒ်မ (၆၁) ကို ဖောက်ဖျက်ပြီး မဲဆွယ်မှု တွေကို မဲရုံတွင်းမှာပဲ ပြောင်ကျကျ ကျူးလွန်သူအချို့ရှိခဲ့ပါတယ်။

ပုဒ်မ(၆၁)မှာ ဖော်ပြထားတာက မဲရုံ တွင်းမှာဖြစ်စေ၊ မဲရုံမှာ ကိုက် ၅၀၀ အကွာ အတွင်းမှာဖြစ်စေ၊ မဲဆွယ်ခြင်း ပြုလုပ် ပါက ထိုသူကို (၁)နှစ်ထက် မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ကျပ်တစ်သိန်းထက် မပိုသော ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံး

ဖြစ်စေ၊ ချမှတ်ရမယ်လို့ ဖော်ပြထား ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် တချို့မဲရုံမှူး၊ ဒုမဲရုံ မှူး၊ NLD ခန့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်တွေဟာ မဲရုံထဲ ရောက်ရှိနေတဲ့ မဲလွှာပေးတဲ့သူကို ကူညီ သလိုလိုနဲ့ မိမိလိုလားတဲ့ ပါတီကိုယ်စား လှယ်လောင်းကို လက်ညှိုးညွှန်ပြီး “ဒီမှာ တံဆိပ်တုံးရိုက်လိုက်” လို့ ပြောတာတွေ ရှိခဲ့ပါတယ်။ ဒါဟာ မဲဆွယ်ခြင်းသာမက မသမာမှုကို ကာယကံမြောက်ကျူးလွန် ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

တရားမျှတမှုမရှိတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲ မိမိတို့ ကော်မရှင်ဟောင်းများ တာဝန်ယူခဲ့စဉ်က ဒီအချက်ကို အလေး အနက်ထားပြီး မဲရုံမှူးနဲ့ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်တွေ မြို့နယ်နဲ့ ရပ်/ကျေး ကော်မရှင်တွေကို ဒီလိုမလုပ်မိစေဖို့ အထပ်ထပ်သတိပေး သင်ကြားပို့ချခဲ့ပါတယ်။ သူတို့အနေနဲ့ လည်း ဥပဒေကို သဘောပေါက်တာက တစ်ကြောင်း၊ ကိုယ်တိုင်က ဘက်မလိုက် ပဲ ရိုးပြောတဲ့တာက တစ်ကြောင်းတို့ ကြောင့် မဲမသမာမှုဖြစ်စဉ်အလွန်အလွန် နည်းပါးခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲမှာတော့ ဒီလိုမျိုးဖြစ်စဉ် တွေ ပလုပ်အောင် များပြားခဲ့လို့ တရား မျှတမှု မရှိတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲလို့ပဲ သတ်မှတ်ရမလို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့် ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ မဲစာရင်းမှာ တရားမဝင်တဲ့ မဲဆန္ဒရှင်တွေ၊ နှစ်ကြိမ် သုံးကြိမ် ပါနေတဲ့ မဲဆန္ဒရှင်တွေ၊ အသက် ၁၀၀ နှစ်ကျော် သေဆုံးပြီးသူ တွေ၊ မဲဆန္ဒနယ် နှစ်နေရာ သုံးနေရာမှာ ထပ်တလဲလဲပါနေသူတွေ၊ အသက် ၁၈ နှစ် မပြည့်သေးတဲ့ ကလေးသူငယ် တွေ၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်တစ်ခုခု မရှိတဲ့သူတွေ၊ စုစုပေါင်း ၁၁ သန်းကျော် ပါနေတာဟာ မဲမသမာမှု ပြုလုပ်ဖို့ တစ်နည်းအားဖြင့် (မဲခိုးဖို့) စနစ်တကျ ကြိုတင်စီစဉ်ထားတာ ဖြစ်ကြောင်း တစ်နိုင်လုံးမှာရှိနေတဲ့ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူ တွေ သိထားဖို့လိုကြောင်း ဖော်ပြလိုက် ရပါတယ်။

ကျွန်တော်လွမ်းမိသော ငြိမ်းချမ်းရေးပုံရိပ်များ (ကရင်ပြည်နယ်)

မြင့်စိုး (နတလ)

ဒေါနတောင်တန်းအနောက်ခြမ်းခရီးစဉ် DKBA (ကလိုထူးဘော) အဖွဲ့မှ စစ်ဦးစီးချုပ် ဦးစောမိုးရှေး ကွယ်လွန်သွားသည့် သတင်းကြား လိုက်ရသောအခါ များစွာစိတ်မကောင်းဖြစ်ခဲ့သည်။ လွန်ခဲ့သည့်ငါးနှစ်က တိတိကျကျပြောရလျှင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလအတွင်းမှာ သူနှင့် ကျွန်တော် ရေစက်ဆုံခဲ့သည်။ ဒေါနတောင်အရှေ့ခြမ်းနှင့် အနောက်ခြမ်းဒေသများတွင် အခြေချနေထိုင်လျက် ရှိကြသော DKBA တပ်ဖွဲ့ဝင်မိသားစုများအတွက် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကျွန်တော့်အား တာဝန်ပေးအပ်လာပါသည်။ ကက(ကြည်း) ၏ လမ်းညွှန်ချက်အရဟူ၍လည်း သိရ၏။ ထိုခရီးစဉ် အတွက် ဦးစောမိုးရှေးနှင့် သူတပည့်များက ဘားအံ မှ စောင့်ကြိုခေါ်ယူပါသည်။ ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့မှာ ဖဖရ(ဘားအံ)ရုံးမှ ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေး မှူး ဦးသက်နောင်၊(ညွှန်မှူး-ငြိမ်း)၊ လက်ထောက် ညွှန်မှူးဦးတင်ဝင်း (ယခု ညွှန်မှူး-မောင်တော ခရိုင်ရုံး)၊ ဒေသခံများဖြစ်ကြသော ဦးအောင်ကျော် ထွဋ်၊ ဦးခင်မောင်ဝင်း၊ ကိုထိခေါင်တို့ ပါဝင်ပါသည်။

ရှေးဦးစွာ ကော့ကရိတ်မြို့နယ် ဟောင်သရော မြစ်ကမ်းဘေးက ကြာအင်းဆိုသော ရွာလေးသို့ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ထွက်ခွာလာကြသည်။ ထိုရွာလေးအနီးမှာ ကြာအင်းတံတားသစ်ကြီးက ဆောက်လုပ်ပြီးစ အနေအထားဖြင့် တွေ့ရ၏။ နောက်ခရီးစဉ်တစ်ခုသို့ ဆက်ရန်အတွက်မူ စက်လှေများ ပြောင်းစီးရ၏။ ကျွန်တော်တို့နှင့် ဦးစောမိုးရှေးက တစ်စင်း၊ အနီးကပ်လုံခြုံရေးလိုက် ပါလာသောသူတပည့်များက တစ်စင်း၊ ဟောင်သရော မြစ်အတိုင်း စုန်ဆင်းလာခဲ့ကြရာ ကမ်းပေါ်အချို့ နေရာများတွင်လည်း လုံခြုံရေးယူပေးထားကြောင်း တွေ့ရသည်။ စက်လှေစီးလာကြရင်း ကလိုထူး ဘော၏အဓိပ္ပာယ်ကို မေးမြန်းကြည့်ရာ ကရင် ဘာသာအားဖြင့် ကလိုဆိုသည်မှာ ဖားစည်၊ ထူးက ရွှေ ဘောဆိုတာက အဝါရောင်၊ အားလုံးပေါင်းသော်



လှိုင်းဘွဲမြို့နယ် မိကြောင်-ဖားအံ-သမို-ရောထ-ဝါးမီးကလား-သရီးဖိုးခွီး-ရှမ်းရွာသစ် ၂၈/၄ မိုင်ပေါ်ရှိ ပေ ၁၈၀ ကွန်ကရစ်တံတား။

ရွာဝါရောင်ဖားစည်ဟု အဓိပ္ပာယ်ရကြောင်း ကိုထိခေါင်က ရှင်းပြသည်။ သူက ပျော်ပျော် နေတတ်သူဖြစ်၏။ ကိုထိခေါင်... စိုးလွင်လွင်ရဲ့ ခုံးယမ်းညသီချင်းထဲက ထိခေါင်...ထိခေါင် လားဟေ့ ဆိုတာပါတယ်ဗျ။ ခင်ဗျားနာမည်နဲ့ အဓိပ္ပာယ်တူလား မေးလိုက်သောအခါ၊ တူပါတယ်... တိုင်းပြည် (သို့မဟုတ်) နိုင်ငံပေါ့ဗျာ...တဲ့။

ကမ္မရိုက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေး

ဒေါနတောင်တန်း၏ အနောက်ခြမ်းဒေသများ မှာဟု ပြောရမည့် ကမ္မရိုက်ဒေသတွင် တောင် ကမ္မရိုက်၊ မြောက်ကမ္မရိုက်၊ လာလယ၊ ကျွဲဖြူအင်း၊ ကော့ခီး၊ ခူနီ၊ ဝင်းဒဝယ်၊ ကညင် ကတိုက်၊ ကညင် ကျောက်ဖျာ၊ မွန်ကုန်း အစရှိသော ကျေးရွာများ ပါဝင်ပြီး တောင်ကမ္မရိုက်တွင် အထကကျောင်းနှင့် ဆေးပေးခန်းရှိသည်။ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း ကို အဓိကလုပ်ကိုင်ကြပြီး စိုက်ဧက ၄၀၀၀ ကျော် ရှိပါသည်။ ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့က တောင်ကမ္မရိုက်- ကမ္မရိုက်လေးလမ်း ၄ မိုင် ၅ ဖာလုံ ဖောက်လုပ်ပေး

ရေး၊ ယင်းလမ်းပေါ်၌ ပေ ၁၀၀ ကွန်ကရစ်တံတား တစ်စင်း တည်ဆောက်ပေးရေးအတွက် လမ်းအူ ကြောင်းရှာကြသည်။ လမ်းအူကြောင်းရှာရာ နောက် သို့ ဝမ်းပန်းတသာ လိုက်လံပြသကြသော ရွာသူ ရွာသားများကား မနည်းမနောပါချေ။ လိုအပ်လျှင် လယ်တွေထဲက ဖြတ်ဖောက်ပါဟုလည်း ဆိုကြ၏။ သူတို့ စိတ်အားထက်သန်မည်ဆိုလျှင်လည်း ထက်သန်စရာပင်၊ သည်လမ်းပေါက်သွားပါက သမိန်ဒွတ်- ကျွဲဖြူအင်း- ဆင်ကူး- ကညင်တိုက် လမ်းနှင့် ဆက်သွယ်မိပြီး ကျိုက်မရော မြို့နယ်၊ မော်လမြိုင်မြို့နယ်များသို့လည်းကောင်း၊ ကညင် တိုက်မှတစ်ဆင့် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်သို့ လည်းကောင်း သွားရောက်နိုင်မည်ဖြစ်၏။ လမ်းတံတားကိစ္စ၊ တောင်ကမ္မရိုက်ရွာနှင့် ထိုရွာရှိ အထကကျောင်း၊ ဆေးခန်းများသို့ ဆိုလာမီးများ ထောက်ပံ့ပေးရေးကိစ္စ၊ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်း အထောက်အကူပြု စပါးခြွေလှေ့စက်များ ဝယ်ယူထောက်ပံ့ရေးကိစ္စအားလုံးကို တင်ပြခဲ့ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ခွင့်ပြုပေးပါသည်။ ထိုနေ့ က ကမ္မရိုက်အထကကျောင်းမှ ဆရာ ဆရာမများ ချက်ပြုတ်ကျွေးမွေးသည့် ကရင်ရိုးရာ ထမင်းဟင်း အရသာများကို ယနေ့တိုင်မမေ့ပါ။

ပြောင်းပြန်စီးသောမြစ်

ကျွန်တော်တို့ဆီက မြစ်ကြီးမြစ်ငယ်အသွယ် သွယ်တို့သည် ရေမြေတောတောင် သဘာဝအရ မြောက်မှတောင်သို့သာ စီးဆင်းကြစမြစ်ဖြစ်သည်။ သဘာဝအတိုင်း မစီးသော မြစ်သာမြစ်ကို စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးထဲမှာ တွေ့ခဲ့ဖူးသည်။ ကရင် ပြည်နယ် မြဝတီမြို့နယ်ထဲက သောင်ရင်းမြစ်သည် လည်းပဲ ထိုနည်းတူစွာ တည်ရှိနေပါသည်။ ဆုံဆည်း မြိုင်ကျေးရွာအထက်နားမှာ ချောင်းငယ်လေးနှစ်ခု ပေါင်းဆုံ၍ တောင်မှမြောက်သို့ စီးဆင်းလာရာမှ သောင်ရင်းမြစ် ဖြစ်တည်လာခြင်းပါပေ။ ကမ္မရိုက် ဒေသမှအပြန် မြဝတီမြို့မှာ ညအိပ်အခြေပြုပြီး နောက်တစ်နေ့ နံနက်တွင် ဝေါလေဒေသသို့ ဆက်လက်ထွက်ခွာကြသည်။ မြဝတီမှမယ်တော် သလေး၊ ယင်းမှ သောင်ရင်းမြစ်တစ်လျှောက် ဖလူးကြီး၊ ဖလူးလေး၊ သေဘောဘိုး၊ ဆုံဆည်းမြိုင်၊

ဝေါလေ (ဝေါလေမြိုင်ဟုလည်း ခေါ်ပါသည်) သို့ရောက်ပါမည်။ သောင်ရင်းမြစ် အရှေ့ဘက်ကမူ ထိုင်းနိုင်ငံဖြစ်၏။ သေဘောဘိုး၏ တစ်ဖက်ကမ်းမှာ မော်လီချိုင်းရွာ၊ ဆုံဆည်းမြိုင်၏ အရှေ့ဘက်မှာက မိုကယ်ထိုင်းရွာ၊ ဝေါလေ၏ အနီးအနားမှာတော့ ဝေါလီသိုက်ရွာများ ရှိနေပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ ရောက်ခဲ့စဉ် အချိန်တုန်းကမူ ဆုံဆည်းမြိုင်၌ မူလရွာဟောင်းအပါအဝင် အိမ်ခြေ ၁၇၀ ခန့်၊ သေဘောဘိုး၌ အိမ်ခြေ ၁၃၀ ခန့်၊ ဝေါလေတွင် အိမ်ခြေ ၅၀၀ ကျော်ခန့်ရှိသည်။ ဝေါလေ အထက ကျောင်းသို့လည်း ရောက်ခဲ့သေး၏။

ငြိမ်းချမ်းရေးအိမ်ရာများ တည်ဆောက်ပေး

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနသည် ၂၀၁၁-၂၀၁၂ ဘဏ္ဍာနှစ်မှစတင်၍ ကရင်ပြည်နယ် မြို့နယ် အချို့တွင် DKBA နှင့် KNU တပ်ဖွဲ့ဝင်မိသားစုများ အတွက် နေအိမ်များ ဆောက်လုပ်ပေးခဲ့သည်။ ကျေးရွာများတည်ပေးခဲ့သည်။ ရွာအမည်၊ တံတား အမည်၊ လမ်းအမည် တော်တော်များများကလည်း မြိုင်ကြီးငူဆရာတော်ကြီး၏ ဩဝါဒအတိုင်း မြိုင်ဆို သောစာလုံးနှင့် ဆုံးထားကြသည်။ ဥပမာ- ထိုက် ဆန်းမြိုင်၊ ပွင့်ဆန်းမြိုင်၊ သစ္စာအေးမြိုင်၊ ဆုံဆည်း မြိုင် စသည်...စသည်ဖြင့်။

၂၀၁၁-၂၀၁၂ ဘဏ္ဍာနှစ်၌ မြိုင်ကြီးငူဒေသ သစ္စာအေးမြိုင်တွင် နေအိမ် ၂၇၈ လုံး၊ ပိုင်ကျို ဒေသ ပွင့်ဆန်းမြိုင်တွင် ၆၄ လုံး၊ ဖောထိုခဒေသ သဇင် အေးမြိုင်တွင် ၈၆ လုံး၊ ရွှေကုက္ကိုလ်ဒေသ ထိုက်ဆန်း မြိုင်ကျေးရွာတွင် ၉၂ လုံး စုစုပေါင်း ၅၂၀ ဆောက်လုပ် ပေးခဲ့သည်။ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကော့ကရိတ်မြို့နယ် ကောင်းမှုတွင် ၂၅ လုံး၊ မြဝတီ မြို့နယ် ဆုံဆည်းမြိုင်တွင် အလုံး ၅၀၊ လှိုင်းဘွဲ မြို့နယ် မဲသဝေါတွင် ၂၅ လုံး၊ မဲသရီတွင် အလုံး ၅၀၊ မော်ဖိုးကေတွင် အလုံး ၅၀၊ ကြာအင်းဆိပ်ကြီး မြို့နယ်မြိုင်သာယာ စံပြကျေးရွာတွင် အလုံး ၁၀၀၊ မက္ကသာကျေးရွာတွင် အလုံး ၅၀ စုစုပေါင်း ၃၅၀ ဆောက်လုပ်ပေးခဲ့သည်။ မြဝတီမြို့နယ် လေးကျေ ကော်မြို့သစ်တွင် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ၁၈၈ လုံး၊ ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့က ၂၅ လုံး ပေါင်း ၂၁၃ လုံးကို လျှပ်စစ်မီးသွယ်တန်းခြင်း၊ ရေပေးရေးလုပ်ငန်းနှင့် ခြံစည်းရိုးကာရံခြင်းတို့ အပါအဝင် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ဝေါလေဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး

DKBA (ကလိုထူးဘော) တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မိသားစု များအခြေချနေထိုင်ရာ ဆုံဆည်းမြိုင်၊ ဝေါလေဒေသ များသည် ဒေါနတောင်တန်း၏ အရှေ့ခြမ်းဒေသ များဖြစ်ကြသည်။ ထိုဒေသ၏ ရာသီဥတု၊ ရေမြေ သဘာဝအရ အဓိကစိုက်ပျိုးရေးသီးနှံမှာ ပြောင်း ဖြစ်သည်။ ထိုင်းနိုင်ငံဘက်တွင်လည်း ပြောင်းကိုပဲ စိုက်ကြသည်။ သို့သော် မိမိတိုင်းရင်းသားတောင်သူ များက ပြောင်းစိုက်ပျိုးရန် မျိုး၊ ဓာတ်မြေဩဇာ၊ ပေါင်းသတ်ပိုးသတ်ဆေး၊ ထွန်ယက်ခ၊ စိုက်ပျိုးခ၊ ရိတ်သိမ်းခမှစ၍ ထိုင်းနိုင်ငံကို မှီခိုနေရသည်။ အားလုံးအကြွေးယူ သီးနှံပေါ်ပေးစနစ်ဖြင့် လုပ်ကိုင် နေကြရာ အကျိုးရှိသင့်သလောက် အပြည့်အဝ မရ ခဲ့ကြပေ။ ဤအခက်အခဲကို တစ်စိတ်တစ်ဒေသ ဖြေရှင်းနိုင်စေရန် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ပြောင်းခြွေလှေ့စက်များ ဝယ်ယူထောက်ပံ့ပေးခဲ့ သည်။

○ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနသည် ၂၀၁၁-၂၀၁၂ ဘဏ္ဍာနှစ်မှစတင်၍ ကရင်ပြည်နယ် မြို့နယ်အချို့ တွင် DKBA နှင့် KNU တပ်ဖွဲ့ဝင်မိသားစုများ အတွက် နေအိမ်များ ဆောက်လုပ်ပေးခဲ့သည်။ ကျေးရွာများ တည်ပေးခဲ့သည်။ ရွာအမည်၊ တံတားအမည်၊ လမ်းအမည် တော်တော်များများ ကလည်း မြိုင်ကြီးငူဆရာတော်ကြီး၏ ဩဝါဒ အတိုင်း မြိုင်ဆိုသောစာလုံးနှင့် ဆုံးထားကြ

စာမျက်နှာ ၈ မှ

မြိုင်ကြီးငူ/ လှိုင်းဘွဲ့ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး

ဦးသာထူးကျော် ခေါင်းဆောင်သော DKBA အဖွဲ့သည် ၁၉၉၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် KNU မှ ခွဲထွက်ကာ တရားဥပဒေဘောင်အတွင်း ဝင်ရောက်လာကြသည်။ မြိုင်ကြီးငူဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသုဇန၏ ဩဝါဒကိုခံယူ၍ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများကို အင်တိုက်အားတိုက် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ ကလည်း မြိုင်ကြီးငူဒေသအတွက် ထီးဖိုးကလုံး- နောင်ကမြိုင်- ရွှေဂွန်း- မြိုင်ကြီးငူလမ်းကို နုတ်လအစီအစဉ်ဖြင့် ဖောက်လုပ်ပေးခဲ့သည်။ မြိုင်ကြီးငူ အထက၊ ဆေးရုံ၊ ရုပ်သံထပ်ဆင့်လှင့် စက်ရုံတို့ကို တည်ဆောက်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ တစ်ဖက်ဖက်သားစက် တည်ပေးခဲ့သော်လည်း ကုန်ကြမ်းရရှိမှု၊ ထုတ်လုပ်မှုအဆင်မပြေ၍ ရပ်တန့်သွားခဲ့၏။ လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်အတွင်း နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက မြိုင်ကြီးငူ- မဲသဝေါ လမ်းကို ၃၁/၀ မိုင် ကတ္တရာလမ်း ဖောက် လုပ်ပေးခဲ့သည်။ ယင်းလမ်းပေါ်တွင် ပေ ၆၀၀ အရှည်ရှိ မယ်ပေါ်ထုတ်တား (မြတ်မျိုးဆန်းမြိုင် တံတား)ကြီးကိုလည်း တည်ဆောက်ပေးခဲ့သည်။



မြိုင်ကြီးငူ/ လှိုင်းဘွဲ့ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး

မြိုင်ကြီးငူသို့ သွားရာလမ်းတွင် အမှတ်ရစရာ နှစ်ခုရှိပါသည်။ တစ်ခုက ရွှေဂွန်းမှအထွက် ကမ်းနီ ကျေးရွာ ကားလမ်းဝဲယာ၌ ကုက္ကိုပင်ကြီးများသည် အကိုင်းအခက်များ ယုတ်နွယ်အုပ်ဆိုင်လျက် နေပြောက်ပင်မထိုးနိုင်အောင် အေးမြသည့် အရိပ် အာဝါသကို ပေးနေခြင်းပင်။ ယင်းအပင်များကို DKBA မှ အဘိုးဦးထွန်းလှိုင် စိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရ၏။ နောက်တစ်ခုမှာ ရွှေဂွန်းမှအထွက် လှမ်း၍ မြိုင်နေရသော ထောင့်ရွာလေးသည် ကျွန်တော်တို့ စစ်တက္ကသိုလ်တက်ရောက်စဉ်က ကျွန်တော်တို့ အပတ်စဉ်၏ သင်တန်းမှူးဗိုလ်မှူးကြီးစောခင်စိုး၏ ဇာတိရွာလေး ဖြစ်နေခြင်းပင်။

မြိုင်ကြီးငူဆရာတော်ကြီးကား ဘဝနတ်ထံသို့ ပျံလွန်တော်မူခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ဆရာတော်ကြီး သက်တော်ထင်ရှားရှိစဉ်က ဝိဇာတမ္မေနေမင်္ဂလာ အထိမ်းအမှတ်နှင့် စုံနုသာမြိုင်ဆွေမြို့တော် မြိုင်ကြီးငူဒေသ ငြိမ်းချမ်းမင်္ဂလာ အထိမ်းအမှတ် ပွဲကို နှစ်စဉ်ကျင်းပပြီး သံဃာတော် ၉၉၉၉ ပါး အား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းမှုများ ကျင်းပ ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ ဆရာတော်ကြီးသည် မြိုင်ကြီးငူ လှိုင်းဘွဲ့ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ဩဝါဒများ ပေး၍ စီစဉ်ဆောင်ရွက်သကဲ့သို့ ဖာပွန်မြို့နယ် ကမမောင်းဒေသ နို့ထရွာနှင့်အုန်းတောရွာအကြား ယွန်းစလင်းချောင်းကူး နို့ထတံတားကြီး အရှည် ပေ ၆၉၀ ကို တည်ဆောက်ပေးခဲ့သည်။

ဘုရားကုန်း ငြိမ်းချမ်းရေးရွာ

KNU ဗဟိုကော်မတီဝင် ပဒိုအောင်ဆန်း ခေါင်းဆောင်သောအဖွဲ့သည် KNU မှ ခွဲထွက်၍ ၁၉၉၈ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် တရားဥပဒေ ဘောင်အတွင်း ဝင်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံတော် အစိုးရက ၎င်းအဖွဲ့အတွက် ဘားအံမြို့အနီး ဘုရား ကုန်းကျေးရွာတွင်နေအိမ်များ ဆောက်လုပ်ပေးခြင်း၊ စိုက်ပျိုးမြေများ ဖော်ထုတ်၍ ငါးကန်များ တူးဖော် ပေးခြင်း၊ ဘုန်းကြီးကျောင်း၊ ဘုရားရှိခိုးကျောင်း၊ စာသင်ကျောင်း၊ ဆေးခန်းများ တည်ဆောက်ပေး ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ဖထီးပဒို အောင်ဆန်းသည် ဖာပွန် ကမမောင်းဇာတိဖြစ်ပြီး ငယ်စဉ်က အုန်းတော သာသနာပြုကျောင်းတွင် ပညာသင်ယူခဲ့သည်။ ကျောင်းနေစဉ်က သူ့ကို နာမည် မမှည့်ရသေးကြောင်း၊ Mr. Andrew Lenny Hare က အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်

အောင်ဆန်း၏ အမည်ကိုယူ၍ သူ့အား အောင်ဆန်း ဟု မှည့်ခေါ်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ငယ်စဉ်က ဆင်းရဲလွန်း၍ ဖိနပ်စီးရန်မရှိ၊ ကရင် သင်တိုင်းတစ်ထည်သာရှိ၍ ဒါဝတ်ဒါချွတ်လုပ်ခဲ့ရကြောင်း၊ မိမိ၏မွေးသက္ကရာဇ် အမှန်ကိုမသိရှိခဲ့ရ၍ ညောင်နှစ်ပင် အမျိုးသား ညီလာခံသို့ တက်ရောက်ခွင့် ရသောအခါမှာသာ နှစ်(၁၀၀)ပြက္ခဒိန်နှင့် တိုက်၍ အတည်ပြုခဲ့ရ ကြောင်း၊ ငယ်စဉ်အခါကပင် ဖခင်ဖြစ်သူနှင့် တောထဲတောင်ထဲ လှည့်လည်သွားလာရင်း ဖခင်ကြီးက ဆေးဖက်ဝင်သစ်ဥ၊ သစ်ဖု၊ အရွက် အမြစ်အပင်များအား ပြသသင်ကြားပေးသဖြင့် သိနားလည်ခဲ့ရကြောင်း၊ အမျိုးသားညီလာခံ၌ မိမိနှင့်ရင်းနှီးသော မိတ်ဆွေများအတွက် အားဆေး တစ်မျိုးဖော်စပ်ဝေငှပေးခဲ့ရာ ဂီတစာဆိုအလင်္ကာ ကျော်စွာ ဟင်္သာတဦးမြင့်ငွေက ယင်းဆေးအမည်ကို “ကျန်းမာပျော်ရွှင် အားဆေးဘုရင်” ဟု အမည် ပေးခဲ့ကြောင်း ရင်းရင်းနှီးနှီး ပြောပြခဲ့ဖူးပါသည်။

ကြာအင်းဆိပ်ကြီး၊ အဇင်း၊ ကျိုက်ခုံ

KNU တပ်မဟာ(၆)၊ တပ်ရင်း (၁၆) မှ ဦးစော သမ္မာ ခေါင်းဆောင်သောအဖွဲ့သည် ၁၉၉၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၄ ရက်နေ့၌ တရားဥပဒေဘောင် အတွင်း ဝင်ရောက်လာခဲ့ကြသည်။ လက်နက်နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလဲလှယ်ခဲ့ကြသည့် အခမ်းအနားသို့ ထိုစဉ်က ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမောင်အေး၊ အတွင်းရေးမှူး (၂) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်ဦးတို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြ သည်။ ဦးစောသမ္မာအဖွဲ့သည် အဇင်း၊ ကျိုက်ခုံ ဒေသတွင် အခြေချကာ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ် အတွင်း၌ ကျိုက်ခုံ-ပိုင်ကလိုင်-တောင်ကလေးလမ်း ၃၁/၀ မိုင်ကို ကွန်ကရစ်တံတားများ အပါအဝင် ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၄၈၆၀ သုံးစွဲဖောက် လုပ်ပေး ခဲ့သည်။ ဖားပြ-ဆိပ်ဖူးကုန်း-နွန်းခွီး-လွတ်ရမ်း လမ်းကိုလည်း ဖောက်လုပ်ပေးကာ အဇင်း၊ ကျိုက်ခုံ ဒေသ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး လုပ်ငန်းများအား ကူညီဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

သံတောင်ဒေသ ငြိမ်းချမ်းရေး

သံတောင်မြို့နယ် KNU တပ်မဟာ (၂)၊ တပ်ခွဲ (၃)မှဦးစောဖယ်ရီမိုး ဦးစီးအဖွဲ့သည် ၁၉၉၇ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် တရားဥပဒေဘောင် အတွင်း ဝင်ရောက်လာခဲ့သည်။ ယင်းအဖွဲ့အခြေချ နေထိုင်မည့် ပျားစခန်းကျေးရွာတွင် နေအိမ်များ ဆောက်လုပ်ပေးပြီး လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးလုပ်ငန်းများကို ကူညီပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးခဲ့

၂၁/၇ မိုင်တို့ဖြစ်ကြပြီး ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် ကျောက် ခင်းခြင်း၊ ကတ္တရာခင်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင် ရွက်ပေးခဲ့သည်။ မဲပလဲတံတားပေ ၃၆၀ နှင့် ထို့ကော်ကိုးရွာအဝင်တံတား ၆၅ ပေတို့ကိုလည်း တည်ဆောက်ပေးခဲ့၏။

ရိက္ခာဆန်များထောက်ပံ့

ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်အတွင်း၌ မြိုင်ကြီးငူ-မဲသဝေါကားလမ်းမကြီး ဖောက်လုပ် ဆဲကာလ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကျေးရွာများတွင် တပ်ဖွဲ့ ဝင်မိသားစုများအတွက် နေအိမ်များ ဆောက်လုပ် ပေးနေသောကာလအတွင်း၌ မြိုင်ကြီးငူ၊ လှိုင်းဘွဲ့၊ နဘူး၊ ဒေါလန်း၊ မြဝတီ၊ မဲပလဲ၊ သင်္ကန်းညီနောင်၊ ရွှေကုက္ကိုလ်ဒေသများတွင် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဌာန၏အစီအစဉ်ဖြင့် ရိက္ခာဆန်များ ဖြန့်ဝေ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည်။

ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးသို့

ကျွန်တော် လွမ်းမိသောအရာများသည် ကရင် ပြည်နယ်အတွင်း နိုင်ငံတော်အစိုးရက ကြိုးပမ်း ဖော်ဆောင်ပေးခဲ့သော ငြိမ်းချမ်းရေးပုံရိပ်များကိုပဲ ဖြစ်ပါသည်။ မော်ဖိုးကော၊ မဲသဝေါ၊ မဲလ၊ ဖလူး အစရှိသည့်ဒေသများစွာ၌ တစ်ချိန်ကဖြစ်ပွားခဲ့သော တိုက်ပွဲကြီးများ၊ အမြောက်သံ ဗုံးသံများ၊ ယမ်းခိုး ယမ်းငွေများ၊ ဆိုးရွားလှသည့် အနိဗ္ဗာန်မြင်ကွင်း များကို မဟုတ်ပါ။ ငြိမ်းချမ်းခြင်း၏ ရလဒ်ဖြစ်သော ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းခြင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခြင်း တို့ဖြင့် ထိုမွမ်းလုပ်နေသည့် ကရင်ပြည်နယ်၏ ရေမြေတောတောင်သဘာဝများကိုလည်း လွမ်းမိပါ သည်။ ကရင်ပြည်နယ်ကြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေးအတွက် ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုခဲ့သူအချို့လည်း ကွယ်လွန်ခဲ့ကြပေပြီ။

နိုင်ငံတော်၏ မည်သည့်ဒေသ မည်သည့် နေရာတွင်မဆို ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ခြင်း လုပ်ငန်းများ၏ အန္တရာယ်မှန်းချက်ပန်းတိုင်သည် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်ပဲဖြစ်၏။ ၁၉၈၉ ခုနှစ်မှ အစပြု၍ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ခဲ့ကြစဉ် က နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေး ဗဟို ကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းဆင် ကော်မတီများ၊ ဒေသဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းကာ အဘက်ဘက်မှ နောက်ကျကျန်ရစ် ခဲ့သည့် တိုင်းရင်းသားသွေးချင်းများ၏ နယ်မြေဒေသ များတွင် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းများမှအစ လူမှုစီးပွားဘဝများ မြှင့်တင်တိုးတက်လာအောင် ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင် ပေးခဲ့ကြသည်။ တစ်နည်းပြောရလျှင် ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့ကြသည်။ ယုံကြည်၍လည်း တစ်ဖွဲ့ပြီးတစ်ဖွဲ့ တရားဥပဒေဘောင်အတွင်း ဝင်ရောက်လာခြင်း၊ လက်နက်နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး အပြီးတိုင် လဲလှယ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်သည်ကို မငြင်းနိုင်ပေ။

နုတလဗဟိုကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းဆင်ကော်မတီများ၏ တာဝန်ယူမှု တာဝန်ခံ မှု၊ တိကျမှန်ကန်သော မူဝါဒလုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ် နိုင်မှုတို့က ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ခြင်းအတွက် အဓိကမောင်းနှင်အားများ ဖြစ်ပါသည်။ ရရှိထားပြီး ဖြစ်သော ငြိမ်းချမ်းရေးအခြေခံကောင်းများသည် ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက် မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ၏ လုပ်ငန်းစဉ်များကို အထောက်အကူပြုလိမ့်မည်ဟု အလေးအနက်ယုံကြည်မိပါသည်။ တိုင်းရင်းသား သွေးချင်းများအားလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး၏ အကျိုးရလဒ်များကို ရရှိခံစားနိုင်ကြပါစေ။ ။

အောင်စိတ်မွေးပါ

အောင်မြင်ချင်သလား။ အောင်မြင်ချင်ရင် အောင်စိတ်အရင်ရှိရပါမယ်။ အောင်နိုင်မိတ် အတွေးနဲ့ အောင်စိတ်မွေးပါ။ အောင်စိတ်ဟာ အောင်မြင်စေဖို့အတွက် ရွေးချယ်မှုတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။ ဆရာကြီးလယ်တွင်းသား စောချစ်နဲ့ စာပေဟောပြောပွဲများစွာ လိုက်ပါရင်း အောင်စိတ်အကြောင်း ပရိသတ်နှစ်သက်လက်ခံသဘောကျအောင် ဟောပြောအားပေးပုံတွေကို နားထောင်ခဲ့ရပါတယ်။ ကြားခဲ့ရ မှတ်သားခဲ့ရဖူးပါတယ်။ ၁၀ မှာ အောင်စိတ်ရှိဖို့က အခြေခံကျကျအရေးကြီးလှပါတယ်။

သင်ခန်းစာယူစရာ သမိုင်းအမြင်

အောင်မြင်မှုဆိုတာ မတော်တဆရလာတာ မဟုတ်ပါဘူး။ အောင်မြင်စေတဲ့ အကြောင်းရင်းတွေကို သိအောင် လေ့လာမှတ်သားပြီး ပြည့်စုံအောင် လုပ်ဆောင် အကောင်အထည်ဖော်တဲ့ အလုပ်မျိုးတွေ ကြောင့် အကျိုးဆက်ပေါ်ထွက်လာရတဲ့ အကြောင်းအကျိုး နိယာမ သဘောသဘာဝပါပဲ။ “အောင်မြင်ချင်ရင် မအောင်မြင်တဲ့ လမ်းကြောင်း အတိုင်း မလုပ်မိအောင် ကြိုးစား” လို့ ဆရာတစ်ဦးက ညွှန်းခဲ့ဖူးပါတယ်။ တကယ့်ကို အမှန်တရားပါပဲ။ ထင်ရှားမြင်သာတဲ့ အမှား၊ သင်ခန်းစာ ယူစရာ သမိုင်းအမြင်ပေးပါ။

သမိုင်းကို ရေးပြထားခဲ့ပြီးသား။

လက်ရှိ NUG , CRPH ဇော်ဝေစိုး၊ မင်းကိုနိုင် လက်နက်ကိုင် လမ်းစဉ်ကို မီးထိုးပေးနေတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေရဲ့ ကြံရွယ်ချက်၊ လုပ်ဆောင် ချက်တွေဟာ ဘယ်လောက်လက်တွေ့ကျသလဲ။ မအောင်မြင်တဲ့ သူတွေရဲ့ လမ်းကြောင်းအတိုင်း သွေးခင်းပြီးလိုက်စေအောင် တွန်းချ နေတာတွေပဲ မဟုတ်လား။ သေသေချာချာ စဉ်းစားကြည့်ကြပါလေ။ အောင်မြင်ချင်ရင် အောင်မြင်တဲ့သူတွေရဲ့ တည်ဆောက်ရေး၊ ထူထောင်ရေး အပြုသဘောစွမ်းဆောင်ချက်တွေကိုသာ လေ့လာ သုံးသပ်ပြီး ဆောင်ရွက်ကြရမှာ မဟုတ်ဘူးလား။ ဒီခေတ်မှာ သိပ္ပံနည်းကျ

“အောင်မြင်ချင်ရင် အောင်မြင်တဲ့သူတွေရဲ့ တည်ဆောက်ရေး၊ ထူထောင်ရေး အပြုသဘောစွမ်းဆောင် ချက်တွေကိုသာ လေ့လာသုံးသပ်ပြီး ဆောင်ရွက်ကြရမှာ မဟုတ်ဘူးလား။ ဒီခေတ်မှာ သိပ္ပံနည်းကျ သုတေသနပြုပြီး ခိုင်လုံတဲ့သက်သေ၊ သာဓကတွေနဲ့ မြင်ကွင်းကျယ် သိမြင်နိုင်ပါလျက်နဲ့ မျက်ကွယ်ပြုပြီး ငါလုပ်တာမှ အမှန်၊ ငါစီမံတာပဲ အဟုတ်၊ မလည်မဝယ်လူငယ်တွေကို လက်နက်ခဲယမ်းတွေ၊ ဗုံးတွေ၊ မိုင်းတွေ၊ ဖောက်ခွဲပျက်ဆီး မီးရှို့စရာတွေပေးပြီး နိုင်ငံနဲ့နိုင်ငံသားတွေကို အရှက်မဲ့စွာ ပျက်ဆီး ဒုက္ခပေး နေမယ်ဆိုရင် ယခင်က ကျော်ကြားထင်ရှားဖူးတဲ့ နာမည်ကောင်း၊ သမိုင်းကြောင်းအကောင်းတွေကို လက်နဲ့ ရေးခဲ့တာ ခြေနဲ့ပျက်သလိုဖြစ်ရတော့မှာပဲ”

သို့သော် ဝါဒစွဲ၊ ပုဂ္ဂိုလ်စွဲ မှန်ပြီး အမှောင်ဖုံးနေခဲ့မိရင် ဒီအမှန်တရား ကို ဘယ်လိုမှ မမြင်နိုင်။ သခင်သန်းထွန်း၊ ဗိုလ်ဇေယျာ၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်ဇော၊ ဗိုလ်ရန်အောင်၊ ဗိုလ်မှူးချစ်ကောင်း၊ ဗိုလ်သက်ထွန်းဆိုတဲ့ မျိုးချစ်ခေါင်းဆောင်လူငယ်တွေဟာ သူ့ခေတ်နဲ့သူ နယ်ချဲ့ဆန့်ကျင် ရေးလှုပ်ရှားမှု၊ ဖက်ဆစ်တော်လှန်ရေးတိုက်ပွဲတွေမှာ အသက်စွန့်ပြီး ပါဝင်ခဲ့ကြတဲ့ လူငယ်တွေပါပဲ။ ဝါဒရေးမှိုင်းမိတဲ့အခါ လက်နက်ကိုင် ပုန်ကန်ရေးလမ်းစဉ်ကို အရွေးမှားမိခဲ့ကြတယ်။ လေးစားစရာကောင်း ခဲ့တဲ့ သူတို့ရဲ့ သမိုင်းကြောင်းဟာ ရေစုန်မျောခဲ့ရတယ်။ လက်နက်ကိုင် တိုက်ပွဲပဋိပက္ခရဲ့ ဆိုးကျိုးဒဏ်ကို ပြည်သူတွေ သွေးပင်လယ်ဝေအောင် ခံခဲ့ကြရတာ သွေးနဲ့ရေးကြရတဲ့ မိမိတို့နိုင်ငံ သမိုင်းစာမျက်နှာတွေ မှာ သွေးမခြောက်သေးပါဘူး။ မြေစာပင်တွေပါ။

မှားယွင်းတဲ့ ရွေးချယ်ဆုံးဖြတ်မှု

ထိပ်တန်းလူတော် နိုင်ငံရေးသမားတွေရဲ့ ဒါမျိုးမှားယွင်းတဲ့ ရွေးချယ်ဆုံးဖြတ်မှုတွေဟာ တကယ်တော့ ထပ်ခါထပ်ခါကြော့ပြီး မချွတ်ချော်မလွဲမှားသင့်သော်လည်း သခင်စိုးလည်း ဒီအမှားချောက်ထဲ ကျခဲ့ဖူးတာပဲ။ သခင်နု၊ ဗိုလ်လကျာ စသည် စသည် ပြည်ပအားကိုးနဲ့ လက်နက်ကိုင်တော်လှန်ပုန်ကန်ရေး လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြတဲ့ ရဲဘော် ထွန်းကျော်(ခေါ်)စိုးဝင်း (လူထုဒေါ်အမာရဲ့ သားအကြီးဆုံး)၊ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားခေါင်းဆောင် ဘဆွေလေး (စတဲ့ တောတွင်း မှာ သွေးမြေကျခဲ့ကြတဲ့ ကျောင်းသားနိုင်ငံရေးသမားတွေ) လူငယ် အညွန့်အဖူး၊ လူတော်၊ လူတတ်ပေါင်းများစွာဟာ အမှားသရုပ်နဲ့

သုတေသနပြုပြီး ခိုင်လုံတဲ့သက်သေ၊ သာဓကတွေနဲ့ မြင်ကွင်းကျယ် သိမြင်နိုင်ပါလျက်နဲ့ မျက်ကွယ်ပြုပြီး ငါလုပ်တာမှ အမှန်၊ ငါစီမံတာပဲ အဟုတ်၊ မလည်မဝယ်လူငယ်တွေကို လက်နက်ခဲယမ်းတွေ၊ ဗုံးတွေ၊ မိုင်းတွေ၊ ဖောက်ခွဲ ပျက်ဆီးမီးရှို့စရာတွေပေးပြီး နိုင်ငံနဲ့နိုင်ငံသားတွေ ကို အရှက်မဲ့စွာ ပျက်ဆီးဒုက္ခပေးနေမယ်ဆိုရင် ယခင်က ကျော်ကြား ထင်ရှားဖူးတဲ့ နာမည်ကောင်း၊ သမိုင်းကြောင်းအကောင်းတွေကို လက်နဲ့ရေးခဲ့တာ ခြေနဲ့ပျက်သလိုဖြစ်ရတော့မှာပဲ။

ဦးတည်ချက် မလွဲမှားကြစေချင်

လူတိုင်း လူတိုင်းက ကိုယ့်သမိုင်းကိုယ် ရေးနေကြတာလေ။ ကိုယ့်တစ်ကိုယ်စာ အောင်မြင်မှုလေးကို ဦးစားမပေးပါနဲ့။ ပြည်သူနဲ့ နိုင်ငံအတွက် တိုးတက်အောင်မြင်မှု အောင်ပွဲတွေကို တည်ဆောက် ဖန်တီးပေးဖို့ ဦးစားပေးရမှာမဟုတ်လား။ ဦးတည်ချက် မလွဲမှားကြ စေချင်လို့ပါ။ UK က ကူညီတာကောင်းစေချင်လို့ ဟုတ်၊ မဟုတ်။ US က ထောက်ပံ့တာ အပြုလား။ အဖျက်လား။ UN က လုပ်ဆောင်နေပုံတွေ ဟာ အမှန်တကယ်ရော တရားမျှတရဲ့လား။ လူသားဝါဒ ပီသရဲ့လား။ အကြမ်းဖက်လူသတ်သမားတွေကို အားပေးမှာလား။ ငါးကြင်းဆီနဲ့ ငါးကြင်းကြော်တာ မြင်ပြီလား။ တကယ့် တကယ်အောင်မြင်မှုဆိုတာ သင့်ဘဝအဆင်ပြေနေရုံလေး မဟုတ်ပါ။ ကိုယ့်တစ်ကိုယ်စာ ကောင်းစားရေးဆိုတာ အစစ်အမှန် အောင်မြင်မှုမဟုတ်ဘူး။ လူမျိုးနဲ့ နိုင်ငံအတွက်ပါ အလေးအနက်အကျယ်အပြန့် ဖြန့်ပြီးစဉ်းစားတတ် ရမှာ။

တင်မောင်စိုး(မန်းမြေ)

မှတ်သားသင့်တဲ့ အောင်မြင်မှုကို ဟန့်တားမှု၊ အဆီးအတားတွေ ကို မြင်အောင်ကြည့်ပါဗျာ။ သိအောင်လေ့လာပြီး ရှောင်နိုင်ပါစေ။ သင့်ရဲ့အမှားဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးကြီးတွေကို ပြည်သူတွေ ဒုက္ခဆင်းရဲပင်လယ် ဝေအောင် မဖိစီးမိပါစေနဲ့။

- ၁။ အတ္တကြီးနေခြင်း၊
 - ၂။ ဆုံးရှုံးရမှာကို ကြောက်ရွံ့ခြင်း၊
 - ၃။ ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင် (ကောင်းကောင်း) မရှိခြင်း၊
 - ၄။ လက်တွေ့ကျတဲ့ စီမံချက်မရှိခြင်း၊ (ခိုင်းတာလုပ်နေရင် ရေစုန်မျောမယ်)
 - ၅။ အပြောင်းအလဲများခြင်း၊
 - ၆။ အချိန် (နေ့ရွှေ့ ညရွှေ့နဲ့) ဆွဲခြင်း၊
 - ၇။ မိသားစုကိစ္စကိုပဲ အာရုံများခြင်း၊
 - ၈။ ငွေရေးကြေးရေး အာမခံချက်မရှိခြင်း၊
 - ၉။ တစ်ခုခုကို အာရုံမစိုက်ဘဲ ထွေပြားခြင်း၊
 - ၁၀။ တစ်ဦးတည်း ထင်ရာလုပ်ခြင်း၊
 - ၁၁။ ခေါင်းမာခြင်း၊
 - ၁၂။ အဝတ်အစားလျှပ်ပေါ်လော်လည်ခြင်း၊
 - ၁၃။ လေ့လာသင်ယူမှု နည်းခြင်း၊
 - ၁၄။ မာန်မာန်လွန်ကဲခြင်း၊ ဘဝင်မြင်ခြင်း၊
 - ၁၅။ ဦးစားပေးအဆင့် မှန်ကန်စွာ မသတ်မှတ်နိုင်ခြင်း စတာ တွေပါ။
- ဆက်စဉ်းစားပါ။ ဒါတွေက ရှောင်ရမယ့်၊ မအောင်မြင်စေခဲ့တဲ့ သမိုင်းသင်ခန်းစာတွေပါ။
- အောင်မြင်မှုက ခြေထောက်လေးချောင်း ထောက်ထားသလို အဓိကလေးချက် ဟန့်ချက်ညီညီ မိမိဆီမှာ ရှိနေရမယ်။ ပြည့်စုံရပါမယ်။
- ၁။ ဆန္ဒာဓိပတိ = နေနေ့ညည စိတ်အားထက်သန်ပြီး စားတောင် ကိုကျော်၍ မီးပင်လယ်ကို ဖြတ်မယ်ဆိုတာမျိုး ဆန္ဒပြင်းပြနေရမယ်။
 - ၂။ ဝီရိယာဓိပတိ = အရိုးကျေကျေ အရေခန်းခန်း သေတစ်နေ့ မွေးတစ်နေ့ပဲကွာ လဲသေသွားစမ်းပါစေ၊ မနား မနေ အဆက်မပြတ် ကြိုးစားအားထုတ်မယ် ဆိုတဲ့ ဇွဲလုံလုံ။
 - ၃။ စိတ္တာဓိပတိ = ငါဟာကောင်းမှု ကောင်းကျိုးပြုဖို့ဖြစ်တယ်။ ကုသိုလ်စိတ်နဲ့ အရင်းတည်တယ်။ မှန်ကန် တယ်။ မျှတတယ်။ တရားတယ်။ သဒ္ဓါ။ သီလ စတဲ့အကျင့်မှန်တရားတွေပါလို့ မချအောင်မြင် ရမယ်ဆိုတဲ့ ထက်သန်တဲ့စိတ်။
 - ၄။ ဝီရိယာဓိပတိ = ကိုယ်သိရ တတ်ရမယ့် လုပ်ငန်းဆိုင်ရာမှာ ကောင်းစွာ နှံ့စပ်ကျွမ်းကျင်တဲ့ သုတအတွေ့ အကြုံရော၊ မုတအတွေ့အကြုံပါ ပြည့်စုံမှုရှိရ မယ်။ တကယ်တတ်ကျွမ်းပါစေ။
- ဒီလေးချက်နဲ့ ပြည့်စုံသူဟူသမျှဟာ ခရစ်တော်မပေါ်မီကာလမှာ လည်း အောင်မြင်ခဲ့တာပဲ။ ယခုလည်းအောင်မြင်နေကြတာပဲ။ နောင်လည်း အောင်မြင်မှာပဲ။ သေချာမလွဲ။ ဒီလေးချက်မပါဘဲ ထောင့်ကျိုးထောင့်ကျိုးနဲ့ပဲ လေထဲကန္တေ့တော်လှန်ရေးအမည်ခံ လုပ်ဆောင်သမျှ၊ သပိတ်စုံလည်းကျရှုံးခဲ့ပြီးပြီ။ သူပုန်ထတာလည်း အရိုးတောင်လိုပုံပြီး အကုန်ကျဆုံးရမှာပဲ။
- ခါးသီးတဲ့ အမှန်တရားဟာ လူနာကို ကျန်းမာစေချင်လို့ပါ။ ။

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းအတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ပြည်ထောင်စု ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၁၄၆ ဒသမ ၂၀၅ သန်းဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းအတွင်း ကတ္တရာလမ်း ၄ မိုင်၊ ကျောက် ချောလမ်း ၈ မိုင်၊ အမာခံ မြန်းကျောက်ခင်းခြင်း ၂၀ မိုင် ၆ ဖာလုံ၊ မြေသားလမ်း ၈ မိုင် ၄ ဖာလုံ၊ ၁၅ ပေ သံကူကွန်ကရစ်တံတားတစ်စင်း၊ Box Culvert ငါးစင်း၊ (၁၅ x ၃၀ x ၂၆) ပေ စာသင်ကျောင်းဆောင် တစ်ဆောင်၊ ဆိုလာမီးတပ်ဆင်ခြင်း ၄၁ စုံတို့ကို

အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ ယခုအခါ လုပ်ငန်းအားလုံး ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။
အဆိုပါလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့မှု ကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းအတွင်းရှိ ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအတွက် လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုစီးပွား ဘဝ တိုးတက်ရေးအတွက် များစွာ အကျိုးပြုလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများအား ပြည်ပမှ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာတင်သွင်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများကို လေကြောင်း၊ ရေကြောင်းနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းများမှ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုမရှိ တင်သွင်းနိုင်ရေးအတွက် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိရာ ယနေ့တွင် ချင်းရွှေဟော် ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ တင်သွင်းရာ၌ ကုမ္ပဏီသုံးခုမှ ယာဉ်စီးရေ ငါးစီးဖြင့် အောက်ဆီဂျင် (အိုးခွံ) ၁၀၀၊ Oxygen Generator နှစ်ခု၊ PPE ဝတ်စုံ ၂၇၅၀ နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) ၁၇ တန် တင်သွင်းခဲ့သည်။



ချင်းရွှေဟော်နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ကုသရေးပစ္စည်းများ တင်သွင်းလာသည့် ယာဉ်များကို တွေ့ရစဉ်။

အောက်တိုဘာ ၁ ရက်မှ ၉ ရက်အတွင်း ကုမ္ပဏီ ၂၄ ခုမှ ယာဉ်စီးရေ ၅၇ စီးဖြင့် အောက်ဆီဂျင် အရည်(Bowser)ယာဉ်ဖြင့် ၇၈ တန်၊ Storage Container နှစ်ခု၊ အောက်ဆီဂျင်(အရည်) Distri- butor သုံးခု၊ အောက်ဆီဂျင် (အိုးခွံ) ၈၆၉၂ ခု၊ Oxygen

Plant ၁၀ ခု၊ Oxygen Generator နှစ်ခု၊ အိမ်သုံး အောက်ဆီဂျင်စက် (Oxygen Concentrator) ၆၇၅ ခု၊ Test Kit ၁၀၀၀၀၊ PPE ဝတ်စုံ ၂၇၅၀ ၊

လက်အိတ် ၁၆ တန်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) ၂၃၄ တန် တင်သွင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အောက်တိုဘာ ၁ ရက်မှ ၉ ရက်အတွင်း ပြည်ပမှ

တင်သွင်းသည့် အောက်ဆီဂျင်အရည်(Bowser) ယာဉ် စုစုပေါင်း လေးစီးမှာ ရန်ကုန်မြို့သို့ဖြစ်ပြီး Oxygen Plant စုစုပေါင်း ၁၀ ခုမှာ ရန်ကုန်မြို့သို့ ငါးခု၊ ကုမ္ပဏီသုံး နှစ်ခု၊ မန္တလေးမြို့၊ ဟုမ္မလင်းမြို့ နှင့် ကျိုဒီးမြို့များသို့ တစ်ခုစီဖြစ်ကြောင်း သိရှိရ သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသ ရေးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများကို သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းထားသည့် SOP များနှင့်အညီ ဦးစားပေး တင်သွင်းခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိပါကြောင်းနှင့် ဆေးဝါးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းခြင်းနှင့် ဆက်စပ်သည့် အသိပေးကြေညာချက်များကိုလည်း အများပြည်သူ သိရှိစေရန် ဝန်ကြီးဌာန Website ဖြစ်သည့် commerce.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှု နိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထားပါကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ဆေးနှင့်ပစ္စည်းများ နေ့စဉ်စစ်ဆေးထုတ်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ပစ္စည်းများ အား ရေကြောင်း၊ ဆိပ်ကမ်း၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ နေ့စဉ် လွယ်ကူချောမွေ့စွာ စစ်ဆေး ထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ အောက်တို ဘာ ၉ ရက်၌ ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်း များမှ ဆေးဝါးမျိုးစုံ ၁၆ မျိုး ၃၄၂၄၀.၈၂ Kg၊ နယ်စပ် (ချင်းရွှေ ဟော်)တွင် ကုမ္ပဏီနှစ်ခုတို့မှ Disposable Face Mask ၁၃၀၀ Kg၊ Oxygen Plant နှစ်ခုတို့ကို ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။

သတင်းစဉ်



သိန္နီမြို့နယ်၌ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ဆောင်ရွက်

သိန္နီ အောက်တိုဘာ ၉

ရမ်းပြည်နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ် ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဆိုင်ရာ သိန္နီမြို့နယ်ဦးစီးမှူးမှူးမှ မြို့နယ် ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများသည် ကုန်းညောင်ကျေးရွာ အုပ်စုနှင့် ကွန်ကောက်ကျေးရွာ အုပ်စုများရှိ ပြည်သူများအား အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ဆောင် ရွက်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းကို အောက် တိုဘာလ ပထမပတ်မှစတင်၍ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ယနေ့တွင် ခရိုင်ဦးစီးဌာနမှူး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်



မော်ထွန်းက တိုင်းရင်းသားပြည်သူ နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား များအား ပန်းခင်းစိမ့်ချက် များအား ပြည်သူများ လက်ဝယ် ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည့် အရောက် ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်း သိရသည်။ ချစ်လှ

* ကျောဖုံးမှ

ဘုတ်ပြင်း-အုန်းတောကမ်း တံတားသစ်သည် နှစ်လမ်းသွား သံကူ ကွန်ကရစ်တံတားဖြစ်၍ တံတားအရှည် ပေ ၁၂၀၀ ရှိပြီး ယာဉ်သွားလမ်း အကျယ် ၂၄ ပေနှင့် လူသွားလမ်းအကျယ် တစ်ဖက်လျှင် သုံးပေစီ ပါဝင်သည်။ တံတား၏ ရေလမ်းကင်းလွတ် အကျယ် ၈၃ ပေနှင့် အမြင့် ၁၈ ပေရှိကာ တံတားခံနိုင်ရည်မှာ ယာဉ်တစ်စီးချင်း တန် ၆၀ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါတံတားကို တံတားဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့ (၄) တံတားအထူးအဖွဲ့(၁၃)မှ ငွေကျပ် ၅၄၃၄ သန်း အသုံးပြု တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဘုတ်ပြင်း-အုန်းတောကမ်း တံတားသစ်ကို တံတားအောက်ခံ အုတ်မြစ်များအား အချင်း (၁ ဒသမ ၂) မီတာရှိသည့် ဘိုးပိုင်များဖြင့် တည်ဆောက်ထားကာ တံတားကိုယ်ထည်မှာ သံကူကွန်ကရစ်ဖြစ်သည်။ တံတားအပေါ်ထည်အား သံကူကွန်ကရစ်ရက်မ၊ သံမဏိရက်မနှင့် သံကူကွန်ကရစ်ကြမ်းခင်းတို့ဖြင့် တည်ဆောက်ထားသည်။ ပင်လယ် ရေငန်နှင့် ထိစပ်နေသောအပိုင်းများတွင် ရေငန်ထိတွေ့မှု ခံနိုင်ရည် ရှိစေရန်အတွက် သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံး သံချောင်းများအား တိုက်စားမှုဒဏ်ခံဆေး သုတ်လိမ်းထားကြောင်း တံတားအထူးအဖွဲ့(၁၃)မှ သိရသည်။



ဘုတ်ပြင်း - အုန်းတောကမ်း တံတားတည်ဆောက်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

အဆိုပါ တံတားသစ် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဧပြီ ၁၈ ရက်က စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး တံတားတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများ အချောသပ်ဆောင်ရွက်ပြီးစီး၍ တံတားချဉ်းကပ်လမ်းခင်း ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက အုန်းတောကမ်းဘက်ရှိ

ကျေးရွာအုပ်စုများမှ ဒေသခံများ ဘုတ်ပြင်းမြို့သို့ အချိန်တိုအတွင်း သွားလာနိုင်တော့မည်ဖြစ်သည်။ ထို့အတူ ခြံထွက်သီးနှံများနှင့် ရေထွက် ကုန်ပစ္စည်းများ ပို့ဆောင်ရာတွင် ယခင်ကထက် ပိုမိုလျင်မြန်လွယ်ကူ

လာမှုနှင့်အတူ ဒေသခံများ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးနှင့် စီးပွားရေးကိစ္စရပ်များ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်တော့မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ခိုင်ထူး (ပြန်/ဆက်)

ဘရာဇီးနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူ ခြောက်သိန်းကျော် ရှိလာ

ရီယိုဒီဂျနေယိုး အောက်တိုဘာ ၉ ဘရာဇီးနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူ အရေအတွက်မှာ ၆၀၀၀၀၀ အထိ ရှိလာသည်ဟု ဘရာဇီးကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက အောက်တိုဘာ ၈ ရက်တွင် ပြောသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူအရေအတွက်မှာ ၆၀၀၄၂၅ ဦးရှိလာသည် ဟု သိရသည်။

ရီယိုဒီဂျနေယိုးမြို့တွင်လည်း ဗီဇပြောင်း ဒယ်လီတာကူးစက်မှု ဖြစ်ပွားနေပြီး အရပ်ဘက် အုပ်စုတစ်စုသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူများ ကို ရည်စူးကာ ကမ်းခြေတွင် ပိတ်စအဖြူ ၆၀၀ ကို ချိတ်ဆွဲခဲ့သည်။ အစိုးရက ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေး အစီအစဉ်များမှာ လုံလောက်မှုမရှိဟု ဆန့်ကျင်ခဲ့ ကြသည်။ ဘရာဇီးနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် သေဆုံးမှု များမှာ နှောင်းပိုင်းတွင် ကျဆင်းခဲ့သည်။

စက်တင်ဘာလ တစ်လတည်းတွင်ပင် သေဆုံးသူ ၁၆၀၀၀ ရှိသည်။ ကူးစက်မှုအမြင့်ဆုံးဖြစ်သည့်ဧပြီ လအတွင်းက သေဆုံးမှုနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ငါးပုံပုံ တစ်ပုံသာ ရှိသည်။ လာမည့် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ရီယိုဒီဂျနေယိုးမြို့တွင် နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲဖြစ်သည့် ပွဲတော်ကို အတားအဆီးအကန့်အသတ်မရှိ ကျင်းပ ရန် ပြင်ဆင်နေသည်။

ဘောလုံးကွင်းများ၌လည်း ပွဲကြည့်ပရိသတ်များ နှင့် ပတ်သက်သည့် စည်းကမ်းများကို ဖြေလျှော့ပေး နေပြီဖြစ်သည်။ ကူးစက်မှုများကို အပြည့်အဝ မနှိမ်နင်းနိုင်သေးမီ ကန့်သတ်မှုများကို ဖြေလျှော့ပေး ခြင်း အပါအဝင် လူအများအပြား ပါဝင်သည့်ပွဲများ ကျင်းပခြင်းဖြင့် ကူးစက်မှုအန္တရာယ်ဖြစ်လာနိုင်သည် ဟု ဒေသခံကျန်းမာရေး ကျွမ်းကျင်သူများက သတိပေးခဲ့သည်။ အင်န်အိတ်ချ်ကေ



ပိတ်စဖြူ ၆၀၀ ချိတ်ဆွဲထားသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

၃၇ နှစ်ကြာ နယ်နှင့်ဒဏ်ပေးခံရပြီးနောက် ဆီးရီးယားသမ္မတ၏ဦးလေး နိုင်ငံအတွင်းပြန်လာ

ဒမတ်စကတ် အောက်တိုဘာ ၉ နှစ်ကြာ နယ်နှင့်ဒဏ် ပေးခံရပြီး ဆီးရီးယားသမ္မတ ဘတ်ရှာ နောက် ဆီးရီးယားနိုင်ငံသို့ အယ်အာဆတ်၏ ဦးလေးဖြစ်သူ ပြန်လာပြီဖြစ်ကြောင်း အောက်တို ဂျီဖတ်အယ် အာဆတ်သည် ၃၇ ဘာ ၈ ရက် ညပိုင်းတွင် အယ်ဝါ အတွက် သမ္မတ အာဆတ်က

တန် အွန်လိုင်းသတင်းစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။ ဦးလေးဖြစ်သူ ပြန်လာနိုင်ရေး အတွက် သမ္မတ အာဆတ်က

ခွင့်ပြုပေးခဲ့သည်ဟု ဖော်ပြထား သည်။ ရီဖတ်အယ်အာဆတ်သည် ဆီးရီးယားသို့ အောက်တိုဘာ ၇ ရက်တွင် ရောက်ရှိခဲ့ပြီး နိုင်ငံရေး နှင့် လူမှုရေး ရာထူးများ ယူထား ခြင်းမရှိဟု သိရသည်။

ပြင်သစ်တရားရုံးက ၎င်းကို ဘဏ္ဍာရေးပြစ်မှုဖြင့် ထောင်ဒဏ် လေးနှစ် ချမှတ်ပြီးနောက် ဆီးရီးယားနိုင်ငံသို့ ပြန်လာခြင်း ဖြစ်သည်။

၎င်းပိုင်ဆိုင်သည့် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁၀၆ သန်းနှင့် စပိန်နိုင်ငံရှိ ပိုင်ဆိုင်မှုများကိုလည်း ပြီးခဲ့သည့် နှစ် အနည်းငယ်အတွင်းက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းယူ ခံခဲ့ရသည်။

အာဖဂန်နစ္စတန်၌ ပေါက်ကွဲမှု လူ ၄၆ ဦးထက်မနည်းသေဆုံး အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွ လက်ချက်ဟုဆို

ကဘူးလ် အောက်တိုဘာ ၉ အာဖဂန်နစ္စတန်မြောက်ပိုင်း ကန်ဒုစ်မြို့တွင် ဘာသာရေး အဆောက်အအုံ၌ ဗုံးပေါက်ကွဲမှုများဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူပေါင်း ၄၆ ဦး ထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့သည်ဟု အာဖဂန်အရာရှိများက ပြောသည်။ အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွအုပ်စုက ၎င်းတို့၏ လက်ချက်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ ပေါက်ကွဲမှုမှာ အောက်တိုဘာ ၈ ရက်မွန်းလွဲပိုင်း တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဒဏ်ရာရရှိသူအရေအတွက်မှာ ၁၄၀ ကျော်ရှိသည်ဟု ပြည်နယ် အစိုးရက ပြောသည်။ အောက်တိုဘာ ၈ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်သည့် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ စစ်သွေးကြွတစ်ဦးသည် အသေခံစား ဖောက်ခွဲခြင်းဖြစ်သည်ဟု အိုင်အက်စ်စစ်တို့က ပြောသည်။

စက်တင်ဘာလအတွင်း တာလီဘန်တို့က ကြားဖြတ်အစိုးရ ဖွဲ့စည်းပြီးနောက်တွင် အပြင်းထန်ဆုံးတိုက်ခိုက်မှုလည်းဖြစ်သည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ



ဆီးရီးယားသမ္မတ၏ ဦးလေးဖြစ်သူ ရီဖတ်အယ်အာဆတ်။

ဆင်ဟွာ

အမေရိကန်နိုင်ငံ အတ္တလန္တာ၌ လေယာဉ်ငယ်တစ်စင်း ပျက်ကျ လိုက်ပါသူ လေးဦးသေဆုံး

ဝါရှင်တန် အောက်တိုဘာ ၉ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ဂျော်ဂျီယာပြည်နယ် အတ္တလန္တာမြို့အနီး တွင် အောက်တိုဘာ ၈ ရက်မွန်းလွဲပိုင်းက လေယာဉ်တစ်စင်းပျက်ကျ ခဲ့ရာ လေယာဉ်ပေါ်တွင် လိုက်ပါလာသည့် လူလေးဦးစလုံး သေဆုံး သွားခဲ့ရသည်ဟု သိရသည်။

အင်ဂျင်တစ်လုံးတပ် ဆက်စနာလေယာဉ်မှာ မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် ပျက်ကျသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အတ္တလန္တာမြို့မှ ပျံသန်း လာသည့် လေယာဉ်ငယ်တစ်စင်းဖြစ်သည်ဟု လေကြောင်းစီမံ ခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့က ပြောသည်။ လေယာဉ်ပေါ် လိုက်ပါလာသည့် လူလေးဦးစလုံးသေဆုံးခဲ့ပြီး မည်သူမည်ဝါဖြစ်ကြောင်းကိုမူ ဖော်ပြခဲ့ခြင်း မရှိပေ။

လေယာဉ်ငယ်ပျက်ကျမှုအတွက် အမျိုးသားသယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေး လုံခြုံစိတ်ချရမှုဘုတ်အဖွဲ့မှ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုကို ဦးဆောင်သွားမည်ဟု အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ဆင်ဟွာ

မလေးရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ နောက်ထပ်ကူးစက်ခံရသူ ၉၇၅၁ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိ

ကွာလာလမ်ပူ အောက်တိုဘာ ၉ မလေးရှားနိုင်ငံတွင် အောက်တို ဘာ ၈ ရက်ညပိုင်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ နောက်ထပ်ကူးစက်ခံရသူ ၉၇၅၁ ဦး တိုးလာပြီး တစ်နိုင်ငံလုံးအနှံ့ စုစုပေါင်းကူးစက်ခံရသူ အရေ အတွက်မှာ ၂၃၂၃၄၇၈ ဦးရှိလာ သည်ဟု ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန က ပြောသည်။

နောက်ထပ် ကူးစက်ခံရသူ များအနက် ၁၅ ဦးမှာ ပြည်ပမှ ကူးစက်ခံလာရသူများ ဖြစ်ပြီး ဒေသတွင်းကူးစက်ခံရသူ ၉၇၄၆ ဦးရှိသည်ဟု ဝန်ကြီးဌာန၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

နောက်ထပ်သေဆုံးသူ ၇၈ ဦး တိုးလာသည့်အတွက် သေဆုံးသူ စုစုပေါင်းမှာလည်း ၂၇၁၉၁ ဦး အထိ ရှိလာသည်။ ပြန်လည် ကျန်းမာလာပြီးနောက် ဆေးရုံမှ ဆင်းသွားသူ အရေအတွက်မှာ

လည်း ၁၂၇၂၄ ဦး တိုးလာခဲ့သည်။ သည်။

လက်ရှိ ရောဂါခံစားနေရသူ အောက်တိုဘာ ၈ ရက် တစ်ရက်တည်းတွင်ပင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး အပြည့်ထိုးပြီးသူ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ၁၇၄၈၂၀ ထိုးနှံပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ကာကွယ်ဆေး ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်။ ဆင်ဟွာ

တစ်ကြိမ်ထိုးပြီးသူ အရေအတွက် မှာ ၇၄ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်။ အပြည့်ထိုးပြီးသူ အရေအတွက်မှာမူ ၆၄ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်။

ဆင်ဟွာ



ဆယ်ကျော်သက်များအား ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးနေစဉ်။

တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ပြည်မြို့နယ်နှင့် ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ်အတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ပြည် အောက်တိုဘာ ၉
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းသည် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများနှင့်အတူ အောက်တိုဘာ ၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပြည်မြို့နယ်နှင့် ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ်အတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။



ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ပြည်ခရိုင် ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ်ချောင်းကောင်းကျေးရွာအုပ်စု ချောင်းကောင်း-သပြေတောင်လမ်းအရှည်(၂)မိုင် ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ပြည်မြို့နယ် ဝှေးပင်ကုန်းကျေးရွာ အဝင်တံတား တည်ဆောက်နေမှုတို့အား ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး သတ်မှတ်စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ အချိန်မီပြီးစီးစေရေး တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားခဲ့ပြီး ဝှေးပင်ကုန်းကျေးရွာတွင်းနက်စက်ရေတွင်းမှ ဆိုလာစနစ်ဖြင့် သောက်သုံး

ရေတင်နေမှုအား သွားရောက်ကြည့်ရှုသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ပြည်မြို့ မူယာပင်ခန်းမ၌ ပန်းခင်းစီမံချက်

ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ၆၉၉ ကတ်နှင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း ၆၅ ခုတို့အား တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်

တာဝန်ရှိသူများက လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ရာ သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက လက်ခံရယူခဲ့ကြသည်။

ယင်းနောက် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ပန်းတောင်းမြို့ ရွှေဘိုသာမန်စေတီတော် မြတ်ကြီးအား သွားရောက်ဖူးမြော်ကန်တော့ခဲ့ပြီး မျက်နှာကြက် အလယ်ကွက်နှင့် မျက်နှာကြက် ဘေးကွက်အတွက် အလှူငွေကျပ် ၂၅၉၅၀၀၀ ကို လှူဒါန်းခဲ့သည်။ ၎င်းနောက် ပြည်မြို့ မဟာသဒ္ဓါနာရာမကျောင်းတိုက် ကျောင်းထိုင်ဆရာတော်ကို သွားရောက်ဖူးမြော်ကန်တော့ကာ လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ၊ နဝကမ္မအလှူငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ပြီးနောက် ရွှေဆံတော်စေတီတော်သို့ သွားရောက်ဖူးမြော်ကန်တော့ကာ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီးများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ လှူဒါန်းသည့် Covishield အမှတ်တံဆိပ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ရေ(၁)သန်း ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို ဦးတည်အုပ်စုများသတ်မှတ်၍ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ထိုးနှံပေးရန်အတွက် အိန္ဒိယနိုင်ငံမှလှူဒါန်းသည့် Covishield အမှတ်တံဆိပ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ရေ တစ်သန်းသည် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ အောက်တိုဘာ ၉ ရက် ည ၉ နာရီ မိနစ် ၄၀ က ထပ်မံရောက်ရှိလာခဲ့ရာ ကုသရေး/ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာမြတ်ဝဏ္ဏစိုး ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့မှ လက်ခံရယူသည်။

အဆိုပါ ကာကွယ်ဆေးများကို ဗဟိုကာကွယ်ဆေးသိုလှောင်ခန်း (Central Cold Room) တွင် အအေးလမ်းကြောင်း မပျက်သို့လှောင်ထားရှိမည် ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ ကာကွယ်ဆေးများ သိုလှောင်ထားရှိရာ၌ အအေးလမ်းကြောင်း စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ ထားရှိရေးအတွက် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် စဉ်ဆက်မပြတ် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှု၍ ကြီးကြပ်စစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သိုလှောင် ထားရှိသည့် ကာကွယ်ဆေးများကို တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များသို့ လိုအပ်ချက်အရ မြေပြင်ခရီးလမ်းကြောင်းမှ လှည်းကောင်း၊ တပ်မတော်(လေ)နှင့် မြန်မာ့လေကြောင်းတို့၏ အကူအညီဖြင့် လေကြောင်းခရီးမှ လှည်းကောင်း အအေးလမ်းကြောင်းမပျက် ဆက်လက်ဖြန့်ဝေသွားမည်ဖြစ်သည်။ ယခု ရောက်ရှိလာသော ကာကွယ်ဆေးများကို မူလဦးတည်အုပ်စုများနှင့် ထပ်မံတိုးချဲ့ထားသော ဦးတည်အုပ်စုများအား

ဦးစားပေးအစီအစဉ်များအလိုက် ထည့်သွင်းထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ အောက်တိုဘာ ၉ ရက်အထိ ကာကွယ်ဆေးများ ရောက်ရှိလာမှုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ဝယ်ယူထားသော Covishield နှစ်သန်း၊ Sino-pharm ၁၄ သန်း၊ Sinovac နှစ်သန်း စုစုပေါင်း ၁၈ သန်း doses ရောက်ရှိပြီး ဖြစ်သည်။ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် ရုရှားနိုင်ငံတို့မှ လှူဒါန်းသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်

ဆေး doses ခြောက်သန်းကျော်အားလည်း လက်ခံရရှိပြီးဖြစ်သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို ဦးတည်အုပ်စုများသတ်မှတ်၍ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၈ ရက်အထိ လူဦးရေ စုစုပေါင်း ၉၅၇၄၃၉၃ ဦးအား ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်၍ ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်အပြည့် ထိုးနှံပြီးစီးသူ ၄၀၈၃၃၃၇ ဦးနှင့် ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီးစီးသူ ၅၄၉၁၀၅၆ ဦး ရှိပြီဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အောက်တိုဘာ ၈ ရက်ရက်အထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ရေ စုစုပေါင်း ၁၃၆၅၇၇၃၀ ကြိမ် ထိုးနှံပြီးဖြစ်သည်။

မိဘပြည်သူများ အနေဖြင့် မိမိအတွက် ရရှိလာသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို မပျက်မကွက် အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံမှု ခံယူခြင်း၊ ပထမအကြိမ် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံမှုရရှိထားသူများအနေဖြင့်လည်း ဒုတိယအကြိမ် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို သတ်မှတ်ရက်တွင် (သို့မဟုတ်) အနီးဆုံး သတ်မှတ်ကာလအတွင်းတွင် နီးစပ်ရာကာကွယ်ဆေးထိုးစုရပ်များသို့ သွားရောက်၍ ထိုးနှံမှု ခံယူခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းများတွင် တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ကြပါရန် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ထားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ညောင်ရွှေမြို့နယ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ဆက်လက်ထိုးနှံ

ညောင်ရွှေ အောက်တိုဘာ ၉

ရှမ်းပြည်နယ် ညောင်ရွှေမြို့နယ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ဆက်လက်ထိုးနှံခြင်းကို ရပ်ကွက် ၁၂ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၃၄ အုပ်စုတို့တွင် ဆေးထိုးအဖွဲ့ ရှစ်ဖွဲ့ဖြင့် အောက်တိုဘာ ၇ ရက်မှ စတင်ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ပြည်သူပေါင်း ၇၅၆၀ ထိုးနှံပြီးစီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်းကို ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ကျန်းမာရေးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အသက် (၅၅ နှစ်) နှင့်အထက် ပြည်သူများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်နှင့်မိသားစုဝင်များ၊ ရွှေ့ပြောင်းလူအုပ်စုများနှင့် ယာယီစခန်းများမှ ပြည်သူများ၊ နာတာရှည်နှင့် မကူးစက်နိုင်သော ရောဂါရှိသူများကို ဦးစားပေးအုပ်စုအဖြစ် ထိုးနှံပေးလျက်ရှိသည့် အပြင်အသက် (၅၅ နှစ်) မပြည့်သေးသော်လည်း ဦးစားပေးအုပ်စုများတွင် ပါဝင်သူများကိုလည်း ထိုးနှံပေးလျက်ရှိသည်။

ညောင်ရွှေမြို့နယ်အတွင်း ဆေးထိုးစုရပ်များအဖြစ် မြို့မစုရပ်အပါအဝင် နန်းပန်း၊ စံကား၊ ရွာမ၊ ခေါင်တိုင်၊ မန်ကျည်းဆိပ်၊ သပြေပင်၊ မိုင်းသောက်ကျေးရွာတို့ကို အခြေပြု၍ မိဘပြည်သူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ဆက်လက်ထိုးနှံပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ စိုင်းအယ်ဘဲ



တော တောင် ခြောက် ခန်း၊ လယ် ယာ နွမ်း ၏



အပြင်ထွက်တိုင်း ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (mask) ကို စနစ်တကျ မပျက်မကွက် တပ်ဆင်ပါ

အသက်(၁၂)နှစ်အထက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးနိုင်ရေး မိဘတွေအထိ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိအောင် စီမံဆောင်ရွက်ထား

■ တွေ့ဆုံမေးမြန်း-ဇေယျာဝင်း(ခရိုင်ပြန်/ဆက်)၊ ဓာတ်ပုံ - ဒီဇိုင်း(ရတနာမြေ)၊ ဟန်ထွန်း(အင်းဝ)

ခန္တီးခရိုင်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသော အသက်(၁၂)နှစ်အထက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ ခရိုင်ပညာရေးမှူး ဦးကျော်သူနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းထားမှုကို ဖော်ပြအပ်ပါသည် -

မေး ။ ။ ကျောင်းများပြန်ဖွင့်ချိန်မှာ နိုင်ငံတော်ရဲ့ အစီအစဉ်နဲ့ အသက် ၁၂ နှစ်နဲ့အထက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေကို ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို သိပါရစေ။

ပါတယ်။ နောက်တစ်ခုက အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန ပညာရေးမှူးတွေနဲ့ ညှိပြီးတော့ သွားရေး လာရေးအဆင်ပြေရမယ်။ လုံခြုံရေးအခြေအနေအရ လည်းကောင်းရမယ်။ ဒီလိုနေရာလေးတွေကို စုပြီးတော့ ဆေးထိုးစုရပ်လေးလုပ်ဖို့လည်း စီစဉ် ဆောင်ရွက်ထားရှိပါတယ်။ ဒီကာကွယ်ဆေးထိုးမယ့် အစီအစဉ်တွေမှာလည်း ကျောင်းအုပ်ကြီးတွေ၊ ဆရာ ဆရာမတွေ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ဖို့ လမ်းညွှန် ထားပါတယ်။ ကျန်းမာရေးဌာနရဲ့ လမ်းညွှန်ချက်အရ ပထမတစ်ကြိမ် ဆေးထိုးမယ့်ရက်ကတော့ အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်လောက်ကို ခန့်မှန်းထား ပါတယ်။

မေး ။ ။ ခန္တီးခရိုင်အတွင်းမှာရှိတဲ့ ကျောင်းအရေ အတွက်နဲ့ ၁၂ နှစ်နဲ့အထက်ကျောင်းသား ဦးရေ ဘယ်လောက်ရှိလဲဆိုတာ သိပါရစေ။

ဖြေ ။ ။ ကျွန်တော်တို့ကျောင်းက ပြီးခဲ့တဲ့ဇွန်လ မှာ ကျောင်းဖွင့်ထားတော့ အဲဒီတုန်းက ကျောင်းဖွင့်တဲ့စာရင်းအရ ခန္တီးခရိုင်က ခန္တီးမြို့နယ်၊ ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်၊ လေရီး၊ လဟယ်၊ နန်းယွန်းတို့က နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ငါးခုလုံးပေါင်းပြီး ဆောင်ရွက်ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ခန္တီးခရိုင် အနေနဲ့ ကြည့်မယ်ဆိုရင် ပြီးခဲ့တဲ့ ဇွန်လမှာ ကျောင်း ပေါင်း ၂၄၃ ကျောင်း ဖွင့်ထားပါတယ်။ နာဂဒေသမှာ လေရီး၊ လဟယ်၊ နန်းယွန်း ၂၆၄ ကျောင်း ဖွင့်ထား ပါတယ်။ ဇွန်လမှာကျောင်းအပိတ်ထားတဲ့ ကျောင်းသား စာရင်းအရ ခန္တီးနဲ့ ဟုမ္မလင်း နှစ်မြို့နယ်ကတော့ ကျောင်းသားပေါင်း ၁၄၃၁ ဦး၊ နာဂဒေသ သုံးမြို့နယ်

ကတော့ ၃၈၂၁ ဦးတို့ဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော် ဒါကတော့ နောက်ဆက်တွဲလည်း တိုးရင်တိုးလာနိုင်သေး တယ်ပေါ့။ ဒါကတော့ အကြမ်းဖျင်း ကျောင်းသား စာရင်း ဖြစ်ပါတယ်။

မေး ။ ။ ခန္တီးခရိုင်အတွင်းမှာ ၁၂ နှစ်အထက် ကျောင်းသားအရေအတွက်က ဆရာကြီး ပြောခဲ့သလို စာရင်းအတိုင်းပဲလားခင်ဗျာ။

ဖြေ ။ ။ ဟုတ်ကဲ့။ ၁၂ နှစ်အထက်ကတော့ ကျွန်တော်တို့က ၁၂ နှစ်အထက်ကို ဘာကိုအခြေခံကောက်လည်းဆိုတော့ အလယ် တန်းနဲ့ အထက်တန်းကို အခြေခံပြီးတော့ ကောက် တယ်။ ကျွန်တော်တို့ဒေသက ဝေးလံဒေသဖြစ်တဲ့ အတွက် တစ်ခါတလေ မူလတန်းကလေးတွေ ကလည်း ဥပမာ ၁၂ နှစ်ကျော်သွားတာဖြစ်နိုင်တယ်။ ဒါကြောင့် မွေးသက္ကရာဇ်တွေနဲ့ စာရင်းတောင်းထား တယ်။ မွေးသက္ကရာဇ်ကြည့်ပြီး ၁၂ နှစ်ကျော်ရင်တော့ သူတို့ကိုလည်း ထိုးခွင့်ရဖို့ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မေး ။ ။ ဆရာကြီးအနေနဲ့ ဖြည့်စွက် ပြောကြား ချင်တာရှိရင် ပြောကြားပေးပါခင်ဗျာ။

ဖြေ ။ ။ ဒီဆေးထိုးခြင်းလုပ်ငန်းကို နိုင်ငံ အနှံ့အပြားမှာလည်း ထိုးနေပါပြီ။ အထူးသဖြင့် ကျွန်တော်တို့ ကျောင်းသားတွေက ပိုထိုးသင့်ပါတယ်။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ ကျောင်း ဖွင့်မယ်ဆိုရင် ကျောင်းက ကိုဗစ်စည်းမျဉ်းအရ ခြောက်ပေခြားဆိုသော်လည်း ကလေးတွေက ဒီကျောင်းမှာ တစ်နေရာတည်းမှာ စုရပ်လိုဖြစ်နေ



တယ်။ ကျောင်းဖွင့်တာနဲ့ တစ်ပြိုင်နက် ကျွန်တော်တို့ က တစ်ပတ်ကို ငါးရက် ပုံမှန်တက်ရမယ်။ ကိုဗစ်နဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ ပညာရေးမှာ ကျောင်းတွေဖွင့် ကတည်းက နှာခေါင်းစည်း၊ မျက်နှာအကာ အကုန် လုံး ကျောင်းတွေအရောက် အပြည့်အစုံဖြန့်ထားတာ ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ခရိုင်မှာလည်း အရန်သင့်ရှိပါ တယ်။ သို့သော် လူအများစုနဲ့ နေ့စဉ်တက်ရမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် ဒီကလေးတွေအနေနဲ့လည်း ဒီဆေး ကို ထိုးသင့်တယ်လို့ ကျွန်တော်က ယူဆပါတယ်။ မိဘတွေအနေနဲ့လည်း ကျွန်တော်က မေတ္တာရပ်ခံချင် တာကတော့ သူတို့ရဲ့ ခွင့်ပြုချက်လိုနေတယ်။ ကိုယ့်သားသမီး ရောဂါမကူးစက်ရေး ကိုယ့်အသိ တရားလေးနဲ့ ထိုးသွားမယ်ဆိုရင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကို ကာကွယ်နိုင်မှာဖြစ်တဲ့အတွက် ကျောင်းသား တွေရော၊ မိဘတွေပါ ကိုယ်တိုင်လည်း ထိုးကြပါ။ ကျွန်တော်တို့လုပ်မယ့် လုပ်ငန်းမှာလည်း တက်တက် ကြွကြွ ပါဝင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြပါလို့ တိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။ ။

တိုင်းဒေသကြီးများနှင့် ပြည်နယ်မြို့ကြီးများသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများအား မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်ဖြန့်ဖြူး

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည် ပြု ပိုးတွေ့လူနာများနှင့် သီးသန့် စောင့်ကြည့်ရမည့် သူများအား တပ်မတော်ဆေးရုံများ၊ ပြည်သူ့ ဆေးရုံများ၊ ကျန်းမာရေးဌာန များနှင့် ကိုဗစ်စင်တာများတွင် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများကို တပ်မတော်သား ဆရာဝန်များ၊ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများ၊ လူမှုရေးအသင်း အဖွဲ့များပူးပေါင်း၍ အင်တိုက် အားတိုက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိရာ ယင်းလုပ်ငန်းများတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး Sinopharm များအား သတ်မှတ်



အအေးလမ်းကြောင်း စံချိန်စံညွှန်း များဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးလျက် များအတိုင်း တပ်မတော် ရှိသည်။ လေယာဉ်များ၊ မော်တော်ယာဉ် ထိုသို့ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ် မင်းဓမ္မလမ်း ရှိ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန

ဗဟိုကာကွယ်ဆေးသိုလှောင်ခန်း ဦးတည်အုပ်စုလူဦးရေဦးစားပေး မှ ဆေးတစ်လုံးလျှင် လူငါးဦး ထိုးနိုင်သော Sinopharm ဆေး များကို မန္တလေးမြို့သို့ ကာကွယ် ဆေးအလုံးပေါင်း ၁၂၀၀၀၀ ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ သို့ ကာကွယ်ဆေးအလုံးပေါင်း ၂၈၅၇၂ လုံး၊ မုံရွာမြို့သို့ ကာကွယ် ဆေးအလုံးပေါင်း ၃၀၂၀၀ နှင့် တောင်ကြီးမြို့သို့ ကာကွယ်ဆေး အလုံးပေါင်း ၃၈၀၄၅ လုံးတို့ကို အအေးခန်းစနစ်ပါ သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေး မော်တော်ယာဉ်ကြီး များဖြင့် ဆက်လက်ဖြန့်ဖြူး ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ ဖြန့်ဖြူးပေးသော ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးများကို

သထုံမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများ ရှာဖွေပြည့်ပြီးစီး

သထုံ အောက်တိုဘာ ၉ မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း စီမံကိန်းရန်ပုံငွေဖြင့် ကျေးရွာငါးရွာ တွင် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပြီဖြစ်သည်။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစီမံကိန်းဖြင့် သထုံမြို့နယ်ရှိ တောင်စွန်းကျေးရွာ တွင် ကျေးရွာတွင်း ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း၊ ဝမ်းဘဲအင်းကျေးရွာတွင် ကျေးရွာ တွင်း မြေသားလမ်းအသစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်း၊ ခင်ဘိုကွင်းစပ်ကျေးရွာတွင် ကျေးရွာတွင်း

ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း၊ အောင်းစိုင်း (တောင်)ကျေးရွာတွင် လယ်ကွက်များ အတွင်း ရေမြောင်းတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ မြတ်စကျေးရွာတွင် စက်ရေတွင်းတူးဖော်ခြင်းနှင့် ရေစင်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သထုံမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်းကို ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်မှစတင်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် အထိ စုစုပေါင်း ကျေးရွာ ၃၉ ရွာအထိ အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ မိုးဝင်း(ကျေးလက်)

ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး သတင်းအချက်အလက်နှင့် အသိပညာပေး

တနင်္ဂနွေ၊ အောက်တိုဘာ ၁၀၊ ၂၀၂၁

ကျောစုံမှ

- လက်ကို မကြာခဏဆေးကြောခြင်း၊
- တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ခြင်း၊
- မိမိတို့ နေအိမ်တွင် အသက် (၆၅) နှစ်နှင့်အထက် အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူ၊ ဆီးချို၊ သွေးတိုး၊ နှလုံးစသည့် နာတာရှည်ရောဂါတစ်ခုခု ခံစားနေရသူရှိပါက ထိုသူအား ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်းကို တပ်ဆင်ထားစေခြင်း၊
- ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူခြင်းတို့ကို အထူးဂရုပြု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသပ် စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ (၈-၁၀-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၉-၁၀-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၁၉,၆၃၁) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၁,၄၄၈) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၇.၄) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း (၄,၄၈၈,၈၂၅) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၄၇၇,၃၃၃) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၉၉၂) ဦး ဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၄၃၀,၁၇၂) ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ (၃၆) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၈,၁၀၄) ဦး ရှိပါသည်။

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသပ်မှုအခြေအနေ (၉-၁၀-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲဌာနအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၀၂၈)ခု	(၃၆)ဦး

နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသပ်မှုအခြေအနေ	(၁၀၀)ခု	(၁၀)ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၆၁၃)ခု	(၇)ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၂၀၆)ခု	(၄)ဦး
လားရှိုးမြို့၊ အမှတ် (၉) တပ်မတော်ဆေးရုံ (ခုတင် ၁၀၀)	(၅၇)ခု	(၂)ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၅၇၇)ခု	(၂)ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၇၂၆)ခု	(၈၀)ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့က ဝန်ထမ်းများအတွက် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁၆,၃၂၄)ခု	(၁,၂၈၆)ဦး
စုစုပေါင်း	(၁၉,၆၃၁)ခု	(၁,၄၄၈)ဦး

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် “ရိုးလုပ်ငန်းဌာနများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်” နှင့် “တစ်ဦးကိုတစ်ဦး အသိပေးခြင်း/ သတိပေးခြင်း မိသားစုစီမံချက်” အတိုင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများ အား အသိပေးခြင်းနှင့် သတိပေးခြင်းတို့ကို လူတိုင်း၊ မိသားစုတိုင်းမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပါသည်။
- ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.mohs.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၌ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ဆက်လက်ထိုးနှံ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကာကွယ် ဆေးထိုးနှံခြင်းသည် အဓိကအခန်းကဏ္ဍ တွင်ပါဝင်သည့် လုပ်ငန်းတစ်ရပ်ဖြစ်သော ကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံမှုကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အသီးသီးတို့၌ တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့ များ၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများက ကာကွယ်ဆေး

ထိုးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိပါသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ သံဃာ တော်များ၊ သာသနာ့နွယ်ဝင်သီလရှင်များ၊ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များအပါအဝင် လူမျိုးမရွေး၊ ဘာသာမရွေး အသက် ၅၅ နှစ်အထက် ဒေသခံပြည်သူများ၊ အကျဉ်း သား၊ အကျဉ်းသူများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ၊ နာတာရှည်ရောဂါအခံရှိသူများ၊ ကယ်ဆယ် ရေးစခန်းများနှင့် ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်

စခန်းများအတွင်းရှိ ပြည်သူများ စသည့် ဦးတည်အုပ်စု ၁၆ စုသတ်မှတ်၍ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးများကို နေ့စဉ် ထိုးနှံပေးလျက်ရှိပါသည်။ ယနေ့တွင်လည်း ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲမြို့၊ သီပေါမြို့နှင့် နောင်ချိုမြို့တို့၌ ၁၅၁၆ ဦး၊ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) အတွင်းရှိ မြို့နယ် ငါးမြို့နယ်တို့၌ ၇၈၆၅ ဦး၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၃ မြို့နယ်တို့၌ ၂၃၆၄ ဦး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိမြို့နယ်

ခုနစ်မြို့နယ်တို့၌ ၉၃၉၀၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်နှင့် ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ် ကမ်း)မြို့နယ်တို့၌ ၂၀၂၂ ဦး၊ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၀ မြို့နယ် တို့၌ ၁၄၉၀၃ ဦး၊ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း များမှ ဘင်္ဂါလီ ၂၃၈ ဦးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်းရှိမြို့နယ်ရှစ်မြို့နယ်တို့၌ ၁၁၁၃၆ ဦး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ခရိုင် ခုနစ်ခရိုင်အတွင်း၌ ၅၇၃၄၂ ဦး၊

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၀ မြို့နယ်တို့၌ ၂၂၇၅၀ တို့ကို တပ်မတော် မှ ဆေးအဖွဲ့များက ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ဆေးထိုးနှံပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေး နိုင်ခဲ့ပါသည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများ ကို သက်ဆိုင်ရာမှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ် သည့်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြ ကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။ သတင်းစဉ်

စဉ်	နိုင်ငံ	ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာ စုစုပေါင်း	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	သေဆုံးသူဦးရေ စုစုပေါင်း
၁။	အမေရိကန်	၄၅၁၃၅၆၂၀	၃၄၅၇၇၅၁၆	၇၃၂၄၇၇
၂။	အိန္ဒိယ	၃၃၉၃၅၃၀၉	၃၃၂၄၈၂၉၁	၄၅၀၄၀၈
၃။	ဘရာဇီး	၂၁၅၅၀၇၃၀	၂၀၆၆၅၇၃	၆၀၀၄၉၃
၄။	ဗြိတိန်	၈၀၈၁၃၀၀	၆၅၉၃၅၅	၁၃၇၅၄၁
၅။	ရုရှား	၇၇၄၆၇၁၈	၆၈၄၀၈၄၅	၂၁၅၄၅၃
၆။	တူရကီ	၇၃၈၇၅၃၇	၆၈၄၃၄၈၇	၆၅၇၇၈
၇။	ပြင်သစ်	၇၀၄၇၇၈၆	၆၈၃၂၄၉၀	၁၁၇၀၂၉
၈။	အီရန်	၅၆၉၁၆၃၄	၅၀၁၅၁၅	၁၂၃၇၀
၉။	အာဂျင်တီးနား	၅၂၆၅၀၅၈	၅၁၃၀၀၈၄	၁၁၅၄၄၄
၁၀။	စပိန်	၄၉၇၃၆၁၉	၄၈၀၀၆၉၃	၈၆၇၇၈

နိုင်ငံ	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့သေဆုံး လူနာ
အင်ဒိုနီးရှား	၄၂၂၇၀၃၈	၄၀၅၉၂၆၇	၁၄၂၆၁၂
ဖိလစ်ပိုင်	၂၆၅၄၄၅၀	၂၅၀၈၃၈၇	၃၉၅၀၅
မလေးရှား	၂၃၂၃၄၇၈	၂၁၇၀၂၈၉	၂၇၁၉၁
ထိုင်း	၁၇၀၀၀၆၇	၁၅၇၂၃၃၂	၁၇၆၀၇
ဗီယက်နမ်	၈၃၆၁၃၄	၇၆၀၈၀၁	၂၀၄၄၂
မြန်မာ	၄၇၇၃၃၃	၄၃၀၁၇၂	၁၈၁၀၄
စင်ကာပူ	၁၂၀၄၅၄	၉၅၀၀၉	၁၄၂
ကမ္ဘောဒီးယား	၁၁၄၅၇၁	၁၀၇၃၇၆	၂၄၈၂
လာအို	၂၈၀၃၂	၂၁၉၇၉	၂၆
ဘရူနိုင်း	၈၅၉၉	၆၃၆၈	၆၃

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု၏အခွန်အကောက်ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

(ဃ) မည်သူမဆို မြေငှားရမ်းခြင်း၊ အဆောက်အအုံငှားရမ်းခြင်းနှင့် အခန်းငှားရမ်းခြင်းတို့မှရရှိသော စုစုပေါင်းငှားရမ်းခရငွေအပေါ် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ်ပြီးနောက် ကျန်ဝင်ငွေအပေါ် တစ်ဆယ်ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဝင်ငွေခွန်သီးခြားစည်းကြပ်ရမည်။ အခြားဝင်ငွေများနှင့်ပူးပေါင်း၍ ထပ်မံစည်းကြပ်ခြင်း မပြုရ။ သို့ရာတွင် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်က ထုတ်ပေးသည့် ခွင့်ပြုမိန့်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သောလုပ်ငန်းများ၊ ကုမ္ပဏီများ၊ သမဝါယမအသင်းများဖြစ်ပါက အခွန်ထမ်း အမျိုးအစားအလိုက် သီးခြားသတ်မှတ်ပေးထားသော အခွန်နှုန်းများဖြင့် ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ် ရမည်။

(င) အစုစပ်လုပ်ငန်းများဖြစ်ပါက ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ်ပြီးနောက် ကျန်ဝင်ငွေအပေါ် ပုဒ်မခွဲ (ဂ) ဇယားပါ အခွန်နှုန်းများဖြင့် ဝင်ငွေခွန် စည်းကြပ်ရမည်။

(စ) ဤပုဒ်မပါ အခွန်နှုန်းများသည် ဝင်ငွေရရှိသူတစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် ဝင်ငွေအမျိုးအစား တစ်ရပ်ရပ် နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သီးခြားအခွန်နှုန်း သတ်မှတ်ထားသည့် အခွန်ထမ်းများနှင့် သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိစေရ။

၂၀။ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၊ ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲငယ် (၁) နှင့် (၂) တို့အရ အခြေခံသက်သာခွင့် ခွင့်ပြု ငွေသည် ဝင်ငွေအမျိုးအစားတစ်ခုစီ၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့်ညီမျှသောငွေ ဖြစ်ရမည်။ သို့ရာတွင် နှစ်တစ်နှစ် အတွက် အခြေခံသက်သာခွင့် ခွင့်ပြုငွေစုစုပေါင်းသည် ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ထက် မပိုစေရ။

၂၁။ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၊ ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲငယ် (၂) အရ သက်သာခွင့် ခွင့်ပြုငွေမှာ အောက်ပါ အတိုင်းဖြစ်သည် -

- (က) အတူနေထိုင်တစ်ဦးလျှင် ကျပ် ၁၀ သိန်းစီ၊
- (ခ) အိမ်ထောင်ဖက်တစ်ဦးအတွက်သာလျှင် ကျပ် ၁၀ သိန်း၊
- (ဂ) သားသမီးတစ်ဦးလျှင် ကျပ် ၅ သိန်းစီ။

၂၂။ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ်ခြင်းမပြုဘဲ ပြည်ပနေနိုင်ငံသား၏ ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိသည့် ဝင်ငွေခေါင်းစဉ်မှအပ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ပြည်ပတွင်ရရှိသည့် စုစုပေါင်းဝင်ငွေအပေါ် တစ်ဆယ်ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်ရမည်။

၂၃။ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကပ်ရောဂါကြောင့် နှောင့်နှေးလျက်ရှိသည့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပြန်လည်တိုးတက်မှုရှိလာစေရေး အားပေးမြှင့်တင်ရန်အလို့ငှာ -

- (က) အောက်ဖော်ပြပါ အခွန်ထမ်းအမျိုးအစားများနှင့်ပတ်သက်၍ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ်ခြင်းမပြုဘဲ စုစုပေါင်းအသားတင်အမြတ်ဝင်ငွေအပေါ် ၂၂ ရာခိုင်နှုန်း ဖြင့် ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်ရမည် -
 - (၁) မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများဥပဒေအရဖြစ်စေ၊ ၁၉၅၀ ပြည့်နှစ် အထူးကုမ္ပဏီ အက်ဥပဒေအရ ဖြစ်စေ မြန်မာနိုင်ငံ၌ မှတ်ပုံတင်၍ ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ထားသည့်ကုမ္ပဏီ၊
 - (၂) ပြည်ပနေနိုင်ငံခြားသား၏ လစာခေါင်းစဉ်မှတစ်ပါး အခြားဝင်ငွေ၊
 - (၃) မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်က ထုတ်ပေးသည့် ခွင့်ပြုမိန့်ဖြင့် ဆောင်ရွက် သောလုပ်ငန်း၊
 - (၄) နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ။

(ခ) အခြေခံသမဝါယမအသင်းမှအပဖြစ်သော သမဝါယမအသင်းများ၏ အသားတင် အမြတ်ဝင်ငွေမှ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ်ပြီးနောက် ကျန်ဝင်ငွေ အပေါ် ၂၂ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်ရမည်။

၂၄။ ပြည်ပနေနိုင်ငံခြားသားဖြစ်လျှင် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ်ခြင်းမပြုရ။ ယင်း၏စုစုပေါင်းဝင်ငွေအပေါ် လစာခေါင်းစဉ်မှဝင်ငွေဖြစ်ပါက ဤဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) ပါ အခွန်နှုန်းများအတိုင်း ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်ရမည်။

၂၅။ (က) ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာခွင့်များနုတ်ပယ်ခြင်းမပြုဘဲ စည်းကြပ်မှုမှ လွတ်ကင်းနေသော ဝင်ငွေအပေါ် ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဝင်ငွေခွန် စည်းကြပ်ရမည်။ သို့ရာတွင် Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကပ်ရောဂါကြောင့် နှောင့်နှေးလျက်ရှိသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပြန်လည်တိုးတက်မှုရှိလာစေရေး အားပေး မြှင့်တင်ရန်အလို့ငှာ နိုင်ငံသားမည်သူမဆို အခြေပစ္စည်းတစ်ရပ်ရပ်ကို ဝယ်ယူခြင်း၊ တည် ဆောက်ခြင်း၊ ရယူခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းအသစ်တည်ထောင်ခြင်း၊ လုပ်ငန်းထပ်မံတိုးချဲ့ဆောင်ရွက် ခြင်းတို့အတွက် အသုံးပြုသည့်ဝင်ငွေမှ ဝင်ငွေရလမ်းတင်ပြနိုင်သည့် ဝင်ငွေရှိပါက ယင်းဝင်ငွေ အား နုတ်ပယ်ပြီး ကျန်စည်းကြပ်မှုမှလွတ်ကင်းနေသော ဝင်ငွေအပေါ်တွင်လည်းကောင်း၊ ဝင်ငွေရလမ်း တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိပါက အသုံးပြုသည့် ဝင်ငွေအပေါ်တွင်လည်းကောင်း အောက်ဖော်ပြပါ အခွန်နှုန်းအတိုင်း ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်ရမည်။ အသုံးပြုသည့် ဝင်ငွေအားလုံး အပေါ် ဝင်ငွေရလမ်း အတိအကျတင်ပြနိုင်ပါက ဝင်ငွေခွန်ထမ်းဆောင်ရန်မလို။ ဤပုဒ်မအရ အခွန်စည်းကြပ်ခြင်းသည် တရားမဝင်ရရှိသည့် ပစ္စည်းများပိုင်ဆိုင်ခြင်း၊ ရောင်းဝယ်ခြင်း တို့နှင့်လည်းကောင်း၊ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ အရေးယူသည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် လည်းကောင်း သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိစေရ-

စဉ်	ဝင်ငွေ(ကျပ်)		ဝင်ငွေခွန်နှုန်း
	မှ	ထိ	
၁	၁	၁၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၃ ရာခိုင်နှုန်း

၂	၁၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၃၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၅ ရာခိုင်နှုန်း
၃	၃၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၁,၀၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၁၀ ရာခိုင်နှုန်း
၄	၁,၀၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၃,၀၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၁၅ ရာခိုင်နှုန်း
၅	၃,၀၀၀,၀၀၀,၀၀၀ နှင့်အထက်		၃၀ ရာခိုင်နှုန်း

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ စည်းကြပ်မှုမှလွတ်ကင်းနေသော ဝင်ငွေဆိုသည်မှာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့မတိုင်မီ စည်းကြပ်မှုမှလွတ်ကင်းနေသော ဝင်ငွေကိုဆိုသည်။

(ဂ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ အခွန်နှုန်းများသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့မှ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့အထိသာ အကျိုးသက်ရောက်စေရမည်။

(ဃ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ အခွန်နှုန်းများကို နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအခြေအနေနှင့် နိုင်ငံတကာ သက်ရောက်မှုအခြေအနေများကိုသုံးသပ်၍ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပြင်ဆင် သတ်မှတ်မှုများကို ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပါက ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့မှတစ်ဆင့် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသို့ တင်ပြရမည်။

၂၆။ သမဝါယမအသင်းဥပဒေအရ မှတ်ပုံတင်ဖွဲ့စည်းထားသည့် အခြေခံသမဝါယမအသင်းများ၏ အသားတင်အမြတ်ဝင်ငွေမှ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ် ပြီးနောက် ကျန်ဝင်ငွေအပေါ် ဤဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) ပါ အခွန်နှုန်းများဖြင့် ဝင်ငွေခွန် စည်းကြပ် ရမည်။

၂၇။ အခြေပစ္စည်းတစ်ခု သို့မဟုတ် တစ်ခုထက်ပို၍ ရောင်းချခြင်း၊ လဲလှယ်ခြင်း၊ အခြားတစ်နည်းနည်းဖြင့် လွှဲပြောင်းခြင်းမှ မြတ်စွန်းငွေရရှိလျှင် ထိုသို့မြတ်စွန်းသည့် ကျပ်ငွေ သို့မဟုတ် နိုင်ငံခြားငွေအပေါ် ဝင်ငွေ ခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆ နှင့် ၆-က တို့အရ သက်သာခွင့်များ နုတ်ပယ်ခြင်းမပြုဘဲ-

(က) မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ရှာဖွေတူးဖော်ထုတ်လုပ်ခြင်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင်လုပ်ကိုင် သည့် ကုမ္ပဏီဖြစ်ပါက အောက်တွင် မြတ်စွန်းငွေနှင့်ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသော အခွန်နှုန်းများ အတိုင်း ရရှိသည့်ငွေကြေးအမျိုးအစားဖြင့် ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်ရမည်-

မြတ်စွန်းငွေ	ပေးဆောင်ရမည့်ဝင်ငွေခွန်နှုန်း
(၁) ညီမျှကျပ်သန်းပေါင်း (၁၀၀,၀၀၀) အထိ	၄၀ ရာခိုင်နှုန်း
(၂) ညီမျှကျပ်သန်းပေါင်း (၁၀၀,၀၀၀) အထက်မှ (၁၅၀,၀၀၀) အထိ	၄၅ ရာခိုင်နှုန်း
(၃) ညီမျှကျပ်သန်းပေါင်း (၁၅၀,၀၀၀) အထက်	၅၀ ရာခိုင်နှုန်း

(ခ) မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ရှာဖွေတူးဖော်ထုတ်လုပ်ခြင်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင် လုပ်ကိုင်သော ကုမ္ပဏီမှအပဖြစ်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်စုများ သို့မဟုတ် တစ်ဦးချင်း ပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်ပါက မြတ်စွန်းငွေသည့် ကျပ်ငွေ သို့မဟုတ် နိုင်ငံခြားငွေအပေါ် တစ်ဆယ် ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဝင်ငွေခွန် စည်းကြပ်ရမည်။ ပြည်ပနေနိုင်ငံခြားသားဖြစ်ပါက ကျသင့်အခွန်ကို ရရှိသည့် ငွေကြေး အမျိုးအစားဖြင့် ပေးဆောင်ရမည်။

၂၈။ နှစ်တစ်နှစ်အတွင်း အခြေပစ္စည်းတစ်ခု သို့မဟုတ် တစ်ခုထက်ပို၍ ရောင်းချခြင်း၊ လဲလှယ်ခြင်း သို့မဟုတ် အခြားတစ်နည်းနည်းဖြင့် လွှဲပြောင်းခြင်းပြုလုပ်သည့် အခြေပစ္စည်း၏ တန်ဖိုးစုစုပေါင်းသည် ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ထက်မပိုလျှင် အခြေပစ္စည်းမှမြတ်စွန်းငွေ ပေါ်ပေါက်စေကာမူ ဝင်ငွေခွန် မကျသင့်စေရ။

၂၉။ အသစ်ထူထောင်သော စက်မှုလက်မှုကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း များအတွက် လုပ်ငန်းစတင်သောနှစ်အပါအဝင် တစ်ဆက်တည်း သုံးနှစ်ကာလအတွင်း နှစ်တစ်နှစ် စုစုပေါင်းအသားတင်အမြတ်ဝင်ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ ထိ ဝင်ငွေခွန် ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုသည်။ ဖော်ပြပါ ဝင်ငွေထက် ပိုမိုရရှိပါက ပိုမိုရရှိသည့်ဝင်ငွေအပေါ်တွင်သာ ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်ရမည်။

၃၀။ အခြေပစ္စည်းမှမြတ်စွန်းငွေခေါင်းစဉ်မှအပ ကျန်ဝင်ငွေခေါင်းစဉ်များအတွက် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ဝင်ငွေ ရရှိလျှင် ယင်းဝင်ငွေအပေါ်တွင် ဝင်ငွေခွန်စည်းမှုများ စည်းမျဉ်း ၈ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ တွက်ချက်၍ ပြည်တွင်းနေနိုင်ငံသားနှင့် ပြည်တွင်းနေနိုင်ငံခြားသားဖြစ်ပါက ကျပ်ငွေဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပြည်ပနေ နိုင်ငံခြားသားဖြစ်ပါက ရရှိသည့်ငွေကြေးအမျိုးအစားဖြင့်လည်းကောင်း ဝင်ငွေခွန် ပေးဆောင်ရမည်။

၃၁။ (က) အောက်ဖော်ပြပါ ဝင်ငွေတစ်ရပ်ရပ် သို့မဟုတ် ဝင်ငွေအမျိုးအစားတစ်ရပ်ရပ်အပေါ် ဝင်ငွေခွန် ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုသည်-

- (၁) မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေတတ်သော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ ဖမ်းဆီးရမှုအပေါ် ဆုငွေချီးမြှင့်ခြင်းအစီအစဉ်အရ နှစ်တစ်နှစ်အတွင်း ဆုငွေကို တစ်ကြိမ် တည်း ရရှိခြင်းဖြစ်စေ၊ အကြိမ်ကြိမ်ရရှိခြင်းဖြစ်စေ ရရှိသည့် စုစုပေါင်းဝင်ငွေ၊
- (၂) တရားမဝင်ပစ္စည်းများ ဖမ်းဆီးရမှုအပေါ် ဆုငွေချီးမြှင့်ခြင်း အစီအစဉ်အရ နှစ်တစ်နှစ် အတွင်း ဆုငွေကို တစ်ကြိမ်တည်း ရရှိခြင်းဖြစ်စေ၊ အကြိမ်ကြိမ်ရရှိခြင်းဖြစ်စေ ရရှိသည့် စုစုပေါင်းဝင်ငွေ၊
- (၃) နိုင်ငံတော်မှချီးမြှင့်သော ဘွဲ့ထူးဂုဏ်ထူးတံဆိပ်များနှင့်အတူ ရရှိသည့် ချီးမြှင့်ငွေများ၊
- (၄) ပြည်ပနေနိုင်ငံသား၏ ပြည်ပတွင် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့်ရရှိသော လစာခေါင်းစဉ်မှ ဝင်ငွေ၊
- (၅) အစိုးရအောင်ဘာလေသိန်းဆု ဆုပေးမှု ထုတ်ယူရရှိငွေ၊

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

- (၆) အငြိမ်းစားယူသည့်အခါ ရရှိသည့်ပင်စင်၊ ပင်စင်မှပြောင်းလဲ၍ ရရှိသောငွေနှင့် လုပ်သက်ဆုငွေ (Gratuity)၊
- (၇) ရှေးဟောင်းပစ္စည်းတွေ့ရှိမှုအပေါ် နိုင်ငံတော်မှ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေ။
- (ခ) အောက်ဖော်ပြပါကိစ္စရပ်များအတွက် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ဝင်ငွေခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်၊ သက်သာခွင့်များပြုနိုင်သည်-
 - (၁) ပြည်တွင်းပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများက နိုင်ငံတော်သို့ လှူဒါန်းငွေ၊ ထောက်ပံ့ငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့်လုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ဝင်ငွေခွန်ကိစ္စရပ်များ၊
 - (၂) ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ် ဈေးကွက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ဝင်ငွေခွန်ကိစ္စရပ်များ။

၃၂။ ဤဥပဒေ၏ အခန်း (၇) တွင် ဖော်ပြပါရှိသော စကားရပ်များ၏ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်သည် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေတွင် ဖော်ပြထားသည့်အတိုင်း ဖြစ်စေရမည်။

အခန်း (၈)

ရတနာခွန်

၃၃။ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၈ အရ အောက်ဖော်ပြပါ ကျောက်မျက်ရတနာများကို ရောင်းချခြင်းဖြစ်ပါက အမှန်တကယ်ရောင်းချသည့် တန်ဖိုးအပေါ်တွင်လည်းကောင်း၊ အမှန်တကယ်ရောင်းချသည့် တန်ဖိုးအပေါ် အခြေပြု၍ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာ ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်းက သတ်မှတ်သည့် ရောင်းဈေးတန်ဖိုးအပေါ်တွင်လည်းကောင်း၊ ယင်းတန်ဖိုးနှစ်ရပ်အနက် များရတန်ဖိုးအပေါ်တွင်လည်းကောင်း ယင်းတို့နှင့် ယှဉ်တွဲဖော်ပြပါ အခွန်နှုန်းများအတိုင်း ရတနာခွန်ကျသင့်စေရမည်။ ကောက်ခံရရှိသည့် ရတနာခွန်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၏ သက်ဆိုင်ရာဘဏ်စာရင်းသို့ လွှဲပြောင်းပေးသွင်းရမည် -

စဉ်	ကျောက်မျက်ရတနာအမျိုးအစား	အခွန်နှုန်း
၁	ကျောက်စိမ်းအရိုင်းများ။	၁၁ ရာခိုင်နှုန်း
၂	စိန်နှင့်မြေမှအပ ပတ္တမြား၊ နီလာနှင့် အခြားအဖိုးတန် ကျောက်မျက်ရတနာအရိုင်းများ။	၉ ရာခိုင်နှုန်း
၃	စိန်နှင့်မြေမှအပ ကျောက်စိမ်း၊ ပတ္တမြား၊ နီလာနှင့် အခြားအဖိုးတန်ကျောက်မျက်ရတနာ အချောထည်များ၊ စိန်နှင့် မြေမှအပ ကျောက်စိမ်း၊ ပတ္တမြား၊ နီလာနှင့် အခြားအဖိုးတန် ကျောက်မျက်ရတနာများ စွဲကပ်ထားသည့် လက်ဝတ်ရတနာ အချောထည်များ။	၅ ရာခိုင်နှုန်း
၄	ကျောက်မျက်ရတနာဖြင့် ပြုလုပ်သောပစ္စည်းများ။	၅ ရာခိုင်နှုန်း

အခန်း (၉)

အခြားအခွန်အကောက်ဆိုင်ရာကောက်ခံရမည့်နှုန်းထားများ

၃၄။ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများသည် အောက်ဖော်ပြပါ အခွန်တစ်ရပ်ရပ်၏ ကောက်ခံရမည့် နှုန်းထားများ၊ ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့် သက်သာခွင့်တို့ကို တည်ဆဲဥပဒေနှင့်အညီ စီမံဆောင်ရွက်ရမည် -

- (က) ယစ်မျိုးခွန်၊
- (ခ) သွင်းကုန်အတွက်လိုင်စင်ကြေး၊ ပါမစ်ကြေးများ၊
- (ဂ) မြန်မာနိုင်ငံအောင်ဘာလေသိန်းဆု၊
- (ဃ) မော်တော်ယာဉ်၊ ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်၊ လုပ်ငန်းလိုင်စင်ဆိုင်ရာ အခွန်များ၊
- (င) ရုံးခွန်နှင့် တံဆိပ်ခေါင်းခွန်၊
- (စ) ခရီးလှည့်လည်ရေးလိုင်စင်၊ ဟိုတယ်နှင့်တည်းခိုရိပ်သာလိုင်စင်၊ ဧည့်လမ်းညွှန်လုပ်ငန်း လိုင်စင်များအတွက် လိုင်စင်ကြေး၊
- (ဆ) အကောက်ခွန်၊
- (ဇ) မြေယာပေါ်တွင်ကောက်ခံသည့်အခွန်၊
- (ဈ) ရေခွန်၊
- (ည) တာတမံခွန်၊
- (ဋ) သစ်တောများမှ ပစ္စည်းများထုတ်ယူသည့်အတွက် ကောက်ခံသည့်သစ်တောခွန်၊
- (ဌ) ဓာတ်သတ္တုပစ္စည်းများထုတ်ယူသည့်အတွက် ကောက်ခံသည့်အခွန် (စက်မှုကုန်ကြမ်း တွင်းထွက်နှင့် အလှဆင်ကျောက်များမပါ)၊
- (ဍ) ငါးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာအခွန်အခ၊
- (ဎ) ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ထုတ်ယူသည့်အတွက် ကောက်ခံသည့်အခွန်၊
- (ဏ) ဓာတ်သတ္တုခွန်နှင့် တွင်းဝခွန်၊
- (တ) ဆက်သွယ်ရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခြင်းကြောင့် ကောက်ခံသည့်အခွန်အခ၊
- (ထ) ရေအားအရင်းအမြစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်ယူသည့်အတွက် အခမဲ့ရရှိသည့် ဓာတ်အားခ၊
- (ဒ) မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများလုပ်ပိုင်ခွင့်၊ အသုံးပြုခွင့်ရရှိသူများထံမှ ကောက်ခံ ရရှိသည့် အခွန်။

အခန်း (၁၀)

အထွေထွေ

၃၅။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် အခွန်ကောက်ခံမှု အထောက်အကူပြုအဖွဲ့များကို အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်၍ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၆။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်အတွင်း ထုတ်လုပ်သည့်ကုန်စည်များနှင့် ပြည်ပမှ တင်သွင်းသည့်ကုန်စည်များ ဈေးကွက်အတွင်း ယှဉ်ပြိုင် ရောင်းချနိုင်ရေးအတွက်လည်းကောင်း၊ ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို အဓိကမှီတည်ဆောင်ရွက်နေရသည့် ပြည်တွင်းစိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ၊ နိုင်ငံတော်အတွင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြသည့် ပြည်တွင်းပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများကို ရေရှည်အကျိုးစီးပွား ဖြစ်ထွန်းတိုးတက်လာစေရန်လည်းကောင်း နိုင်ငံတော်မှ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသဘောတူညီချက်များနှင့် ဆန့်ကျင်ခြင်းမရှိစေဘဲ အောက်ပါတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးရမည်-

- (က) ကုန်စည်များ တင်သွင်းခွင့်ပြုသည့်ပမာဏ၊ အကောက်ခွန်နှုန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့၊ ကမ္ဘာ့အကောက်ခွန်အဖွဲ့နှင့် အာဆီယံလွတ်လပ်သော ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာသဘောတူစာချုပ်များမူဘောင်အတွင်းမှ အာဆီယံဒေသတွင်း နိုင်ငံများနည်းတူ အမြင့်ဆုံးရရှိနိုင်သည့်အခွင့်အရေး၊ သက်သာခွင့်များရရှိစေနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊
- (ခ) အကောက်ခွန်ဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီဖြစ်စေ၊ ပို့ကုန်သွင်းကုန် ခွင့်ပြုခြင်းနှင့် ခွဲတမ်းသတ်မှတ်ပေးခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီဖြစ်စေ လိုအပ်သည့် အစီအမံများကို ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း။

၃၇။(က) ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနသည် အခွန်ပေးဆောင်ထိုက်သူများ ဥပဒေနှင့်အညီ ခံစားနိုင်သော အခွန်ဆိုင်ရာသက်သာခွင့်၊ ကင်းလွတ်ခွင့်များကို ပြည်သူများအား အသိပေးခြင်း၊ သက်သာခွင့်များနှင့်အညီ အခွန်ကောက်ခံရာတွင် တွက်ချက်ခွင့်ပြုပေးခြင်း၊ အခွန်ဆိုင်ရာ တာဝန်ကျေပျောက်သည့် အခွန်ဝန်ထမ်းများ၊ အခွန်ထမ်းပြည်သူများအား အသိအမှတ်ပြုခြင်းနှင့် ထိုက်သင့်သော ချီးမြှင့်မှုများ စီမံဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်ပေးရမည်။

(ခ) စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အခွန်စနစ် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းများ ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ လုပ်ငန်းရပ်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ပြည်ထောင်စု၏ဘဏ္ဍာငွေအရ အသုံးဆိုင်ရာဥပဒေ၌ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၏ သာမန်အသုံးစရိတ်အဖြစ် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ခွင့်ပြုပေးနိုင်သည်။

(ဂ) စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပုဒ်မခွဲ (ခ) ပါ အသုံးစရိတ်များအား အခွန်ကောက်ခံမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းတာဝန်ကျေပျောက်သည့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများကို ဆုကြေးငွေ ချီးမြှင့်ရန်အတွက် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ သုံးစွဲနိုင်သည်။

၃၈။ အခွန်မပေးဆောင်ရသေးသော အထူးကုန်စည်များ ရရှိပိုင်ဆိုင်ထားခြင်းအတွက် အောက်ဖော်ပြပါ ကောက်ခံရဒဏ်ကြေးငွေများ၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းကို သတင်းပေးတင်ပြသူအားလည်းကောင်း၊ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ရှာဖွေဖမ်းဆီးသူအားလည်းကောင်း ဆုကြေးအဖြစ် ချီးမြှင့်ရမည်။ သတင်းပေးတင်ပြသူ မည်သူမည်ဝါ ဖြစ်ကြောင်းကို အစိုးရကိစ္စမှတစ်ပါး ထုတ်ဖော်ခြင်းမပြုရ-

- (က) အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ရောင်းချစေရမည့် အထူးကုန်စည်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အခွန်မပေးဆောင်ရသေးသော အထူးကုန်စည်ကို လက်ဝယ်ရရှိပိုင်ဆိုင်ထားသူနှင့် သတ်မှတ်အခွန်အမှတ်တံဆိပ်ကပ်နှိပ်ပေးရန် ပျက်ကွက်သည့် အထူးကုန်စည် ထုတ်လုပ်သူတို့အပေါ် အထူးကုန်စည်ခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၂၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) နှင့် ပုဒ်မခွဲ (စ) အရ တပ်ရိုက်သည့် ဒဏ်ကြေးငွေများ၊
- (ခ) ကျန်အထူးကုန်စည်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အခွန်မပေးဆောင်ရသေးသော အထူးကုန်စည်ကို လက်ဝယ်ရရှိပိုင်ဆိုင်ထားသူအပေါ် အထူးကုန်စည်ခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၂၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) အရ တပ်ရိုက်သည့် ဒဏ်ကြေးငွေ။

၃၉။(က) ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၁၊ ပုဒ်မခွဲ (စ) တွင် မည်သို့ပင်ပါရှိစေကာမူ ပြေစာ သို့မဟုတ် ငွေလက်ခံရရှိကြောင်း အထောက်အထားကို ထားရှိသော်လည်း ဝယ်ယူသူ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုရယူသူထံသို့ ထုတ်ပေးရန် ပျက်ကွက်ခြင်း သို့မဟုတ် ပြေစာအားထုတ်ပေးသော်လည်း ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်စည်းမျဉ်းများဖြင့် သတ်မှတ်ထားသော ကျသင့်အခွန်တန်ဖိုးအတိုင်း အခွန်အမှတ်တံဆိပ်ကပ်နှိပ်ပေးရန် ပျက်ကွက်ခြင်းတို့ကို မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးက စစ်ဆေးတွေ့ရှိပါက ယင်းသို့ပျက်ကွက်ခြင်းအတွက် ပြေစာ သို့မဟုတ် ငွေလက်ခံရရှိကြောင်း အထောက်အထားတန်ဖိုးအပေါ် ထပ်မံပေးဆောင်ရမည့်အခွန်၏ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ဒဏ်ကြေးငွေအဖြစ် ပေးဆောင်စေရမည့်အပြင် ပျက်ကွက်မှုအကြိမ်အလိုက် အောက်ပါဥပဒေမာဏကိုပါ ဒဏ်ကြေးငွေအဖြစ် ပေးဆောင်ရမည်-

- (၁) ပထမအကြိမ်ပျက်ကွက်ခြင်းအတွက် ကျပ် ၅ သိန်း၊
- (၂) ဒုတိယအကြိမ်ပျက်ကွက်ခြင်းအတွက် ကျပ် ၁၀ သိန်း၊
- (၃) တတိယအကြိမ်ပျက်ကွက်ခြင်းအတွက် ကျပ် ၁၅ သိန်း၊
- (၄) တတိယအကြိမ်အထက် ပျက်ကွက်ခြင်းအတွက် ကျပ်သိန်း ၂၀ ။
- (ခ) အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ရောင်းချစေရမည့် ကုန်စည်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတ်မှတ်အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ထားခြင်းမရှိဘဲရောင်းချကြောင်း မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးက စစ်ဆေးတွေ့ရှိပါက အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ထားခြင်းမရှိသော ကုန်စည်ကို လက်ရှိပိုင်ဆိုင်ထားခြင်းအတွက် လက်ဝယ်ထားရှိသူက ယင်းကုန်စည်တန်ဖိုး၏ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ဒဏ်ကြေးငွေအဖြစ် ပေးဆောင်ရမည်။

စာမျက်နှာ ၁၇ မှ

၄၀။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် အောက်ဖော်ပြပါ ကောက်ခံရဒဏ်ကြေးငွေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆုကြေးငွေချီးမြှင့်ခြင်းကို အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်နိုင်သည်-

- (က) ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ဥပဒေတွင် မည်သို့ပင်ပါရှိစေကာမူ ပြော သို့မဟုတ် ငွေလက်ခံရရှိကြောင်း အထောက်အထားကိုထားရှိသော်လည်း ဝယ်ယူသူ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှု ရယူသူ ထံသို့ ထုတ်ပေးရန် ပျက်ကွက်ခြင်း၊ ပြောစာအား ထုတ်ပေးသော်လည်း ကျသင့်အခွန်တန်ဖိုးနှင့် ညီမျှသော အခွန်အမှတ်တံဆိပ်ကပ်နှိပ်ပေးရန် ပျက်ကွက်ခြင်းတို့အတွက် ဤဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၉၊ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ တပ်ရိုက်သည့် ဒဏ်ကြေးငွေ၊
- (ခ) အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ရောင်းချရန် သတ်မှတ်ထားသော ကုန်စည်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတ်မှတ်ထားသည့်အတိုင်း အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ထားခြင်းမရှိဘဲ ရောင်းချခြင်း အတွက် ဤဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၉၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ တပ်ရိုက်သည့် ဒဏ်ကြေးငွေ။

၄၁။ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်ပြောင်းလဲခြင်းအတွက် သက်ဆိုင်ရာဥပဒေတွင် မည်သို့ပင်ပြဋ္ဌာန်းထားစေကာမူ (နောက်ဆက်တွဲဇယား)

အကူးအပြောင်းကာလအတွင်း အခွန်ကောက်ခံမှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနသည် လိုအပ်သော လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။
၄၂။ နှစ်စဉ်ပြဋ္ဌာန်းသည့် ပြည်ထောင်စု၏အခွန်အကောက်ဥပဒေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ အဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုချက်၊ လိုက်နာကျင့်သုံးရန်သတ်မှတ်ချက်၊ အများပြည်သူသိရှိလိုက်နာရန်သတ်မှတ်ချက် စသည်တို့သည် ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် မဆန့်ကျင်သရွေ့ ဆက်လက်ကျင့်သုံးနိုင်သည်။

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၁၉ အရ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးသည် -

(ပုံ) မင်းအောင်လှိုင်
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး
ဥက္ကဋ္ဌ
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

ဇယား(၁)

ပြည်ထောင်စု၏အခွန်အကောက်များကောက်ခံရန်မူလလျာထားချက် (ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ တာဝန်ခံဝန်ကြီးဌာနများ	အကြောင်းအရာ	၂၀၂၁ ခန့်မှန်းခြေ
၁		ပြည်တွင်းထွက်ကုန်နှင့် ပြည်သူပြည်သားများဆုံဆွဲမှုအပေါ် ကောက်ခံသည့် အခွန်အကောက်	၁,၆၁၇,၁၇၃.၉၄၁
၁	ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန	ယစ်ပျိုးခွန်၊	၆၈၅.၅၃၇
၂	စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန	ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်၊	၆၈၅,၈၃၁.၅၈၇
၃	စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန	သွင်းကုန်အတွက်လိုင်စင်ကြေး၊ ပါမစ်ကြေးများ၊	၁,၁၁၃.၃၆၅
၄	စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန	မြန်မာနိုင်ငံအောင်ဘာလေသိန်းဆု၊	၆၃,၀၀၇.၉၁၉
၅	ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန	မော်တော်ယာဉ်၊ ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်၊ လုပ်ငန်းလိုင်စင်ဆိုင်ရာ အခွန်များ၊	၈၅,၉၇၀.၈၄၅
၆	စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန	ရုံးခွန်နှင့် ဗဟိုပေးပို့ခွန်၊	၂၈,၅၅၃.၂၆၃
၇	ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန	ခရီးလှည့်လည်ရေးလိုင်စင်၊ ဟိုတယ်နှင့် တည်းခိုရိပ်သာလိုင်စင်၊ ဧည့်လမ်းညွှန်လုပ်ငန်းလိုင်စင်များအတွက် လိုင်စင်ကြေး၊	၄၇၈.၅၇၉
၈	စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန	အထူးကုန်စည်ခွန်၊	၇၄၇,၂၅၁.၆၈၆
၉	စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန	ရတနာခွန်၊	၄,၂၉၁.၁၆၀
၂		ဝင်ငွေနှင့် ပိုင်ဆိုင်မှုအပေါ် ကောက်ခံသည့် အခွန်အကောက်	၉၇၁,၀၇၄.၃၈၅
၁	စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန	ဝင်ငွေခွန်၊	၉၇၁,၀၇၄.၃၈၅

၃		အကောက်ခွန်	၂၀၀,၀၀၀.၀၀၀
၁	စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန	အကောက်ခွန်၊	၂၀၀,၀၀၀.၀၀၀
၄		နိုင်ငံပိုင်သယံဇာတများ ထုတ်ယူသုံးစွဲမှုအပေါ်ကောက်ခံသည့် အခွန်အကောက်	၂၈၆,၆၇၇.၀၁၁
၁	ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန	မြေယာပေါ်တွင်ကောက်ခံသည့်အခွန်၊	၀.၄၁၅
၂	နေပြည်တော်ကောင်စီ	ရေခွန်၊	၄၂.၂၅၁
၃	ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန	တာဝန်ခွန်၊	-
၄	သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန	သစ်တောများမှ ပစ္စည်းများထုတ်ယူသည့်အတွက် ကောက်ခံသည့် သစ်တောခွန်၊	၃,၁၀၉.၈၇၈
၅	ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန	ဓာတ်သတ္တုပစ္စည်းများ ထုတ်ယူသည့်အတွက် ကောက်ခံသည့်အခွန် (စက်မှုကုန်ကြမ်းတွင်းထွက်နှင့် အလှဆင်ကျောက်များမပါ)၊	၃၃.၈၇၀
၆	စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန	ငါးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာအခွန်အခ၊	၂,၆၀၀.၀၀၀
၇	လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန	ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ထုတ်ယူသည့်အတွက် ကောက်ခံသည့်အခွန်၊	၁၈၁,၄၇၁.၃၀၄
၈	သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန	ဓာတ်သတ္တုခွန်နှင့်တွင်းဝခွန်၊	၃၀,၀၀၀.၀၀၀
၉	ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန	ဆက်သွယ်ရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခြင်းကြောင့် ကောက်ခံသည့် အခွန်အခ၊	၆၂,၆၆၇.၀၁၂
၁၀	လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန	ရေအားအရင်းအမြစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်ယူသည့်အတွက် အခမဲ့ရရှိသည့် ဓာတ်အားခ၊	၆,၁၀၂.၆၈၄
၁၁	စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန	မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ အသုံးပြုခွင့်ရရှိသူများထံမှ ကောက်ခံ ရရှိသည့်အခွန်။	၆၄၉.၅၉၇
စုစုပေါင်း			၃,၀၇၄,၉၂၅-၃၃၇

မော်လိုက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာလေးရွာကို ၂၄ နာရီ လျှပ်စစ်မီးဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်တော့မည်

မော်လိုက် အောက်တိုဘာ ၉
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မော်လိုက်မြို့နယ်ရှိ မိချောင်းတွင်း၊ ယောစု၊ တပ်ကုန်းနှင့် မိုးကောင်း စသည့်ကျေးရွာများအတွက် ၂၄ နာရီ လျှပ်စစ် မီးဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရန် ဓာတ်အားလိုင်းတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ထရန်စဖော်မာ တပ်ဆင်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှစတင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာ ယခုအခါ လုပ်ငန်းများ ရာနှုန်း ပြည့်ပြီးစီးပြီဖြစ်၍ ယခုလမှစတင်ကာ လျှပ်စစ်မီးများ ၂၄ နာရီ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ ကျေးရွာလေးရွာအတွက် ၂၄ နာရီလျှပ်စစ်မီး ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရန် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေ ကျပ်သန်း ၃၇၇ ဒသမ ၈၀၀ ဖြင့် တင်ဒါအောင်မြင်သည့်ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူကာ ခရိုင်/မြို့နယ် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံး၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ စတင်၍ ၉ ဒသမ ၄ မိုင်ရှိ ၁၁ ကေစီဓာတ်အား လိုင်းတည်ဆောက်ခြင်း၊ ၂ ဒသမ ၁၃၉ မိုင်ရှိ ၀ ဒသမ ၄ ကေစီ ဓာတ်အား လိုင်း တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ၁၀၀ ကေစီအေ ထရန်စဖော်မာနှစ်လုံး၊

၂၀၀ ကေစီအေ ထရန်စဖော်မာနှစ်လုံး တပ်ဆင်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ရာ စက်တင်ဘာလကုန်တွင် လုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးကြောင်း၊ ယခု ဖြန့်ဖြူးပေးမည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်းများကို မော်လိုက် မြို့ရှိ ၆၆/၁၁ ကေစီ (၁၀ ကေစီအေ) ဓာတ်အားခွဲရုံမှ ဖြန့်ဖြူးပေးခြင်းဖြစ်ပြီး ယခုလမှစတင်၍ ကျေးရွာတွင်း လမ်းမီးများ စတင်အသုံးပြုနိုင်တော့မည် ဖြစ်ကာ ကျေးရွာလေးရွာမှ အိမ်ခြေစုစုပေါင်း ၅၃၁ စုအတွက် လျှပ်စစ်မီး အမြန်ဆုံးအသုံးပြုနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ခရိုင်လျှပ်စစ် အင်ဂျင်နီယာရုံး တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးထံမှ သိရသည်။
“ကျွန်တော်တို့ ကျေးရွာတွေမှာက လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးအတွက် ကတော့ ဆိုလာကိုပဲ အများဆုံး ဝယ်သုံးကြရပါတယ်။ အခု ၂၄ နာရီ လျှပ်စစ်မီးရလာပြီဆိုရင်တော့ အစစအရာရာ အဆင်ပြေသွားပြီပေါ့။ အရင်တုန်းကတော့ အခုလို ကိုယ့်ကျေးရွာမှာ ၂၄ နာရီ လျှပ်စစ်မီးရ လိမ့်မယ်လို့ မမျှော်လင့်ခဲ့ဘူး။ အခုတော့ ကိုယ့်ကျေးရွာမှာ ၂၄ နာရီ လျှပ်စစ်မီး ရရှိတော့မယ်ဆိုတော့ အတိုင်းမသိ ဝမ်းသာမိပါတယ်” ဟု မိုးကောင်းကျေးရွာနေ ဦးခင်မောင်ဦးက ပြောသည်။



မော်လိုက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာလေးရွာတွင် ၂၄ နာရီလျှပ်စစ် မီးများရရှိခြင်းဖြင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေးနှင့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍများတွင် များစွာ အထောက်အကူပြု နိုင်တော့မည်ဖြစ်ပြီး လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ မော်လိုက်သားလေး

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလမှ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လအထိ ခြောက်လအတွက် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများ

ဇယား(၃)
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	ရငွေများ												
			အခွန်အကောက်	နိုင်ငံတော်ပိုင်ဆိုင်မှုများရငွေ	အခြားသားစနစ်ရငွေ	အတိုးရငွေ	ထောက်ပံ့ငွေရငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းရငွေ	ပြည်ပအကူအညီရငွေ	ပြည်ပမြို့			အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေရငွေ	စုဆောင်းငွေရငွေ	စုစုပေါင်း
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	၁၃	၁၄	၁၅	
၅	ပြည်ထောင်စု၏စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများရငွေ	၎င်း		၇၀၉,၀၅၉,၁၃၄										၇၀၉,၀၅၉,၁၃၄	
၆	ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေအစီအစဉ်ပြင်ပမှဆောင်ရွက်သော နိုင်ငံတော်ပိုင်ဆိုင်မှုများရငွေ	၎င်း		၁၂,၈၂၃,၂၂၂										၁၂,၈၂၃,၂၂၂	
၇	အဖွဲ့အစည်းများမှရငွေ	၎င်း		၂၉၂,၈၁၇,၇၄၂										၂၉၂,၈၁၇,၇၄၂	
၈	မြန်မာနိုင်ငံတော်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးကဏ္ဍရင်းနှီးငွေ	နိုင်ငံတော်ပိုင်ဆိုင်မှုများရငွေကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော်ပိုင်ဆိုင်မှုများရငွေကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ			၁၅,၈၉၅,၆၇၄									၁၅,၈၉၅,၆၇၄	
၉	ပြည်ထောင်စုရင်းနှီးငွေ	၎င်း		၃,၀၀၀,၇၃၀					၁၀,၁၀၂					၃,၀၀၀,၈၃၂	
၁၀	နိုင်ငံခြားရေး	၎င်း		၃၇၇,၅၀၀						၁၀၆,၄၀၀				၄၈၃,၉၀၀	
၁၁	ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့(၁)	၎င်း		၀,၀၀၀										၀,၀၀၀	
၁၂	ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့(၂)	၎င်း		၁၄၀,၆၀၅						၃,၉၅၂,၀၀၀				၄,၀၉၂,၆၀၅	
၁၃	စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေး	၎င်း		၃၇,၀၁၂,၄၅၁		၂၁၅,၂၂၅,၄၁၁								၃၇,၀၁၂,၄၅၁	
၁၄	ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး	၎င်း		၂၆၀,၀၀၀					၆၀၀,၀၀၀	၅၆,၁၃၆,၀၆၃	၄၀၇,၅၆၆,၅၆၆	၂၀၅,၃၉၈,၀၀၀		၇၂၈,၅၂၆,၆၂၁	
၁၅	အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေရေးရာ	၎င်း		၁၈,၇၂၇										၁၈,၇၂၇	
၁၆	ပြန်ကြားရေး	၎င်း		၉,၄၅၇,၄၂၁						၆၃,၅၁၉				၉,၅၂၀,၉၄၀	
၁၇	သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှု	၎င်း		၂၄,၃၁၄						၆၈,၆၈၇				၉၃,၀၀၁	
၁၈	စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း	၎င်း		၂၃,၉၁၃,၇၉၃				၅,၆၇၁,၅၉၅		၁၈,၀၅၂,၅၀၀				၃၇,၆၃၇,၈၈၃	
၁၉	သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး	၎င်း		၃၀၅,၉၁၀				၃၀,၄၀၀		၄,၇၅၇,၇၅၂				၅,၃၆၃,၀၅၂	
၂၀	ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး	၎င်း		၇၆,၈၆၈,၃၇၇						၅၅,၆၆၆,၅၆၁				၁၃၂,၅၃၄,၉၃၈	
၂၁	သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး	၎င်း		၃,၂၄၂,၅၆၃						၄,၁၇၁,၆၅၉				၇,၄၁၄,၂၂၂	
၂၂	ထိန်းသိမ်းရေး	၎င်း		၂၆,၅၄၃,၃၃၆										၂၆,၅၄၃,၃၃၆	
၂၃	လျှပ်စစ်နှင့် နွေးအင်	၎င်း		၃,၁၅၈,၈၈၈										၃,၁၅၈,၈၈၈	
၂၄	စက်မှု	၎င်း		၈၈၄,၉၆၂						၁၂,၈၆၀,၅၄၄				၁၃,၇၄၅,၅၀၆	
၂၅	လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား	၎င်း		၁၂,၇၆၀,၁၅၀										၁၂,၇၆၀,၁၅၀	
၂၆	အလုပ်သမား	၎င်း		၈၅,၄၅၁										၈၅,၄၅၁	
၂၇	စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး	၎င်း		၇,၃၀၈,၂၂၇						၄,၃၃၃,၅၃၈			၅၁,၀၀၀	၁၂,၉၄၉,၇၆၅	
၂၈	ပညာရေး	၎င်း		၁၈,၅၅၅,၆၁၃					၄,၀၀၀,၈၄၀	၅,၀၉၂,၇၁၇				၂၇,၆၄၉,၁၇၀	
၂၉	သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာ	၎င်း		၁,၃၈၁,၈၂၃					၉,၄၈၈,၃၆၈					၁၀,၈၇၀,၁၉၁	
၃၀	ကျန်းမာရေး	၎င်း		၈,၂၁၈,၄၅၅					၅,၀၀၀	၁,၅၄၄,၅၆၅				၁၄,၇၆၁,၄၇၅	
၃၁	အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ	၎င်း		၁,၅၆၁,၁၇၈						၁,၅၄၄,၅၆၅				၃,၁၀၅,၇၄၃	
၃၂	ဆောက်လုပ်ရေး	၎င်း		၃,၀၆၆,၄၂၀					၆၀,၀၀၀	၃,၈၅၃,၁၇၃				၇,၀၇၉,၆၁၃	
၃၃	လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်	၎င်း		၄၉,၀၀၀						၃,၈၅၃,၁၇၃				၃,၉၄၂,၁၇၃	
၃၄	နေရာချထားရေး	၎င်း													
၃၅	ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး	၎င်း		၁၄,၉၂၄,၁၈၂						၁၁၀,၅၁၆				၁၅,၀၃၄,၆၉၈	
၃၆	တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ	၎င်း		၆၅,၈၂၇										၆၅,၈၂၇	
၃၇	ပင်စင်လစာငွေများနှင့် ဆေးငွေများ	၎င်း		၁၈၀,၀၀၀										၁၈၀,၀၀၀	
၃၈	ဆေးငွေများနှင့် တစ်လုံးတည်းပင်စင်ငွေများ	၎င်း													
	ပေါင်း		၃,၀၇၄,၈၈၃,၀၆၆	၁,၀၄၄,၇၀၀,၈၈၈	၂,၇၂၆,၅၅၃,၃၃၃	၂,၈၃၃,၉၀၉	၅,၆၇၁,၅၉၅	၅,၆၇၁,၅၉၅	၆၇၅,၁၀၂	၂၀,၉၂၅,၉၃၃	၄၆၅,၅၆၆,၅၆၆	၆၈၄,၄၁၂,၀၅၂	၃,၀၇၄,၄၈၃	၅,၈၀၃,၂၇၄,၅၄၄	

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများ

ဇယား(၄)
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ												
			သားစနစ်ငွေ	အရေးပေါ်ရန်ပုံငွေ	ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါဆိုင်ရာ အထူးရန်ပုံငွေ	အတိုးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ	ပြည်ပမြို့			အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေ	စုဆောင်းငွေ	စုစုပေါင်း	
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	၁၃	၁၄		
၁	ကာကွယ်ရေး	နိုင်ငံတော်ပိုင်ဆိုင်မှုများရငွေကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော်ပိုင်ဆိုင်မှုများရငွေကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ	၉၀,၀၄၃,၄၅၅				၂,၅၂၂,၈၄၀			၈,၂၀၅,၈၃၅				၁,၇၄၄,၈၅၉	
၂	ပြည်ထောင်စုရင်းနှီးငွေ	၎င်း	၁၉၅,၉၈၉,၉၆၇				၁,၂၇၅,၅၉၀			၅,၃၁၆,၉၃၃				၂,၀၇၇,၆၆၉	
၃	နိုင်ငံခြားရေး	၎င်း	၂,၇၀၀,၀၀၀							၁,၆၄၄,၈၀၈				၄,၃၄၄,၈၀၈	
၄	ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့(၁)	၎င်း	၁,၁၃၃,၄၁၀							၇၅၉,၃၈၇				၁,၈၉၂,၇၉၇	
၅	ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့(၂)	၎င်း													
၆	စုစုပေါင်းရငွေ	၎င်း	၉,၁၅၇,၀၀၃							၅,၉၇၂,၀၀၀				၅,၆၆၉,၃၈၄	
၇	စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေး	၎င်း	၁၆၇,၆၃၁,၄၅၈							၂,၃၃၄,၈၁၉				၂,၅၀၂,၄၅၇	
၈	ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး	၎င်း	၁,၅၅၃,၈၀၅		၅၀,၀၀၀,၀၀၀	၁၀၀,၀၀၀,၀၀၀	၁,၄၅၉,၆၇၅,၅၃၄			၂,၃၃၄,၈၁၉				၂,၅၀၂,၄၅၇	
၉	အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေရေးရာ	၎င်း													
၁၀	ပြန်ကြားရေး	၎င်း	၁,၄၂၄,၈၂၇							၃၈၃,၆၁၉				၁,၈၀၈,၄၄၆	
၁၁	သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှု	၎င်း	၂,၁၄၄,၆၁၃							၂,၉၅၉,၂၅၆				၅,၁၀၃,၈၆၉	
၁၂	စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း	၎င်း	၁၀,၅၈၈,၂၃၆							၃,၀၇၈,၁၅၅				၁၃,၆၆၆,၃၉၁	
၁၃	သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး	၎င်း	၁၁၉,၅၃၃,၈၈၇							၂,၃၂၁,၂၆၆				၁၂၁,၈၅၅,၁၅၃	
၁၄	ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး	၎င်း	၁၆,၂၆၆,၆၀၄							၆၀,၆၀၉,၁၉၈				၇၆,၈၇၅,၈၀၂	
၁၅	သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး	၎င်း	၂,၂၁၁,၃၇၈							၃,၄၄၄,၅၃၃				၅,၆၅၅,၉၁၁	
၁၆	ထိန်းသိမ်းရေး	၎င်း	၁၄,၈၈၉,၃၄၀							၄,၃၃၃,၁၇၆				၁၉,၂၂၂,၅၁၆	
၁၇	လျှပ်စစ်နှင့် နွေးအင်	၎င်း	၁၆,၅၅၆,၃၅၀							၃,၃၇၄,၄၄၈				၂၀,၉၃၀,၇၉၈	
၁၈	စက်မှု	၎င်း	၄,၃၄၂,၅၂၁							၁၆,၅၅၆,၃၅၀				၂၁,၃၄၈,၈၇၁	
၁၉	လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား	၎င်း	၁၃,၁၇၈,၁၀၀							၁,၅၅၅,၅၆၄				၁၄,၇၃၃,၆၆၄	
၂၀	အလုပ်သမား	၎င်း	၆,၅၄၉,၇၀၈							၁,၅၅၅,၅၆၄				၈,၁၀၅,၂၇၂	

ဗုဒ္ဓအဆုံးအမဖြင့် အောင်မြင်ခြင်း



ဝိရတီပါပါ

မကောင်းမှုမှ အထူးသဖြင့် ကိုယ်နှင့်နှုတ် နှစ်ပါးစလုံးရှောင်ကြဉ်ခြင်းသည် မင်္ဂလာမည်၏။

ကျော်ကျော်လှိုင်

ဗုဒ္ဓဘုရားရှင်က အာရတီပါပါကို ဟောပြီးနောက် ဝိရတီပါပါကို ဟောကြားတော်မူပါသည်။ စိတ်နှင့် မကောင်းမှုကို ရှောင်ကြဉ်ရန် ဟောကြားပြီး ကိုယ်ရောနှုတ်ပါ မကောင်းမှုကို ရှောင်ကြဉ်ရန် ဆက်လက်ဟောပါသည်။

ပုထုဇဉ်လူသားများသည် စိတ်ဆိုးသည့်အခါ၊ ဒေါသဖြစ်သည့်အခါ၊ လောဘတက်လာသည့်အခါ၊ တစ်ဖက်သားကို မနာလိုဝန်တိုဖြစ်သည့် အခါ မကောင်းကြံရာမှ၊ ပြောမိ ဆိုမိ၊ တစ်ဖက်သား ပျက်စီးရာပျက်စီးကြောင်းတွေ လုပ်မိကြပါသည်။ ကာယကံ၊ ဝစီကံ၊ မနောကံဟု ဆိုကြသော်လည်း မနောကံနှင့် စပ်ပါသည်။ စိတ်နှင့်စ၍ မကောင်းမှုကို ကြံစည်ပါသည်။ စိတ်နှင့်ကြံစည်ပြီးမှ နှုတ်နှင့်သော်လည်းကောင်း၊ ကိုယ်ထိလက်ရောက်သော်လည်းကောင်း မကောင်းမှု ကို ပြုလုပ်လေ့ရှိပါသည်။

ကာတွန်းတစ်ခုတွင် ကလေး တစ်ယောက်သည် မုန့်ဖုတ်ပြီး ရောင်းနေ သည့် ဆိုင်ဘေးတွင် ရပ်၍ မုန့်လုပ်သည် ကို ကြည့်နေပါသည်။ မုန့်ဖုတ်နေသူက “ဟေ့ ကလေး။ မင်းက မုန့်ဝယ်တာ လည်း မဟုတ်ဘူး။ ငါ့မုန့်တွေကို ငေးကြည့်နေတာ၊ ဘာလဲ မင်းက ငါလစ် ရင်ခိုးမလို့လား” ဟု မေးပါသည်။ ကလေးက “ကျွန်တော် ခိုးချင်တဲ့စိတ်ကို မောင်း ထုတ်နေပါတယ်” ဟု ပြန်ပြောပါသည်။

ကာတွန်းဖြစ်သော်လည်း အတွေးကို ရစေပါသည်။ ကလေးက “ခိုးချင်သည့် စိတ်ကို မောင်းထုတ်နေပါသည်” ဟု ဆိုခြင်းသည် မကောင်းမှုကို ဖြစ်စေသည့် စိတ်ကို မောင်းထုတ်ရန် ကြိုးစားနေခြင်း ကို ပြပါသည်။ စိတ်နှင့် အရင်မကောင်းမှု ကို ကြံစည်ပြီးမှ ကာယကံက လိုက်သည် ကို ထင်ရှားစေပါသည်။ စိတ်နှင့် မကောင်းမှုကို ကြံစည်မိသော်လည်း သတိနှင့် ထိန်းလိုက်နိုင်လျှင် ဝစီကံနှင့် ကာယကံကို ကျူးလွန်ခြင်းမှ ရှောင်နိုင်ပါ သည်။

သတိနှင့်ထိန်းနိုင်ရန် ဟီရိဩတပု တရားနှစ်ပါးဖြစ်သည့် မကောင်းမှု လုပ်ရန် ရှက်ခြင်းနှင့် ကြောက်ခြင်းစိတ်ကို မွေးမြူရပါမည်။

သံပတ္တဝိရတီ

မကောင်းမှုပြုလုပ်ခြင်းမှ ရှောင်ရှား နိုင်ရန် စောင့်ထိန်းရသည့် ဝိရတီ သုံးမျိုး ကို ကျမ်းများတွင် တွေ့ရှိရပါသည်။

နံပါတ် ၁ သည် သံပတ္တဝိရတီ ဖြစ်ပါ သည်။ ဆိတ်ကွယ်ရာ ဖြစ်သော်လည်း မကောင်းမှုကိုလုပ်ရန် အခွင့်အလမ်း ရသော်လည်း မကောင်းမှုကို ရှောင်ကြဉ် ခြင်းကို သံပတ္တဝိရတီဟု ဆိုပါသည်။

သံပတ္တဝိရတီကို ထင်ရှားစေသည့် ပုံပြင်တစ်ခုမှာ-

ဂေါတမဘုရားရှင် ပရိနိဗ္ဗာန် စံလွန် တော်မူပြီးနောက် သီဟိုဠ်ကျွန်းနိုင်ငံ ရောမနေပုဒ်မဟာဂမရွာကြီးတစ်ရွာတွင် စက္ကန အမည်ရှိ လူလင်သည် အစ်ကိုဖြစ် သူ၊ မိခင်ဖြစ်သူတို့နှင့်အတူ နေထိုင်ပါ သည်။ မောင်ဝဏ္ဏ၏ မိခင် အလွန် မကျန်းမမာဖြစ်သည့်အခါ ဆေးဆရာက ယုန်သားအစိုကို စားရမည်ဟု မှတ်စာ ပေးပါသည်။ မောင်ဝဏ္ဏ၏အစ်ကိုကြီးက ခိုင်း၍ မောင်ဝဏ္ဏသည် ယုန်ထောင်ရန် တောထဲသို့ သွားပါသည်။ တောထဲ

ရောက်ပြီး မကြာခင် ယုန်တွေ့၍ ယုန်နောက်သို့ လိုက်ပါသည်။ ယုန်က လည်း ကြောက်ပြီးပြေးရင်း နွယ်မှာငြိပြီး မပြေးနိုင်၍ မောင်ဝဏ္ဏက ဖမ်းမိပါသည်။ ယုန်သည် ကြောက်လွန်း၍ မောင်ဝဏ္ဏ လက်ထဲတွင် တဆတ်ဆတ် တုန်နေပါ သည်။ မောင်ဝဏ္ဏလည်း ယုန်ကို ကြည့်

သမ္မာဒါနဝိရတီကို စောင့်ထိန်းကြပါ သည်။ သမုစ္ဆေဒဝိရတီ နံပါတ် ၂ သည် သမုစ္ဆေဒဝိရတီ ဖြစ် ပါသည်။ အရိယာ သူတော်ကောင်းများ သာ စောင့်ထိန်းနိုင်ပါသည်။ အရိယာများ သည် တရားနှင့်ယှဉ်ပြီး အမြဲနေထိုင်သည့်

အသိဉာဏ်ရရန် စာများများဖတ်ရပါ မည်။ ဟောပြောပွဲများ နားထောင်ရပါ မည်။ တရားနာရပါမည်။ ပညာရှိများ၏ ဆိုဆုံးမမှုကို နာခံရပါမည်။ အသိဉာဏ် ရရှိပြီးလျှင် တွေးရပါမည်။ စဉ်းစားရပါ မည်။ ဆင်ခြင်ရပါမည်။ တွေးတော၊ ဆင်ခြင်သည့်အခါ အမှားအမှန်ကို ခွဲခြား

※ မိမိအကြောင်း မကောင်းပြောသည်ကို ကြားရခြင်း၊ မိမိအကျိုးစီးပွားပျက်စီးအောင် ကြံသည်၊ အားထုတ်သည်ကို ကြားရခြင်း၊ မိမိ၏ အရှက်ဂုဏ်သိက္ခာ ထိခိုက်အောင် ပြောဆိုသည်ကို ကြားရခြင်း၊ မိမိအား လေသံမာမာဖြင့် ပြောသည်ကို ကြားရခြင်း... စသည်တို့ ကြံရတိုင်း ပြန်လည်တုံ့ပြန်ရန် စိတ်ဖြင့် ဦးစွာမကောင်းမှုပြုရန် ကြံစည်ပါသည်။ စိတ် နောက်သို့ နှုတ်နှင့်ကိုယ်က လိုက်ပါသည်။ စိတ်ဖြင့် မကောင်းမှုကို မကြံမိစေရန် သည်းခံခြင်းတရားကို မွေးမြူရမည်

ပြီး “ယုန်လေးက သေမှာ ကြောက်လို့ တဆတ်ဆတ်တုန်နေတယ်။ ငါ့မိခင် ရောဂါသက်သာ အသက်ချမ်းသာရာရရန် ဒီယုန်က အသက်ပေးရတယ်ဆိုတာ မဖြစ်သင့်ဘူး။ သတ္တဝါတိုင်း သေရမှာ ကြောက်ကြတာပဲ” ဆိုသည့် ကိုယ်ချင်း စာစိတ်ဖြစ်ပေါ်လာပြီး ယုန်ကို လွှတ်ပေး လိုက်ပါသည်။ အိမ်ပြန်လာသည့်အခါ ယုန်ပါမလာ၍ အစ်ကိုကြီးက ဆူပူကြိမ်း မောင်းသည့်အခါ မောင်ဝဏ္ဏက အဖြစ် အပျက်ကို ပြောပြပါသည်။ သည်အဖြစ် ကိုကြားသည့် မိခင်ကြီးက မောင်ဝဏ္ဏ ပြုခဲ့သည့်ကုသိုလ်ကို အလွန်ကျေနပ်ပြီး ဝမ်းသာအားရ သာဓုခေါ်ပါသည်။ ကိုယ်ချင်းစာတတ်သည့်သား၊ မကောင်း မှုကို ရှောင်ကြဉ်သည့်သားကို ကျေနပ် ပီတိဖြစ်ရသည့်စိတ်ကြောင့် မိခင်ကြီး လည်း တဖြည်းဖြည်း ကျန်းမာလာပါ သည်။ မကောင်းမှုကို လုပ်ခွင့်ရသော် လည်း ရှောင်ကြဉ်ခဲ့သည့် မောင်ဝဏ္ဏ၏ ရှောင်ကြဉ်ခြင်းသည် သံပတ္တဝိရတီ ဖြစ် ပါသည်။

သမ္မာဒါနဝိရတီ

နံပါတ် ၂ က သမ္မာဒါနဝိရတီ ဖြစ်ပါ သည်။ အခွင့်ရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည် ဖြစ်စေ မကောင်းမှုကို ရှောင်ကြဉ်ရန် သန္နိဋ္ဌာန်ချထားခြင်းကို သမ္မာဒါနဝိရတီ ဟု ဆိုပါသည်။ သူတော်ကောင်းများသည်

အတွက် မကောင်းမှု ပြုရန် စိတ်ထဲတွင် မဖြစ်ပါ။ မကောင်းမှုကို ပယ်နိုင်၊ ဖြတ်နိုင် သူများဖြစ်၍ မကောင်းမှုကို ရှောင်ကြဉ် စရာပင် မလိုသည့် ရှောင်ကြဉ်ခြင်းကို သမုစ္ဆေဒဝိရတီဟု ဆိုပါသည်။

ပုထုဇဉ် လူသားများအနေဖြင့် သံပတ္တဝိရတီကိုပင် စောင့်ထိန်းနိုင်ရန် ခက်ခဲနေကြပါသည်။ ရာထူးအာဏာ မရစဉ်က ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းသော် လည်း ရာထူးအာဏာရပြီး အခွင့်အရေး ရလာသည့်အခါ ကိုယ်ကျင့်တရား ဖောက်ဖျက်သူများကို တွေ့နေရပါသည်။ တချို့လည်း အဆင်ပြေနေသည့်အချိန် မကောင်းမှုကို ရှောင်နိုင်သော်လည်း ကျဉ်းထဲကျပ်ထဲ အခက်နှင့် ရင်ဆိုင်ရ သည့်အခါ လိမ်ညာခြင်း၊ ကောက်ကျစ် ခြင်း၊ အဂတိတရားလိုက်စားခြင်း၊ ကတိ မတည်ခြင်း၊ ကျေးဇူးတရားကို ချိုး ဖောက်ခြင်း... စသည် မကောင်းမှုများကို ကျူးလွန်သည်ကို တွေ့နေရပါသည်။ မကောင်းမှုကို ကာယကံ၊ ဝစီကံ၊ မနောကံ သုံးပါးလုံးဖြင့် ရှောင်နိုင်မှ မင်္ဂလာတရားတော်နှင့် ညီပါမည်။

အာရတီပါပါနှင့် ဝိရတီပါပါ နှစ်ပါးကို စောင့်ထိန်းရန် မကောင်းမှုကို ရှောင်ကြဉ် မည်ဆိုသည့်စိတ်သည် ကိုယ်ခံဓာတ် အဖြစ် ရှိနေရပါမည်။ မကောင်းမှုကို ကျူးလွန်သည့်အခါ ရရှိမည့် အကျိုးဆက် ကို သိသည့် အသိဉာဏ်ရှိရန် လိုပါသည်။

သိနိုင်ပြီး မကောင်းမှုများကို ရှောင်ကြဉ် နိုင်ပါမည်။ မကောင်းမှုလုပ်ရန်ကို အားပေးသည့် ပတ်ဝန်းကျင်တွင်လည်း မနေရန် အရေးကြီးပါသည်။ မိမိ အလုပ်လုပ်နေသည့် ကုမ္ပဏီသည် ဥပဒေ ကို ချိုးဖောက်ခြင်း၊ အများကို ထိခိုက်စေ မည့် အလုပ်များကို လုပ်ခြင်းတို့လုပ်နေ လျှင် မည်မျှပင် လခကောင်းစေမူ မလုပ် သင့်ပါ။ ဤကဲ့သို့ ကုမ္ပဏီများတွင် အလုပ်လုပ်ခဲ့လျှင် တစ်နည်းမဟုတ် တစ်နည်း မကောင်းမှုကို လုပ်ခြင်းဖြစ် မည်ကို သတိပြုသင့်ပါသည်။

ဘုရားရှင်၏ သည်းခံခြင်း

“စိတ်သာရှင်စော ဘုရားဟော” ဆိုသည့်စကားသည် အလွန်မှန်ပါသည်။ မိမိအကြောင်း မကောင်းပြောသည်ကို ကြားရခြင်း၊ မိမိအကျိုးစီးပွားပျက်စီး အောင်ကြံသည်၊ အားထုတ်သည်ကို ကြားရခြင်း၊ မိမိ၏ အရှက်ဂုဏ်သိက္ခာ ထိခိုက်အောင် ပြောဆိုသည်ကို ကြားရ ခြင်း၊ မိမိအား လေသံမာမာဖြင့် ပြော သည်ကို ကြားရခြင်း ... စသည်တို့ ကြံရ တိုင်း ပြန်လည်တုံ့ပြန်ရန် စိတ်ဖြင့် ဦးစွာ မကောင်းမှုပြုရန် ကြံစည်ပါသည်။ စိတ် နောက်သို့ နှုတ်နှင့်ကိုယ်က လိုက်ပါ သည်။ စိတ်ဖြင့် မကောင်းမှုကို မကြံမိစေ ရန် သည်းခံခြင်းတရားကို မွေးမြူရမည် ဟု ဗုဒ္ဓဘုရားရှင်က ရှင်အာနန္ဒာကို

မာဂဏ္ဍိမိဖုရား ရန်ငြိုးဖွဲ့သည်နှင့် ပတ်သက်ပြီး အောက်ပါအတိုင်း ဆိုဆုံးမ ခဲ့ပါသည်။

မာဂဏ္ဍိမိဖုရားသည် သာမာဝတီ အမှူးရှိကုန်သော နန်းတွင်းသူ ၅၀၀ တို့ အား တစ်စုံတစ်ရာကိုပြုခြင်းငှာ မစွမ်း နိုင်ရကား “ရဟန်းဂေါတမအားသာလျှင် ပြုသင့်ပြုထိုက်သော အမှုကို ပြုလုပ်ရပေ တော့အံ့” ဟု မြို့သူမြို့သားတို့အား တံစိုး လက်ဆောင်ထိုးပြီးလျှင် “မြို့တွင်းသို့ ကြွဝင်လှည့်လည်သော ရဟန်းဂေါတမ ကို ကျွန်အလုပ်သမား ယောက်ျားတို့နှင့် တကွ ဆဲရေးရေရွတ် ကြိမ်းမောင်းစေ၍ ထွက်ပြေးစေကြကုန်လော့” ဟု စေခိုင်း လေ၏။ ရတနာသုံးပါးတို့၌ မကြည်ညို ကြကုန်သော မိစ္ဆာဒိဋ္ဌိတို့သည် မြို့တွင်းသို့ ကြွဝင်တော်မူလာသော ဘုရားရှင်ကို နောက်မှ အစဉ်တစိုက်လိုက်၍ “သင် သည် ခိုးသူတည်း၊ လူမိုက်တည်း၊ တွေဝေ သော သူတည်း၊ ကုလားအုတ်တည်း၊ နွားတည်း၊ မြင်းတည်း၊ ငရဲသားတည်း၊ တိရစ္ဆာန်တည်း။ အသင့်အား ကောင်း သော လားရာသုဂတိမရှိ၊ သင်၏ အလိုငှာ မကောင်းသော လားရာ ဒုဂတိဘဝကို သာ အလိုရှိအပ်၏” ဟူ၍ ဤသို့ ဆဲရေး ကြောင်း စကား ၁၀ ပါးတို့ဖြင့် ဆဲရေး ရေရွတ် ကြိမ်းမောင်းကြကုန်၏။

ထိုသို့ ဆဲရေးရေရွတ်သည်ကို ကြား ၍ အရှင်အာနန္ဒာသည် ဗုဒ္ဓဘုရားရှင်ကို “ဘုန်းတော်ကြီးတော်မူသော မြတ်စွာ ဘုရား၊ ဤကောသမ္မိပြည်သူပြည်သားတို့ သည် တပည့်တော်တို့ကို ဆဲရေးရေရွတ် ကြိမ်းမောင်းကြပါကုန်၏။ ဤမြို့မှ တစ်ပါး အခြားမြို့သို့ ဖယ်သွားကြပါကုန် စို့ ဘုရား” ဟု လျှောက်ကြားလေ၏။

ထိုအခါ ဘုရားရှင်က “ချစ်သား အာနန္ဒာ၊ အဘယ်အရပ်သို့ သွားလို သနည်း” ဟု မိန့်တော်မူသည်ရှိသော် “မြတ်စွာဘုရား၊ အခြား တစ်ပါးသောမြို့ သို့သွားလိုပါ၏ဘုရား” ဟု လျှောက်ကြား လေ၏။ “ချစ်သားအာနန္ဒာ၊ ရွှေ့ပြောင်း သွားရောက်ရာဖြစ်သည့် ထိုအခြား တစ်ပါးသောမြို့၌ လူတို့သည် ဆဲရေး ပြန်သည်ရှိသော် တစ်ဖန်ဘယ်မြို့ ဘယ် အရပ်သို့ ငါတို့သွားကြကုန်ဦးအံ့နည်း” ဟု မေးတော်မူပြန်သောအခါ “မြတ်စွာ ဘုရား၊ ထိုအရပ်မှလည်း အခြားတစ်ပါး သော မြို့သို့ ပြောင်းရွှေ့သွားကြပါမည် ဘုရား” ဟု လျှောက်ကြားလေ၏။ “ချစ်သား အာနန္ဒာ၊ ထိုအရပ်၌လည်း လူတို့ ဆဲရေးပြန်ကုန်သည်ရှိသော် ဘယ် အရပ်သို့ ငါတို့ သွားကြကုန်ဦးအံ့နည်း” ဟု မေးတော်မူပြန်သောအခါ “မြတ်စွာ ဘုရား၊

ဗုဒ္ဓအဆုံးအမဖြင့် အောင်မြင်ခြင်းစာအုပ်ပါ အကြောင်းအရာများသည် မင်္ဂလာတရားတော် ၃၈ ပါးအနက်မှ ၃၁ ပါးကို ခေတ်အမြင်ဖြင့် စာရေးသူက တစ်ပါးချင်းလေ့လာပြီး ဘဝအတွေ့အကြုံများပါ ပေါင်းစပ်ရေးသားထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ စာဖတ်သူပရိသတ်များအနေဖြင့် မင်္ဂလာတရားတော်နှင့်အညီ လောကီအကျိုး၊ လောကုတ္တရာအကျိုးများ ရရှိဆင်ခြင်နိုင်စေရန် စေတနာမွန်ဖြင့် ထုတ်နုတ်ဖော်ပြခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ စာတည်းအဖွဲ့



မြိတ်မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့နယ် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့တို့၏ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ် နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးများပြုလုပ်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉ - ပြုလုပ်ကြရာ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှ တိုင်းမှူးများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်/ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ တိုင်းမှူးများက အမှာစကားပြောကြားပြီး စစ်မှုထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ဝင်များအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အထောက်အကူပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံယူကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက စစ်မှုထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ဝင်များကို ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ကာ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ် နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေးကို အစီအစဉ်အတိုင်း ဆက်လက်ပြုလုပ်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအတည်ပြုလူနာများနှင့် သီးသန့်စောင့်ကြည့်ရမည့်သူများကို ကိုဗစ်စင်တာများ၌ စနစ်တကျလက်ခံ၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉ - ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အတည်ပြုလူနာများနှင့် သီးသန့်စောင့်ကြည့်ရမည့်သူများ ထားရှိရန်အတွက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နယ်မြေအသီးသီးရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံများ၊ နယ်မြေခံသင်တန်းကျောင်းများ၊ စစ်ကြောရေးနှင့် တည်းခိုရေးစခန်းများ၌ စနစ်တကျလက်ခံ၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အခြားဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများ၊ တာဝန်ခံပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်း၍ လည်း သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်များ၌ Quarantine Center များ ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့ည ၇ နာရီအထိ နေပြည်တော် စစ်ကြောရေးနှင့် တည်းခိုရေးစခန်း၌ သီးသန့်စောင့်ကြည့်ရမည့်သူ အမျိုးသား ၅၃ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၄၅ ဦး စုစုပေါင်း ၉၈ ဦးကို လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်မြို့နယ် စစ်ကြောရေးနှင့် တည်းခိုရေးစခန်း၌ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု ပိုးတွေ့လူနာ အမျိုးသား ၄၅ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၄၉ ဦး စုစုပေါင်း ၉၄ ဦးကိုလည်းကောင်း လက်ခံထားရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

အဆိုပါ စောင့်ကြည့်လူနာများနှင့် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု ပိုးတွေ့လူနာများ၏ နေထိုင်စားသောက်ရေးနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များရှိ နယ်မြေခံဆေးကုသရေးအဖွဲ့များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အခြေခံပညာဦးစီးဌာန

ပညာ

ကျောင်းအုပ်ကြီးများ ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ရမည့် သင်ကြားသင်ယူရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

- ကျောင်းပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပါက ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးတိုင်း ကျောင်းသို့ရောက်ရှိပြီး ပညာသင်ကြားနိုင်ရေး မိဘ၊ဆရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်၊
- ကျောင်းနှင့် ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းလှပစေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကျောင်းဆောင်များ ခိုင်ခံ့ရန်ပြုပြင်ခြင်း၊ ခြစ်စည်းရိုးများပြုပြင်ခြင်း၊ စာသင်ခန်းနှင့်ပရိဘောဂများ ပြင်ဆင်/ ဖြည့်ဆည်းခြင်း၊ သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ ဖြည့်ဆည်းခြင်းများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်ရန်၊
- ပိုးသတ်ဆေးဖြန်းခြင်း၊ ခြင်ဆေးဖြန်းခြင်း၊ ချုံနွယ်များရှင်းလင်းခြင်း၊ ရေတွင်း/ရေလှောင်ကန် သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ သန့်စင်ခန်းများသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ စာသင်ခန်းများအတွင်း လျှပ်စစ်မီးပြည့်စုံရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ လျှပ်စစ်/မီးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရန်၊
- ကျောင်းဖွင့်ကာလ၌ ကျောင်းပျက်ကွက်သော ကျောင်းသား/သူများရှိပါက စိစစ်၍ သင်ကြား၊ သင်ယူမှုနောက်ကျခြင်းမရှိစေရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရန်၊
- ကျောင်းသားများ ကျောင်းနေပျော်၍ ကျောင်းတက်မှန်ကန်စေရေး စီမံဆောင်ရွက်ရန်၊
- “စဉ်ဆက်မပြတ်ဆရာအတတ်ပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး” လက်စွဲနှင့်မော်ဂျူးများ၊ သင်ကြားသင်ယူမှုအထောက်အကူပြုဆိုင်ရာ စာအုပ်စာပေများကို ဆရာများဖတ်ရှုလေ့လာရေး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရန်၊
- သင်ရိုးညွှန်းတမ်းနှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ်များကို လေ့လာနိုင်ရေးနှင့် သင်ကြားသင်ယူမှု အထောက်အကူပစ္စည်းများ တီထွင်ဖန်တီးအသုံးပြုနိုင်ရေး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရန်၊
- ပညာသင်ယူရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် စာရိတ္တကောင်းမွန်ရေးဆိုင်ရာ ပညာပေးဆောင်ပုဒ်များ ချိတ်ဆွဲနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ရန်
- လိုအပ်ချက်များရှိပါက အထက် အဆင့်ဆင့်သို့ တင်ပြရန်၊

ကာကွယ်ဆေးဖြင့် ညှစ်ခြို့ အပ်သော အနာဂတ်ပန်းခင်းမျှားဆိုချိ

ကျောင်းနေကျန်းမာရေးတိုင်း ကျန်းမာရေးရှင်စွာပညာသင်ကြားနိုင်ဖို့ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးကြပါစို့

ကျောင်းနေကျန်းမာရေးတိုင်း အသက် ၁၂ နှစ် အထက်

ကျောင်းနေကျန်းမာရေးတိုင်း အသက် ၁၂ နှစ် အထက် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ ထိုင်ပိုင်၊ တော်ပိုင်၊ မလေးရှားနိုင်ငံ၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ တို့တွင် ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးကြပါစို့

စာမျက်နှာ ၂၁ မှ

ထိုအရပ်မှလည်း အခြားတစ်ပါးဖြစ်သော မြို့သို့ ပြောင်းရွှေ့သွားကြရပါက အခွင့်အရပ်၌ ငြင်းခုံခိုက်ရန်ဖြစ်ခြင်းဖြစ်၏။ ထိုအရပ်၌ပင်လျှင် ထိုငြင်းခုံခိုက်ရန်ဖြစ်ခြင်းကို ငြိမ်းအေးစေပြီးမှ တခြားတစ်ပါးသောအရပ်သို့ သွားခြင်းမှာ သင့်လျော်လျောက်ပတ်ပေ၏။ ချစ်သား အာနန္ဒာ၊ ဆဲရေးသောသူတို့သည်ကား အဘယ်သူတို့ဖြစ်ကုန်သနည်း” ဟု မေးတော်မူပြန်သော အခါ “မြတ်စွာဘုရား၊ ကျွန်အလုပ်သမားတို့ကို အစထား၍ ခပ်သိမ်းကုန်သော သူတို့သည် ဆဲရေးကြပါသည်ဘုရား” ဟု လျှောက်ကြားလေ၏။

“ချစ်သား အာနန္ဒာ၊ ငါဘုရားသည်ကား စစ်မြေပြင်သို့ သက်ဝင်သော ဆင်ပြောင်ကြီးနှင့် တူပေ၏။ မှန်၏။ စစ်မြေပြင်သို့ သက်ဝင်သော ဆင်ပြောင်ကြီးအား အရပ်လေးမျက်နှာတို့မှ ပစ်လွှတ်အပ်သည်ဖြစ်၍ လာကုန်သော မြားတို့ကို သည်းခံခြင်းမှာ တာဝန်ဖြစ်တိ သကဲ့သို့ ထိုအတူသာလျှင် များစွာသော ဒုသီလပုဂ္ဂိုလ်တို့ ပြောဆိုအပ်သောစကားကို သည်းခံခြင်းမည်သည် ငါဘုရား၏ တာဝန်ပေတည်း” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တိုင်း

လိုလို သည်းခံနိုင်သည့် စိတ်စွမ်းအားကို မြင့်သထက် မြင့်လာအောင် မိမိကိုယ်မိမိ ပြုစုပျိုးထောင်ရပါမည်။ စိတ်ဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ နှုတ်ဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ ကိုယ်ထိလက်ရောက်သော်လည်းကောင်း၊ မကောင်းမှုပြုလုပ်ခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်မှသာ မင်္ဂလာတရားတော်နှင့်အညီ ချမ်းသာအောင် မြင်နိုင်ပါမည်။

“မှတ်သားစရာ”

စိတ်ဖြင့် ဦးစွာ မကောင်းမှုပြုရန် ကြံစည်ပါသည်။ စိတ်နောက်သို့ နှုတ်နှင့် ကိုယ်က လိုက်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် စိတ်ဖြင့် မကောင်းမှုကို မကြံမိစေရန် သတိတရားဖြင့် ထိန်းရမည်။

မိုးမိတ်တွင် ပန်းခင်းစီမံချက်အရ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင်းများ ပေးအပ်

မိုးမိတ် အောက်တိုဘာ ၉ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) မိုးမိတ်မြို့နယ်တွင် ပန်းခင်းစီမံချက်အရ အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင်းများ ပေးအပ်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက်က မိုးဟောက်ကျေးရွာအုပ်စု ဘော်ဒေကျေးရွာစာကြည့်တိုက်၌ ကျင်းပသည်။

ပန်းခင်းစီမံချက်အရ မိုးမိတ်ခရိုင်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဌေးအောင်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးနေလင်းအေးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် မိုးဟောက်ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသား အသက် ၁၀ နှစ်နှင့် ၁၈ နှစ်ကြား ၅၃ ဦး၊ အသက် ၁၈ နှစ်အထက် ၃၂ ဦး၊ လဲလယ် ၁၄ ဦးနှင့် မိတ္တူ ရှစ်ဦး စုစုပေါင်း ၁၀၇ ဦးတို့အား လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက နိုင်ငံသားတိုင်း ကိုင်ဆောင်သင့်သော ကတ်တစ်မျိုးမျိုး ထုတ်ပေးနိုင်ရေး ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင်းများ လက်ဝယ်ပိုင်ဆိုင်ရရှိစေရေး အတွက် မိုးဟောက်ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများ ထံ လက်ဝယ်အရောက် သွားရောက်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မိုးမိတ်သား

စာပေဗိမာန်စာမူဆုရ စာအုပ်များဖြန့်ချိရောင်းချ

သူတို့လောကသူတို့ဘဝ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန၊ စာပေဗိမာန်က ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် စာပေဗိမာန်စာမူဆု၊ ဝတ္ထုရှည်တတိယဆု ရရှိသည့် စာရေးဆရာ မောင်နေခြည်(ပြည်)၏ 'သူတို့လောက သူတို့ဘဝ' စာအုပ်ကို ဖြန့်ချိရောင်းချလျက်ရှိသည်။

ယင်းစာအုပ်တွင် ဝက်ထီးကန်မြို့ရှိ ကျေးရွာတစ်ရွာမှ ကျွဲ၊ နွား၊ ဝိဇ္ဇာဆရာတစ်ဦးကို ဇာတ်ကောင်အဖြစ်ထားရှိ၍ နွားတို့၏ သဘာဝ၊ စိတ်နေစိတ်ထား၊ အသွေးအရောင်၊ ညဉ့်ဆိုးညဉ့်ကောင်း စသည်တို့အပြင် မြန်မာ့လေ့ထုံးစံများ အတွင်းရှိ နွားနှင့်စပ်ဆိုင်သည့် အကြောင်းရပ်များ ပါဝင်သည်။

ဘဝပေးအခြေအနေအရ ဘဝကြမ်းကြမ်းကို ဖြတ်သန်းနေရသော်လည်း သူတို့၏စိတ်သန္တာန်ဝယ် ကိုယ်ချင်းစာစိတ်၊ သနားညာတာစိတ်၊ အမှားကို ကျူးလွန်မိပြီးသည့်နောက် နောင်တတရားနှင့်အတူ အမှန်ကို ခွဲခြားသိမြင်လာစိတ် စသည်တို့ ကိန်းဝပ်လျက်ရှိနေကြောင်း ပေါ်လွင်အောင် ဖော်ပြထားသည်။ ကျေးလက်ဒေသ လူနေမှုဘဝ၊ လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်တွင် အရေးပါသည့် 'နွား' အကြောင်းနှင့် နွားအရောင်းအဝယ်ဈေးကွက်ကို အသေးစိတ်လေ့လာပြီး သုတရောစွက်ကာ ရေးဖွဲ့ထားသော ဝတ္ထုကောင်းတစ်အုပ်ဖြစ်ကာ စာအုပ်ဈေးနှုန်းမှာ ငွေကျပ် ၁၅၀၀ ဖြစ်သည်။

ထနေ့

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်က ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် စာပေဗိမာန်စာမူဆု၊ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့်

အနုပညာဆိုင်ရာစာပေ ဒုတိယဆုရရှိသည့် စာရေးဆရာ ဇော်လွင်ဦး (ဟင်္သာတ)၏ 'ထနေ့' စာအုပ်ကို ဖြန့်ချိရောင်းချလျက်ရှိသည်။

ယင်းစာအုပ်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း တောင်ကြီးခရိုင် ကလေးမြို့နယ် တောင်ပိုလှကျေးရွာဝန်းကျင်တွင် တွေ့ရသော လူသိနည်းလူသိမသိ ထနေ့တိုင်းရင်းသားတို့၏ ဘဝနှင့် ဒေသအကြောင်းကို ရေးသားတင်ပြထားသည်။ ထိုပြင် ထနေ့တိုင်းရင်းသားများနှင့် ပတ်သက်၍ ဒေသန္တရ ပထဝီဝင်၊ ပျံ့နှံ့ရာဒေသနှင့် လူဦးရေ ဘာသာရေးနှင့် ထုံတမ်းစဉ်လာ၊ ယုံကြည်မှု၊ ဓလေ့စရိုက်၊ စာပေနှင့် ဘာသာစကား၊ လူမှုရေး၊ ရိုးရာပွဲတော်၊ စီးပွားရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေးအကြောင်းတို့ကို ပြည့်ပြည့်စုံစုံ ရေးသားထားသည့်အပြင် ဓာတ်ပုံများနှင့်လည်း အားဖြည့်ထားသဖြင့် ဗဟုသုတများစွာရသည့် စာအုပ်ကောင်းတစ်အုပ်ဖြစ်ပြီး စာအုပ်ဈေးနှုန်းမှာ ငွေကျပ် ၁၆၀၀ ဖြစ်သည်။

ဆေးသားလွင့်ပြယ်မသွားသည့် လွမ်းချင်းများ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်က ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွက် စာပေဗိမာန်စာမူဆု၊ စာပဒေသာ တတိယဆုရရှိသည့် စာရေးဆရာ မောင်သာလင်း၏ 'ဆေးသားလွင့်ပြယ်မသွားသည့် လွမ်းချင်းများ' စာအုပ်ကို ဖြန့်ချိရောင်းချလျက် ရှိသည်။

ယင်းစာအုပ်တွင် ဆရာဗန်းမော်တင်အောင်၊ ဆရာမြသန်းတင့်၊ ဆရာတင်မိုး၊ ဆရာမောင်ခိုင်မာ၊ ဆရာဘဝင်းတို့အပါအဝင် စာရေးဆရာများ၏ အမှတ်ရစရာအကြောင်းများအပြင် ရေနံချောင်းလွမ်းချင်း ဘဝရုပ်ပုံလွှာကို ဆရာမောင်သာလင်းက လွမ်းစရာကောင်းအောင် ရသ

မြောက်စွာရေးဖွဲ့ထားသည်။ မြန်မာစာပေသမိုင်း၏ ကွက်လပ်တစ်ခုကို ကောင်းစွာ ဖြည့်ဆည်းပေးမည့် စာအုပ်ကောင်းတစ်အုပ်ဖြစ်ပြီး စာအုပ်ဈေးနှုန်းမှာ ငွေကျပ် ၁၂၀၀ ဖြစ်သည်။

ကနီခရီးသည်

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်က ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် စာပေဗိမာန်စာမူဆု၊ စာပဒေသာ တတိယဆုရရှိသည့် နေအောင်သူ (ကနီ)၏ "ကနီခရီးသည်" စာအုပ်ကို ဖြန့်ချိရောင်းချလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ စာအုပ်တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကနီမြို့ခံ ဇာတ်ဖြစ်သူ ဆရာနေအောင်သူ (ကနီ)က မိမိဇာတ်ချက်မြှုပ်ဒေသရှိ သမိုင်းထင်ရှား သာသနိကအဆောက်အအုံများ၊ ဆရာတော်သံဃာတော်များ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များအကြောင်းကို ခရီးသွားမှတ်တမ်းဆောင်းပါးများအဖြစ် ပြုစုတင်ပြထားသည့်အပြင် ညောင်ဝန်း၊ နတ်ရဲတောင်၊ ကပိုင်ဒေသတို့မှ သိမှတ်ဖွယ်ရာ အဖြာဖြာနှင့် တွင်းတောင်ဒေသရှိ တွင်းပိုး၊ စိမ်းပြာရေညှိတို့ အကြောင်းကို ရေးသားတင်ပြထားသည့်အတွက် ဗဟုသုတရရှိစေလိုသူများနှင့် ကနီမြို့အကြောင်း သုတေသနပြုလိုသူများအတွက် လက်ဝယ်ဆောင်ထားသည့် စာအုပ်ကောင်းဖြစ်ကာ စာအုပ်ဈေးနှုန်းမှာ ငွေကျပ် ၂၀၀၀ ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ စာအုပ်များကို အမှတ် ၅၂၉-၅၃၁၊ ကုန်သည်လမ်းရှိ စာပေဗိမာန်စာအုပ်ဆိုင် (ဖုန်း-၀၁-၈၂၄၉၀၃၁၊ ၀၁-၈၃၈၁၄၄၈)၊ အမှတ် (၀၁-၅၅)၊ သပြေကုန်းဈေး၊ နေပြည်တော်ရှိ စာပေဗိမာန် စာအုပ်ဆိုင် (ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၄၆၈၁)၊ ၈၆ လမ်း၊ ၂၁ လမ်းနှင့် ၂၂ လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့ရှိ စာပေဗိမာန်စာအုပ်ဆိုင် (ဖုန်း-၀၂-၄၀၃၀၈၆)နှင့် အမြို့မြို့ရှိ စာပေဗိမာန်စာအုပ်ဆိုင် (ဖုန်း-၀၂-၄၀၃၀၈၆)နှင့် အမြို့မြို့ရှိ စာပေဗိမာန်စာအုပ်ဆိုင် (ဖုန်း-၀၁-၈၂၄၉၀၃၁၊ ၀၁-၈၃၈၁၄၄၈) တို့သို့ ဆက်သွယ်နိုင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ဆေးလိပ်ခြစ်ရင် ဘာအကျိုးကျေးဇူးတွေရမလဲ

- ဆေးလိပ်/ဆေးရွက်ကြီးသုံးစွဲမှုကြောင့် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းရောဂါ၊ နှလုံးရောဂါ၊ လေဖြတ်ရောဂါ၊ ခြေပုတ်လက်ပုတ်ရောဂါ၊ အစာအိမ်ရောဂါ၊ မျက်စိကွယ်ခြင်းတို့ ဖြစ်ပွား နိုင်သည့်အပြင် ကင်ဆာရောဂါအမျိုးမျိုးတို့ဖြစ်ပွား၍ လူသက်တမ်းပိုမိုကျစေရခြင်း ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါသည်။
- ကိုယ်တိုင်ဆေးလိပ်မသောက်သော်လည်း တစ်ဆင့်ခံဆေးလိပ်ငွေကို ရှူရှိုက်ရခြင်းသည် ဆေးလိပ်လောင် ကျွမ်းရာမှ ထွက်လာသော အဆိပ်ငွေများနှင့် ဆေးလိပ်သောက်သုံးသူမှ ရှူထုတ်လိုက်သော အဆိပ်ငွေများကို ဖိအိမ် (Filter) မပါဘဲတိုက်ရှိုက် ရှူရှိုက်မိသောကြောင့် ဆေးလိပ်သောက်သူနှင့် အတူနေသူများတွင် ပို၍ အန္တရာယ်ကြီးမားပါသည်။
- တစ်ဆင့်ခံဆေးလိပ်ငွေကြောင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင် အမျိုးသမီးများတွင် အထက်ဖော်ပြပါ ရောဂါအမျိုးမျိုးတို့ အပြင် ကိုယ်ဝန်ပျက်ကျခြင်း၊ ကိုယ်အလေးချိန်မပြည့်သောကလေးမွေးဖွားခြင်းတို့ ဖြစ်နိုင်ပြီး ကလေးများ တွင် မွေးကင်းစကလေး၊ ရုတ်တရက်သေဆုံးခြင်း၊ နားရောဂါဖြစ်ပွားခြင်း၊ မကြာခင်က နေမကောင်းခြင်း၊ အဆုတ်ကြီးထွားဖွံ့ဖြိုးမှုကို ထိခိုက်ခြင်းနှင့် ပန်းနာရင်ကြပ်ရောဂါခံစားခြင်း စသည်တို့ကို ဖြစ်ပွားစေပါသည်။

- ဆေးလိပ်သောက်တာကို ရပ်လိုက်ပြီးဆိုရင် မိနစ်(၂၀)အတွင်း နှလုံးခုန်နှုန်းပြန်တာတွေ သွေးပေါင်ချိန် တက်နေတာတွေ လျော့ကျသွားပါမယ်။
- နောက်ထပ်(၁၂)နာရီအကြာမှာတော့ အဆိပ်ငွေတွေဖြစ်တဲ့ ကာဗွန်မိုနောက်ဆိုဒ် (Carbon monoxide) တွေ သွေးတွင်းမှာပါဝင်မှုလျော့ကျပြီး အောက်စီဂျင်ပမာဏ ပြန်တက်လာပါမယ်။
- နောက်ထပ်(၂)ပတ်ကနေ (၁၂)ပတ်အတွင်းမှာ ခန္ဓာကိုယ်တွင်း သွေးလှည့်ပတ်မှု စနစ်နဲ့ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းစနစ်တို့ သိသိသာသာ ကောင်းမွန်လာပါမယ်။
- ဆေးလိပ်သောက်သူတွေဟာ မသောက်သူတွေထက် အဆုတ်ကင်ဆာဖြစ်ပွားနိုင် ချေ (၂၂)ဆိုးများ ကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးက ထုတ်ပြန်ထားပါတယ်။

စာတမ်းရှင်ခြောက်ဦး၏ စာတမ်းများနှင့် ဝတ္ထုရှည် အနှစ်သာရများ

စာပေစကားပိုင်းပါဝင်သည့် “ဝတ္ထုရှည်စာတမ်းများ” စာအုပ်ထုတ်ဝေဖြန့်ချိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်က ပြည်သူများ ပညာဗဟုသုတ တိုးပွားစေရေးအတွက် စာပေဗိမာန်က ဖတ်ကြားခဲ့သော စာတမ်းများကို ထုတ်ဝေသည့် စာအုပ်များ အနက် ရန်ကုန်မြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ၁၉၇၉ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၆ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ သုံးရက် ကျင်းပ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဝတ္ထုရှည်စာတမ်းဖတ်ပွဲတွင် တင်သွင်းခဲ့သည့် စာတမ်းခြောက်စောင်နှင့် ၂၆-၇-၂၀၁၅ ရက်တွင် စာပေဗိမာန်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည့် “ဝတ္ထုရှည်အနှစ်သာရ” စာပေစကားပိုင်းတွင် စာရေးဆရာလေးဦး ဆွေးနွေးခဲ့ကြသော မြန်မာဝတ္ထုရှည်ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးချက်များ ပါဝင်သည့် “ဝတ္ထုရှည်စာတမ်းများ” စာအုပ်ကို ထုတ်ဝေဖြန့်ချိလိုက်သည်။ ယင်းစာအုပ်ကို စာပေဗိမာန်က တတိယအကြိမ် ထုတ်ဝေခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုစာအုပ်တွင် ဆရာတက္ကသိုလ်ဘုန်းနိုင်၏ “ဝတ္ထုရှည်ဟူသည်မှာ” စာတမ်း၊ ဆရာပါရဂူ၏ “သမိုင်းနောက်ခံ မြန်မာဝတ္ထုရှည်” စာတမ်း၊ ဆရာထင်လင်း၏ “နိုင်ငံခြားဝတ္ထုရှည်” စာတမ်း၊ ဆရာမောင်ထင်၏ “ဘဝသရုပ်ဖော် မြန်မာဝတ္ထုရှည်” စာတမ်း၊ ဆရာတက္ကသိုလ်ဝင်းမွန်၏ “မြန်မာ ဝတ္ထုရှည်သမိုင်း” စာတမ်းနှင့် ဆရာဂယက်နီ၏ “ကလေးလူငယ်ဝတ္ထုရှည်” စာတမ်းများ ပါဝင်ပြီး ဆရာဦးအေးချို (မဟာဝိဇ္ဇာ)၊ ဆရာမ မစန္ဒာ၊ ဆရာမ ရွှေသဏ္ဍာနှင့် ဆရာလင်္ကာရည်ကျော်တို့၏ “ဝတ္ထုရှည်အနှစ်သာရများ(၂၀၀၅-၂၀၁၅)” စာပေစကားပိုင်း ဆွေးနွေးချက်များ ပါဝင်သည်။

ထိုစာအုပ်တွင် ဝတ္ထုရှည်၏ သဘောနှင့် ဝတ္ထုရှည်အကြောင်းကို တစ်စတစ်စတင်ပြထားပြီး ဝတ္ထုရှည်၏ ယေဘုယျသဘော၊ သမိုင်းနောက်ခံ မြန်မာဝတ္ထုရှည်များ ဖြစ်ပေါ်လာပုံ၊ နိုင်ငံခြားဝတ္ထုရှည်များ၏ သဘောသဘာဝ၊ ရေးခေတ်ဝတ္ထုများ၊ နှောင်းခေတ်ကာလပေါ်ဝတ္ထုများနှင့် ကလေးလူငယ် မြန်မာဝတ္ထုရှည်ဖြစ်ပေါ်လာပုံတို့ကို ဖော်ပြလေ့လာနိုင်ပါသည်။

ခေတ်အဆက်ဆက် ပေါ်ထွက်လာခဲ့ကြသည့် မြန်မာဝတ္ထုရှည်များ၊ နိုင်ငံခြားဝတ္ထုရှည်များနှင့် ကလေးလူငယ်ဝတ္ထုရှည်များအကြောင်းကို ပညာရပ်ဆန်ဆန်ဝေဖန်သုံးသပ်လေ့လာထားသည့် စာတမ်းများအပြင် မျက်မှောက်ခေတ် ဝတ္ထုရှည်ဆိုင်ရာ အကြောင်းရပ်များပါဝင်သည့်အတွက် ရသစာပေချစ်မြတ်နိုးသူတို့ ဖတ်ရှုနှစ်သက်ကြမည်ဟုမျှော်လင့်ပါသည်။

စာအုပ်တွင် စာမျက်နှာ(၃၇၂) မျက်နှာပါဝင်ပြီး တန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၅၀၀ ဖြင့် ရန်ကုန်မြို့ အမှတ် ၅၂၉-၅၃၁ ကုန်သည်လမ်းရှိ စာပေဗိမာန်စာအုပ်ဆိုင် (ဖုန်း-၀၁-၂၄၉၀၃၁၊ ၀၁-၈၃၈၁၄၄၈)၊ အမှတ် (၀၁-၅၅)၊ သပြေကုန်းဈေး၊ နေပြည်တော်ရှိ စာပေဗိမာန်စာအုပ်ဆိုင် (ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၄၆၈၁)၊ ၈၆ လမ်း၊ ၂၁ လမ်းနှင့် ၂၂ လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့ရှိ စာပေဗိမာန်စာအုပ်ဆိုင် (ဖုန်း-၀၂-၄၀၃၀၈၆)တို့တွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

အင်တောမြို့၌ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးလုံးဝ မထိုးနှံရသေးသူများအား ထိုးနှံပေး

အင်တော အောက်တိုဘာ ၉

ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း အင်တောမြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး တစ်ကြိမ်မျှ မထိုးနှံရသေးသည့် ၁၈ နှစ်နှင့်အထက် ပြည်သူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက်က ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ ထိုးနှံပေးသည်။

ထိုသို့ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရာတွင် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အထွေထွေအုပ်ရေးချုပ်ဦးစီးဌာနမှ

ဝန်ထမ်းများနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

အင်တောမြို့ပေါ် (၆)ရပ်ကွက်၊ အုန်းကွဲနှင့် နန်းကောင်းမို့ကျေးရွာအုပ်စုရှိ အသက် ၁၈ နှစ်နှင့်အထက် ပြည်သူများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ နာတာရှည် ရောဂါရှိသူများ အပါအဝင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး လာရောက် ထိုးနှံသူ ၄၁၈ ဦး ရှိကြောင်း သိရသည်။

အောင်ခိုင်(ပြန်/ဆက်)

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ရွာငံမြို့နယ်တွင် ငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀၀ ခန့်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ရွာငံမြို့နယ်တွင် ငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀၀ ခန့်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။



သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် အောက်တိုဘာ ၆ ရက် ည ၉ နာရီခွဲတွင် ရွာငံမြို့နယ် အောင်ပန်း- ကျောက်ဆည်သွား ကားလမ်း ကျောက်ကျင်ကျေးရွာအနီးတွင် အောင်ပန်းမှ ကျောက်ဆည်ဘက်သို့ အောင်ကိုသန်း (၃၂)နှစ် မောင်းနှင်လာသည့် Toyota Hiace မော်တော်ယာဉ်ကို ရှာဖွေရာ တန်ဖိုးငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀၀ ခန့်ရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၉ ဒသမ ၉ သိန်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း စစ်ဆေး

ဖော်ထုတ်ချက်အရ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ သယ်ဆောင်ရာတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်သူ ကောင်းထက်ကျော်(၁၈)နှစ်နှင့် ဟိန်းမင်းဦး(၂၂)နှစ်တို့ကို နောင်ချိုမြို့တွင် Hijet မော်တော်ယာဉ် တစ်စီးနှင့် လည်းကောင်း၊ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ သယ်ဆောင်ခိုင်းသူ ကျော်ကျော်ဝင်း (၅၁)နှစ်

ကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် သင်ပန်းကုန်းရပ်ကွက် ၅၃ လမ်း အမှတ် (၄၆)နေအိမ်တွင် လည်းကောင်း ဆက်လက်ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ချက်များအရ သိမ်းဆည်းရမိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများကို ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)

ကွန်ဟိန်းမြို့နယ်မှ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့နယ်သို့ သယ်ဆောင်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရ၍ ၎င်းတို့ကို ဥပဒေအရ အရေးယူထားရှိပြီး ကွင်းဆက်ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများကို ဆက်လက် စစ်ဆေးဖော်ထုတ်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကျောင်းကုန်းမြို့တွင် ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်ကာ တစ်ဦးသေဆုံး

ကျောင်းကုန်း အောက်တိုဘာ ၉ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် ကွင်းကြီးကျေးရွာအနီး ရန်ကုန်-ပုသိမ်ကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် ၆၄/၃ နှင့် ၆၄/၄ ကြားတွင် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲခန့်က ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်ပွားရာ လူတစ်ဦးသေဆုံးကြောင်း သိရသည်။

တင်ဆောင် မောင်းနှင်လာသည့် အောင်သစ္စာမော်တော်ယာဉ်မှာ ပုသိမ်ဘက်မှ ရန်ကုန်ဘက်သို့ မောင်းနှင်လာစဉ် ရန်ကုန်-ပုသိမ်ကားလမ်း၊ ကွင်းကြီးကျေးရွာထိပ်ကားလမ်းဘေးတွင် ဆိုင်ကယ်ပေါ်၌ ထိုင်နေသူ ဦးငြိမ်းအောင်(၅၂)နှစ်အား ဝင်ရောက်တိုက်မိခဲ့သည်။



ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်သွားသဖြင့် အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း ဖမ်းဆီးရမိရေး ဆောင်ရွက် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ သိရသည်။

ယာဉ်တိုက်မှုကြောင့် ဦးငြိမ်းအောင်မှာ အခင်းဖြစ်နေရာတွင်ပင် သေဆုံးသွားခဲ့ပြီး ယာဉ်မောင်း ဦးမြတ်ကျော်(၁၈)ဝှတ်မှာ အဆိုးဖြစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းကြိုင်(ပြန်/ဆက်)

ရဲပြန်ကြား

ကန်ပိုက်တီးမြို့၌ ရေနွေးအိုးတည်ရာမှ မီးလောင်မှုဖြစ်ကာ နှစ်ဦးဒဏ်ရာရ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉

ကချင်ပြည်နယ် ဝိုင်းမော်မြို့နယ် ကန်ပိုက်တီးမြို့၌ အောက်တိုဘာ ၈ ရက်က ဝိုင်းယာရှော့ဖြစ်ရာမှ တစ်ဆင့် မီးလောင်မှုဖြစ်ကာ လူနှစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝိုင်းမော်မြို့နယ် ကန်ပိုက်တီးမြို့ (၂)ရပ်ကွက်နေ ဦးလယောက်ဇယ် လွမ်း(၃၇)နှစ်သည် နေအိမ်ဈေးဆိုင်အတွင်း ရေနွေးအိုးတည်ရာမှ အပူလွန်ကပြီး ဝိုင်းယာရှော့ဖြစ်ကာ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာ ကန်ပိုက်တီးနယ်မြေရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ နယ်မြေခံစီးသတ်စခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က သွားရောက်ငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ ငါး မိနစ်ခန့်အကြာတွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် ဆိုင်အတွင်းရှိ ပစ္စည်းများမီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး ဦးလယောက်ဇယ်လွမ်းနှင့် ဒေါ်ဇနီးဝမ် (၃၄)နှစ်တို့တွင် မီးလောင်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သဖြင့် ဦးလယောက်ဇယ်လွမ်းအား ကန်ပိုက်တီးနယ်မြေရဲစခန်းက အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား

ရိုမေးနီးယားကို အနိုင်ရရှိပြီးနောက် ဒုတိယနေရာမှ မြောက်မက်ဆီဒိုးနီးယားကို ခြောက်မှတ်ဖြတ်နိုင်ခဲ့သည့် ဂျာမနီ

ကမ္ဘာ့ဖလား ခြေစစ်ပွဲအဖြစ် နာမည်ကြီး ဂျာမနီအသင်းနှင့် ရိုမေးနီးယားအသင်းတို့ ပွဲစဉ်ကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ဂျာမနီအသင်းက နှစ်ဂိုး- တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ရိုမေးနီးယားအသင်းအတွက် သွင်းဂိုးကို ဟာဂီက သွင်းယူပေးပြီး ဂျာမနီအသင်းအတွက် သွင်းဂိုးများကို ဂနာဘရီနှင့် မူလာတို့က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။

ကျရောက်နေပြီး ပွဲစဉ် (၇) ယှဉ်ပြိုင်ကစားပြီးနောက် ဒုတိယနေရာမှ မြောက်မက်ဆီဒိုးနီးယားအသင်းကို ခြောက်မှတ်အထိ ဖြတ်ထားနိုင်ပြီ ဖြစ်သည်။ ယနေ့ပွဲစဉ်တွင် ဦးဆောင်ဂိုးကို ရိုမေးနီးယားအသင်းက စတင်ရရှိခဲ့ပြီး ပွဲချိန် ကိုးမိနစ်တွင် ဟာဂီက သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဂျာမနီအသင်းက ချေပဂိုးရရှိရေး ကြိုးစားလာခဲ့သော်လည်း ပွဲချိန်ပြည့်သည်အထိ ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခြင်း မရှိသောကြောင့် ပထမပိုင်းကို ရိုမေးနီးယားအသင်းက တစ်ဂိုး- ဂိုးမရှိဖြင့် ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။



ရိုမေးနီးယားအသင်းဘက်သို့ ဂျာမနီကစားသမား မူလာ ဂိုးသွင်းယူပြီးနောက် တွေ့ရစဉ်။

အသင်းထက် စုဖွဲ့မှုအားကောင်းသည့် အသင်းဖြစ်သည့်အတွက် အသင်းလိုက်စွမ်းဆောင်ရည်ပိုင်းတွင်လည်း ရိုမေးနီးယားအသင်းထက်သာလွန်ကာ ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် ကစားဟန်ကို ထုတ်ပြနိုင်ခဲ့သည်။ ဂျာမနီအသင်းအတွက် ဒုတိယဂိုးကို ၈၁ မိနစ်တွင်

လူစားဝင်ကစားသမား သောမတ်စ်မူလာက သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့သော မူလာသည် ဂျာမနီအသင်းအတွက် နောက်ဆုံးဂိုး သွင်းယူနိုင်ခဲ့သည်မှာ ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ်လတွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် အဇာဘိုင်

မြူးနစ် နည်းပြဟောင်း ဟန်ဆီ ဖလစ်ကို အစားထိုးခန့်အပ်ပြီး နောက် အသင်း၏ ရလဒ်ပိုင်း သိသိသာသာ ပြောင်းလဲလာခဲ့ပြီး ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် လေးပွဲတွင် လေးပွဲစလုံးအနိုင်ရရှိထားသည်။ အခြားသောပွဲစဉ် ရလဒ်များတွင် ချက်နှင့် ဝေးလ်အသင်းတို့ ပွဲစဉ်၌ တစ်ဖက်နှစ်ဂိုးစီ၊ တူရကီနှင့် နော်ဝေအသင်းတို့ ပွဲစဉ်တွင် တစ်ဖက်တစ်ဂိုးစီ သရေကျခဲ့ပြီး နယ်သာလန်အသင်းက လတ်ဗီးယားအသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ ခရိုအေးရှားအသင်းက ဆိုက်ပရပ်စ်အသင်းကို သုံးဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ ရုရှားအသင်းက ဆလိုဗက်ကီးယား အသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ မြောက်မက်ဆီဒိုးနီးယားအသင်းက လက်ချင်စတန်းကို လေးဂိုး- ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

အောင်ဇော်

မိခင်အမည်မှန်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ်ခရိုင်၊ ကျောင်းကုန်းမြို့နယ်၊ အထက(ခ) ဘုရားကြီးကုန်း(၁) Grade-7(သင်ရိုးသစ်)မှ မဝင်းလှမွန် ၏ မိခင်အမည်မှန်မှာ ဒေါ်စန်းစန်း ၁၄/ကကန(နိုင်)၀၇၈၀၂၀ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ဗန်းမော်မြို့၊ ရွှေပြည်သာရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် (၁၆၉)၊ ဦးပိုင်(၁၅၀)၊ မြေဧရိယာ ၀.၃၁၅ ဧက အမည်ပေါက်သူ ဦးကျော်ညီညီ အမည်မှန်အား ငွေအောင်/၁/ဗမန(နိုင်)၀၆၁၀၂၂ အမည်သို့ အမည်ပြောင်း မြေငှားရန်သစ် လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ၁၅ ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်နိုင်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်း ညွှန်ကြားချက်များနှင့် အတူ အမည်ပြောင်း ဝန်ထုတ်ပေးရေးကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ကော်လံဇွော်အရာရှိ ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဗန်းမော်မြို့

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ဗန်းမော်မြို့၊ သုံးခိုင်ရွှေပြည်သာကွက်၊ အကွက် (၁၆၉)၊ ဦးပိုင်(၁၀၇/၁+၁၀၇/၂)၊ မြေဧရိယာ ၀.၃၁၅ ဧက၊ ဦးလှအောင် အမည်ပေါက် မြေငှားရန်မှ ဦးသန်းဌေးအောင် ၁/ဗမန(နိုင်)၀၆၁၀၂၂ အမည်သို့ အမည်ပြောင်း စက်မှု စီးပွား ဝန်ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ၁၅ ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်နိုင်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်း ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အတူ အမည်ပြောင်း စက်မှု စီးပွားဝန်ထုတ်ပေးရေးကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ကော်လံဇွော်အရာရှိ ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဗန်းမော်မြို့

Myanmar Digital News logo and website information. Includes QR codes for website, Android, and iOS apps. Text: Myanmar Digital News နောက်ဆုံးရရှိသည့်သတင်းနှင့်နိုင်ငံတကာ သတင်းတွေကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကြည့်ရှုနိုင်ပြီး မြန်မာ့အလင်း၊ ကြေးမုံနဲ့ The Global New Light of Myanmar နေ့စဉ်ထုတ် သတင်းစာ (၃)စောင်ကို အွန်လိုင်းကနေ အလွယ်တကူ ဖတ်ရှုနိုင်ပါပြီ။

Myanmar Digital News နဲ့ နေ့စဉ်သတင်းတွေ ရယူဖတ်ရှုလိုက်ပါ...



- အွန်လိုင်းကနေ အမြို့မြို့အနယ်နယ်က သတင်းတွေကို မှန်မှန်နဲ့ မြန်မြန် ဖတ်ရှုချင်သလား။ မြန်မာ့အလင်း၊ ကြေးမုံနဲ့ The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတွေကို Online ပေါ်မှာပဲ ဖတ်ချင်သလား။ Download ဆွဲပြီး Offline နဲ့ပဲ ဖတ်ချင်သလား။
- Myanmar Digital News အမည်နဲ့ Mobile Application ကို Android, IOS တို့နဲ့လည်း အလွယ်တကူ ရယူဖတ်ရှုနိုင်ပါပြီ။
- အင်္ဂလိပ်ဘာသာနဲ့ ဖတ်ရှုချင်သူတွေအတွက်လည်း English Version နဲ့ ဖတ်ရှုနိုင်ပါပြီ။
- လွယ်ကူမြန်ဆန်စွာ ဖတ်ရှုချင်သူတွေအတွက် Myanmar Digital News မှာ အခုပဲ ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုလိုက်ပါ။
- မြန်မာ့အလင်း၊ ကြေးမုံနဲ့ The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတွေကို ရက်စွဲအလိုက် ရှာဖွေဖတ်ရှုနိုင်ပါပြီ။

တင်ဒါရက်စွဲ ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာခြင်း

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ဗန်းမော်ခရိုင်မှ ၂၅-၉-၂၀၂၁ရက်နေ့ မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတွင် ထည့်သွင်းကြော်ငြာခဲ့သည့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ (ပစ္စည်းတင်ဒါ) လျှောက်လွှာစတင်ရောင်းချမည့်ရက်အား (၁၁-၁၀-၂၀၂၁)ရက်အစား (၁၅-၁၀-၂၀၂၁)ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ တင်ဒါတင်သွင်းရမည့် နောက်ဆုံးရက်/အချိန်အား ၂၅-၁၀-၂၀၂၁ရက် ညနေ ၄နာရီအစား ၉-၁၁-၂၀၂၁ရက် မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင်လည်းကောင်း၊ တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက်/အချိန်အား ၂၆-၁၀-၂၀၂၁ရက် နံနက် ၁၀နာရီ အစား ၁၀-၁၁-၂၀၂၁ရက် နံနက် ၉နာရီတွင်လည်းကောင်း ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

- ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လောက်ကိုင်ဒေသမှ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာ ရေးနှစ် (၂၀၂၁ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှ ၂၀၂၁ ခုနှစ် မတ်လအထိ) ပထမ(၆)လအတွင်း ပြည်နယ်ခွင့်ပြုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် လမ်း/တံတားလုပ်ငန်းများအတွက် အသုံးပြုရန်လိုအပ်သော ကတ္တရာ၊ ဘီလပ်မြေ၊ ဒီဇယ်ဆီ၊ ကျောက်ရွယ်စုံ၊ သံချောင်းလုံးရွယ်စုံ နှင့် အခြားလုပ်ငန်းခွင်သုံးပစ္စည်းများ ဝယ်ယူခြင်းအတွက် မြန်မာနိုင်ငံသားလုပ်ငန်းရှင်များထံမှ လမ်းအလိုက်၊ အပိုင်းအလိုက် လုပ်ငန်းခွင်အရောက် (မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့်) ဝယ်ယူလိုပါသည်။
 - အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအမှတ်စဉ် - (၁/၂၀၂၁-၂၀၂၂)
 - ၁။ တင်ဒါပုံစံစတင်ရောင်းချမည့်ရက်/ - ၂၈-၁၀-၂၀၂၁ရက် (ကြာသပတေးနေ့)မှ အချိန် ၁၀-၁၁-၂၀၂၁ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)အထိ နံနက် ၀၉:၃၀ နာရီမှ ၁၆:၃၀နာရီအထိ (ရုံးချိန်အတွင်း)
 - ၂။ တင်ဒါပုံစံရောင်းချ/တင်သွင်း - လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံး လမ်းဦးစီးဌာန၊ လောက်ကိုင်ဒေသ၊ လောက်ကိုင်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၇၅၈၂၀၉၅၅
 - ၃။ တင်ဒါလျှောက်လွှာပို့မည့်ရက်/အချိန် - ၁၁-၁၁-၂၀၂၁ရက် (ကြာသပတေးနေ့) (၁၆:၃၀)နာရီ
 - ၄။ တင်ဒါဖွင့်မည့်ရက်/အချိန် - ၁၂-၁၁-၂၀၂၁ရက် (သောကြာနေ့) (၀၉:၃၀)နာရီ
 - ၅။ တင်ဒါစိစစ်ရွေးချယ်မည့်နေရာ - လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံး လမ်းဦးစီးဌာန၊ လောက်ကိုင်ဒေသ၊ လောက်ကိုင်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၇၅၈၂၀၉၅၅
- အသေးစိတ်အချက်အလက်များသိရှိလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။
- တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ



ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၌ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားပေးအပ်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ပြုလုပ်ပေးခဲ့သည့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို အမှတ်(၁) မော်တော်ယာဉ်တပ်ရင်းခန်းမ၌ ယမန်နေ့ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားတွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုနယ်မြေဦးစီးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်သိန်းဆိုင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး ဇေယျာသီရိမြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ ဦးစီးမှူးဦးစန်းလွင်က လက်ရှိဇာတိဒေသတွင် အမြဲတမ်းနေထိုင်၍ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းရိုက်ကိုင်ဆောင်လက်မှတ်မရှိသူများအား ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်းပြောကြားခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုနယ်မြေဦးစီးမှူးညွှန်ကြားရေးမှူးဦးကျော်သိန်းဆိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အမှတ်(၁) မော်တော်ယာဉ်တပ်ရင်းမှ တာဝန်ရှိသူများက နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြား ၁၆၉ ကတ်ကို တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့၊ မိသားစုများထံ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မရှိသူများအား ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်းပြောကြားခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုနယ်မြေဦးစီးမှူးညွှန်ကြားရေးမှူးဦးကျော်သိန်းဆိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အမှတ်(၁) မော်တော်ယာဉ်တပ်ရင်းမှ တာဝန်ရှိသူများက နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြား ၁၆၉ ကတ်ကို တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့၊ မိသားစုများထံ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

တင်ဒါရက်စွဲ ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာခြင်း

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ လမ်းအထူးအဖွဲ့ (၂)မှ ၂၅-၉-၂၀၂၁ရက်နေ့ မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတွင် ထည့်သွင်းကြော်ငြာခဲ့သည့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ (ပစ္စည်းတင်ဒါ) လျှောက်လွှာ စတင်ရောင်းချမည့်ရက်အား (၁၁-၁၀-၂၀၂၁)ရက်အစား (၁၅-၁၀-၂၀၂၁)ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ တင်ဒါတင်သွင်းရမည့် နောက်ဆုံးရက်/အချိန်အား ၂၅-၁၀-၂၀၂၁ရက် ညနေ ၄နာရီ အစား ၉-၁၁-၂၀၂၁ရက် မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင်လည်းကောင်း၊ တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက်/အချိန်အား ၂၆-၁၀-၂၀၂၁ရက် နံနက် ၁၀နာရီ အစား ၁၀-၁၁-၂၀၂၁ရက် နံနက် ၉နာရီတွင် လည်းကောင်း ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၁၀၊ မြေကွက်အမှတ် ၇၈၊ ဧရိယာ (၄၀' x ၆၀)မြေကွက်တည် နေရာ အမှတ်(၇၈)၊ ပိတောက်လမ်း၊ ညောင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ဦးကျော်စံဝင်း အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေအား အမည်ပေါက်ထံမှ အရောင်းအဝယ် အရပ်ကတ်စာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူထားသူ ဦးအောင်ဦး ၁/လသာယာ(နိုင်)၀၇၂၄၄ အရောင်းအဝယ်အရပ်ကတ်စာချုပ်မှရင်းနှင့် ပါမစ်မြေမှန်တို့အား တင်ပြ၍ ဝယ်ယူခွင့်ပြုရန်အတွက် လာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဌာနမှူး(ခွဲတပ်ဆွန်ကြားရေးမှူးချုပ်) မြို့ပြစီမံကိန်းလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ရွှေကူ၌ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းဆောင်ရွက်မည်

ရွှေကူ အောက်တိုဘာ ၉ ကချင်ပြည်နယ် ရွှေကူမြို့နယ်အတွင်း ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ် ဘဏ္ဍာနှစ် (၆ လဘတ်ဂျက်)တွင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ကျေးရွာများရွေးချယ်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းက မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်ထွန်းက အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသူများက ဆွေးနွေးအကြံပြုခဲ့ကြရာ သင်္ဘောအင်းကျေးရွာအုပ်စု သင်္ဘောအင်းကျေးရွာ သရက်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု နှုတ်ချိုကျေးရွာ၊ တောပုန်းကျေးရွာအုပ်စုဖြစ်သည့် မြောက်ရွာကျေးရွာနှင့် တောပုန်းကျေးရွာ နောင်လက်ကြီးကျေးရွာအုပ်စု နောင်လက်ကြီးကျေးရွာစသည့် ကျေးရွာ ငါးရွာတို့အား စီမံကိန်းကျေးရွာများအဖြစ် အတည်ပြုရွေးချယ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြော်ငြာ

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဟင်္သာတမြို့၊ တာကလေးရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် (၆၀)၊ လယ်တော်အနောက်ရပ် ဦးပိုင် အမှတ် (၃၆၆)မှ ဧရိယာ ၀.၃၁၅ ဧကအတွက် ဦးပိုင်အမှတ် (၃၆၇) မှ ဧရိယာ ၀.၃၁၅ ဧကအတွက် ဧရိယာ ၀.၃၁၅ ဧကအတွက် ဦးထွန်းဝင်း-ဒေါ်ခန်းစန်း ကြိုင်အမည်ဖြင့် မြေပေးစီမံခန့်ခွဲထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာခြင်းအပေါ် ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ ရက်အတွင်း ဟင်္သာတမြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှူးသို့ အကျိုးအကြောင်းဖော်ပြ၍ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ဟင်္သာတမြို့

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာ

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အိမ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ မြောက်ရပ်ကွက်အမှတ်-၁၆၈/၄၊ မြေကွက်အမှတ်-၄၄၉၊ ဧရိယာ (၀.၀၅၅) ဧက၊ နှစ် (၆၀) ဝန်မြေကွက်နှင့်တကွ ယင်းမြေကွက်နှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ဆက်စပ်စားပွားအရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို လက်ရှိထားအမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်လျက်ရှိသူ ဦးအောင်ကျော် (၁၄/ပထမ (နိုင်) ၀၄၀၄၆၇) ထံမှ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်း ဝယ်ယူရန်အတွက် စရံငွေပေးပေးပြီး ပြန်လည်း ကန့်ကွက်လိုပါက ငိုလှုံ့သော စာမျက်နှာအမှတ်အား တွက်နိုင်သည့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်အတွင်း လိုက်နာ ဥပဒေအညီအညီအထောက်အထားများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -

ဦးဇော်လတ် (LL.B)

တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ် - ၉၀၃၈)

အမှတ်-၈၇၊ (ပထမထပ်)၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊

ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဇူလိုင် ၀၉-၂၀၂၁ခုနှစ်

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆင်းပုဒ္ဒရုပ်ပွားဆင်းတုတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်လာမည့် မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရေးနှိုးဆော်ခြင်း



မောဂန္ဓ(၂၀၃၁x၉၀)ပေ ၁ လုံး-၈၇၀၀ သိန်း



မုဝလိန္ဒတိုင်

၁။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သည့် (၇)ရက်သား၊ သမီး၊ ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမတို့က မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒပုဒ္ဒသဘာသာတော်ထွန်းလင်းတောက်ပလျက်ရှိသည်ကို ကမ္ဘာကိုပြသရန်၊ တိုင်းပြည်အေးချမ်းသာယာမှုရှိစေရန်၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပဘုရားဖူးများလာရောက်ခြင်းဖြင့် ဒေသတိုးတက်စည်ကားမှုကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန်၊ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအား အထောက်အကူ ဖြစ်စေရန်ရည်သန်လျက် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်အတွင်း၌ သာသနာတော်ထုံး၊ ရုပ်ပွားဆင်းတုတော်ထုံး၊ မြန်မာ့ရိုးရာတည်ထုံးများနှင့်အညီ တည်ဆောက် ပူဇော်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအား တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများ၊ စေတနာရှင်များ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတို့၏ စုပေါင်းလှူဒါန်းမှု ဖြင့် အောက်ပါအတိုင်းတည်ဆောက်ပူဇော်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	လှူဒါန်းနိုင်သည့်အမျိုးအစား	တန်ဖိုး (ကျပ်သိန်း)	လှူဒါန်းနိုင်သည့် အရေအတွက်	လှူဒါန်းပြီး အရေအတွက်	လှူဒါန်းရန်ကျန်ရှိ အရေအတွက်	စဉ်	လှူဒါန်းနိုင်သည့်အမျိုးအစား	တန်ဖိုး (ကျပ်သိန်း)	လှူဒါန်းနိုင်သည့် အရေအတွက်
၁။	မောဂန္ဓ(၂၀၃၁x၉၀x၄၆)ပေ	၈၇၀၀	၂၀	-	၂၀	၁၅။	မုဝလိန္ဒတိုင်(၁ ကန်)	၂၅၂၆	၁၂
၂။	ရေပန်းအကြီး (အချင်း ၅၅ ပေ၊ အမြင့် ၁၈ ပေ)	၄၃၂၀	၁၂	-	၁၂	(က) အဝင်မုခ်အဆောက်အဦ စကျင်မြန်မာမှုလုပ်ငန်း(အတွင်းမီးအပါ)	၂၅၂၆	၁၂	
၃။	ရေပန်းအသေး(အချင်း ၁၅ ပေ၊ အမြင့် ၉ ပေ)	၈၀၅	၁၈	-	၁၈	(ခ) အဝင်မုခ်အဆောက်အဦ ပင်မလှေကား(၃၅ ပေx၃၂ ပေ)	၅၆၂	၁၀	
၄။	High Mast မီးတိုင် (၂၀ မီတာ(၁)တိုင်)	၄၉၄	၉	၁	၈	(ဂ) ရေကန်ဆောက်လုပ်ခြင်း(၃၁၅ ပေx ၂၃၄ ပေ)	၁၆၂၄	၁၀	
၅။	မဟာရံတံတိုင်း၏မြေထိန်းနံရံ(၁၀ ပေ ၁ ခန်း)	၇၂	၂၀၀	၄	၁၉၆	(ဃ) ရေကန်အတွင်းပတ်လမ်းနှင့် လက်ရန်းလုပ်ငန်း	၉၁၇	၁၂	
၆။	မြန်မာမှုတစ်ဖက်လှ ခြံစည်းရိုး ၂၇ လေခန်း	၃၁	၄၅၅	၁၄	၄၄၁	(င) ရေကန်အပြင်ပတ်လမ်း၊ ဘေးလှေကား ၂ စင်းနှင့်လက်ရန်းလုပ်ငန်း	၁၀၀၈	၁၂	
၇။	မဟာရံတံတိုင်းရှိ ထောင့်တိုင်(စကျင်မြန်မာမှုပါ)	၁၅	၅၀	၁၂	၃၈	(စ) ရေကန်ပတ်လမ်း မီးတိုင်များထွန်းညှိပေးခြင်းလုပ်ငန်း(၁ တိုင် ၉.၅ သိန်း)	၇၀၃	၇၄	
၈။	လမ်းမီးတိုင်(၉ မီတာ (၁) တိုင်)	၁၀	၁၈၀	၂၉	၁၅၁	၁၆။	ရင်ပြင်တော်ပင်မတ်တား(၁၀ ပေခန်း(၁)ခန်း)	၁၃၂၂	၉
၉။	မဟာရံတံတိုင်း စိန်တောင်စကျင်ကနုတ်ပန်း (စကျင်မြန်မာမှုပါ)	၇	၆၅၂	၅၁	၆၀၁	၁၇။	ချောင်းမြောင်းမြေထိန်းနံရံ(၁၂ ပေx ၁၇၆ ပေ)	၁၉၃	၈၂
၁၀။	စကျင်ကျောက်ပြား တစ်ကျင်း	၄.၇	၂၁၁၉	၅၃	၆				
၁၁။	မဟာရံတံတိုင်း၏(အင်္ဂတေမြန်မာမှုနှင့် Expansion Joint)	၄.၁	၂၁၈.၁၄	၁၀	၂၀၈.၁၄				
၁၂။	ကွန်ကရစ် ၈ လက်မထု ခင်းကျင်း	၃.၆	၅၉၁၀.၆၆	၉	၅၉၀၁.၆၆				
၁၃။	ကြွေပြား ၁ ကျင်း	၂	၁၇၃၆.၀၈	၃၅	၁၇၀၁.၀၈				
၁၄။	Garden Light (၁ မီတာ(၁)တိုင်)	၁.၂	၉၀	၂၆	၆၄				

၃။ မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၏ မဟာရံအတွင်း တည်ဆောက်လှူဒါန်းမည့် သာသနိကအဆောက်အဦများအတွက် ကြိုတင်လျာထားစာရင်းပေးသွင်းလှူဒါန်းထားကြသည့် ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများအနေဖြင့် မိမိတို့ရည်စူးလှူဒါန်းထားသည့် အလှူငွေများအားလည်းကောင်း၊ အထက်ပါတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အလှူငွေများထည့်ဝင်လှူဒါန်းလိုသည့် ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများသည်လည်းကောင်း၊ အင်းဝဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၁၀၀၀၁၀၀၀၁၃၃၅၆၁၇၊ မြဝတီဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၁၀၀၀၁၀၀၀၁၇၆၂၆၆၆၊ ကမ္ဘောဇဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၀၃၄၃၀၂၀၁၇၀၀၂၈၇၀၀၁ တို့သို့ ငွေသားဖြင့်ဖြစ်စေ၊ Account Transfer ဖြင့်ဖြစ်စေ ဦးစွာဆက်သွယ်ပေးသွင်းလှူဒါန်းနိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များတွင် စုံစမ်းနိုင်ပါကြောင်း နိဗ္ဗာန်အကျိုးမျှော်၍ အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်-

- (က) ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်ကျော်ဇော ၀၉-၆၅၀၁၉၉၉၉၆၊ ၀၃၆-၃၁၀၀၅
- (ခ) ဒေါ်အေးအေးကြည် ၀၉-၄၂၉၇၂၂၅၇၈၊ ၀၉-၂၅၅၈၂၅၂၁၆

ဖောင်းကြွန်းပါတ်ပြားပျောက်လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 9E/3273၏ ဖောင်းကြွန်းပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ထုတ်ပေးခဲ့သည့် ဖောင်းကြွန်းပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
ကညနု၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးတောင်ပိုင်း)

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 6J/7360 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်လိမ္မော်ကော့ ၁၃/မဆာ(နိုင်)၀၃၁၅၈၆၈၈ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညနု၊ ခရိုင်ရုံး(ကျောက်ဆည်)

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 1W/2332 Loncin Super Cub M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးမှူးရုံးက (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ (၁၅) ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညနု၊ ခရိုင်ရုံး(သာယာဝတီ)

ဖောင်းကြွေပျောက်လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 8C/3682 ၏ ဖောင်းကြွေပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ထုတ်ပေးခဲ့သည့် ဖောင်းကြွေပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
ကညနု၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကင်းမြောက်ပိုင်း)၊ အင်းစိန်

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 3B/1574 Toyota Landcruiser FJ80B Station Wagon (4x4)R ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးအောင်ကြီး ၁၂/လမန(နိုင်)၁၁၅၅၉၈ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ထုတ်ပေးခဲ့သည့် ဖောင်းကြွေပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
ကညနု၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကင်းမြောက်ပိုင်း)၊ အင်းစိန်

ခင်ပွန်းအဖြစ်မှ မသက်ဆိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ထားဝယ်မြို့၊ ဆင်ဆိပ်ရပ်ကွက်၊ ၇လမ်း၊ အိမ်အမှတ် (၂၂၉)နေ ဦးမြင့်မြတ်စန်း (၆/ထဝန(နိုင်)) ၀၇/၆၈၀၄ နှင့် ဒေါ်တင်တင်မိုး (၆/ထဝန(နိုင်)၁၁၄၂၉၈ တို့သည် တရားဝင် လင်မယားအဖြစ် အတူတကွနေထိုင်ပြီး သားတစ်ယောက် ထွန်းကားခဲ့ပါသည်။ သို့သော်လည်း ဦးမြင့်မြတ်စန်းသည် ၁၂-၂၀၂၀ ရက်မှစ၍ အိမ်ထောင်မှ တာဝန်ကိုမယူတော့ဘဲ လစ်လျူရှုကာ မိမိသဘောဆန္ဒအလျောက် နေအိမ်မှ ဆင်းသွားပါသဖြင့် ဦးမြင့်မြတ်စန်းသည် ကျွန်ုပ်မ ဒေါ်တင်တင်မိုးနှင့် လုံးဝပတ်သက်ဆက်သွယ်မှု မရှိတော့ပါကြောင်း ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သည့် မည်သည့် ကိစ္စကိုမျှ လုံးဝ တာဝန်မယူပါကြောင်းနှင့် ခင်ပွန်းအဖြစ်မှ လုံးဝ မသက်ဆိုင်တော့ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဒေါ်တင်တင်မိုး

သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

- ၁။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဘုတလင်မြို့နယ်၊ တွင်းတော်ဒေသရှိ ဌာနမှ ဝယ်ယူထားသော မြေများပေါ်တွင် အုတ်တိုင်၊ ကာရံခြင်းလုပ်ငန်း (၉၆၆၈ ၀၀၆ ၆ ပေ ၆ လက်မ)(RC တိုင် RC ယက်မ)အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ တင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်-
 - (က) တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့် ရက်/အချိန် - ၁၁-၁၀-၂၀၂၁ ရက်မှ ၉-၁၁-၂၀၂၁ ရက်အထိ (ရုံးချိန်အတွင်း)
 - (ခ) တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့် နေရာ - ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန (စစ်ကိုင်းဌာနခွဲ)
 - (ဂ) တင်ဒါနောက်ဆုံး တင်သွင်းရမည့်ရက်/အချိန် (ရုံးချိန်အတွင်း)
 - (ဃ) တင်ဒါဖွင့်မည့်ရက် - ထပ်မံကြော်ငြာပေးပါမည့်

၂။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်- ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့်အမျိုးသားပြတိုက်- ဖုန်း-၀၉-၄၄၀၈၀၅၈၀၆ ဦးစီးဌာန(စစ်ကိုင်းဌာနခွဲ) ၀၉-၈၉၇၆၃၈၉၉၀ (ရုံးချိန်အတွင်း)

တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့်အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိရှိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ၂၈ ရပ်ကွက်၊ အောင်သူလမ်း၊ အမှတ်(၂၄၄)ဟုခေါ်တွင်သော မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၂၈)၊ မြေကွက် အမှတ်(၂၄၄)၊ မြေအကျယ်အဝန်း ၄၂ ပေ x ၈၆ ပေ ၂၅၂၁ စတုရန်းပေ ၀ ဒသမ ၀၅၈၅ စတုရန်း (၆၀)ဂရမ်မြေကွက်နှင့် မြေကွက်ပေါ်ရှိ အဆောက်အအုံအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့ကို ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနတွင် ခေါ်ဆိုရန်ဖြင့် ၇/၁၀၀၀(နိုင်)၀၅၈၂၂၃ တစ်ဦးတည်း အမည်ပေါက် ပိုင်ဆိုင်ပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်နှင့် အဆောက်အအုံအား အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်သိန်းလှမြင့်မှ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံပေးကြားသည့်အတွက် အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေမှ စရန်နှင့်ပေးအပ်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အထက်ဖော်ပြပါမြေကွက်နှင့် အဆောက်အအုံအား အရောင်းအဝယ် ပြုလုပ်ခြင်းကို ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြေညာပါသည့်ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ နိုင်လုံသောတရားဝင် စာချုပ်စာတမ်း အထောက်အထားများနှင့်အတူ အစီအစဉ်ဖြင့် လာရောက်တွေ့ဆုံနိုင်ကြောင်း အသိပေးကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း လာရောက်ခြင်းမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်းကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိရှိစေရန် အသိပေးကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ- ဒေါ်နန်းလှလှအောင် (LL.B,D.L,D.I.L) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၈၉၆၅) NY(Myanmar)Legal Consultant Service Company Limited အမှတ်(၈/၃၀၃)၊ အောင်ချမ်းသာအိမ်ရာ၊ အရှေ့ရွှေတိုင်လမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၇၇၂၂၀၄၀၄

အများသိစေရန်နှင့်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာခြင်း

မြစ်ကြီးနားခရိုင်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့၊ ဒုတိယတောင်ရပ်ကွက်၊ ကွင်း/အကွက် အမှတ်နှင့်အမည် (၁၃/၁-၁) ဦးပိုင်အမှတ်(၁၀၅၈)၊ မြေအကျယ် ၀ ဒသမ ၀၆၀ စတုရန်း မြေကွက်နှင့်ပတ်သက်ပြီး မူလက ဦးပိုင်(၁၀၅၈)၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၁၇၄ စတုရန်း မြေကွက်အား ဦးလှိုင်လှအမည်ဖြင့် ၃၀-၆-၂၀၂၀ ရက် ထိ နှစ်(၃၀)ဂရမ်ရရှိခဲ့ပြီး ဦးလှိုင်လှ ကွယ်လွန်ပြီးဖြစ်သဖြင့် ၎င်း၏ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်လှလှလှမှ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းမှ ဦးပိုင် (၁၀၅၈)၊ မြေအကျယ် ၀ ဒသမ ၀၆၀ စတုရန်းကို ၂၇-၈-၂၀၂၀ ရက်မှစ၍ မြို့နယ်စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်အမှတ် (၂၉၉/၂၅၀) ဖြင့် ဒေါ်လှလှလှအောင်ကတော်ထံသို့ တရားဝင်ရောင်းချခဲ့ပါသည်။ ယခုအခါ ဒေါ်လှလှလှ အောင်ကတော် ၁/လကန(နိုင်)၀၈၀၃၀၄ မှ မြေပွားဂရမ် (အမည်ပြောင်း) လျှောက်ထားလာမှုအပေါ် ကျိုးကြောင်းဖော်ပြချက်ခိုင်လုံစွာဖြင့် ကန့်ကွက်တင်ပြသ မည်သို့မဆို ယခုကြော်ငြာစာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက် ပြည့်မြောက်သည့်ရက်အထိ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်သူမရှိပါက လျှောက်ထားမှုအား လုပ်ထုံးလုပ်နည်း ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

ကော်လီအောင်အရာရှိ ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန မြစ်ကြီးနားမြို့

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

နေပြည်တော်၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ ရွာကောက်ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၂၉/ပန်းခင်း)၊ မြေကွက်အမှတ်(၃၈)၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၂၅၈၇၅၅ နှစ်(၃၀) မြေပွားဂရမ် မြေကွက်သည် နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့/မြေဌာနတွင် ခေါ်ရွှေစင်ထိုက် ၂/လကန(နိုင်)၀၆၅၅၄၃ အမည်ဖြင့် မြေပွားဂရမ် အမည်ပေါက်ထားပြီး ၎င်းထံမှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူထားသူ ဦးရန်ပိုင်စိုး ၈/စလန(နိုင်)၁၀၇၀၂၅ ထံမှတစ်ဆင့် အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေက စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်ထံသို့ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းများဖြင့် ဤကြေညာသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ- ဦးစော်မင်း(စဉ်-၁၉၉၅)၊ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အမှတ်(၁၀၄၀)(၁၇)လမ်း၊ ပေါင်းလောင်း(၃)ရပ်ကွက်၊ ပျဉ်းမနားမြို့၊ နေပြည်တော် ဖုန်း-၀၉-၄၇၂၀၈၄၄၂

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 8C/3682, Zar Ma Ni L/T, P/U (4x2)R ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်နန်းနင်းအေး ၉/မတရ(နိုင်)၁၅၆၂၆၀ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညနု၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကင်းမြောက်ပိုင်း)၊ အင်းစိန်

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)

- ၁။ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ အောက်တိုဘာလမှ မတ်လအထိ (၆)လ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနတွင် ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ်မှ စက်ကိရိယာပစ္စည်း (၃၀)မျိုးနှင့် သာမန်အသုံးစရိတ်မှ ရုံးအသုံးအဆောင်ပစ္စည်း (၁၈)မျိုးကို မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူခြင်းတို့အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ပေးသွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။
- ၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပြီး တင်ဒါပုံစံများကို ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၂၉) နေပြည်တော်တွင် လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ ဝယ်ယူရာတွင် ကုမ္ပဏီတစ်ခုလျှင် ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးသာ Covid-19 ရောဂါဆိုင်ရာအကာအကွယ် (Mask နှင့် Face Shield) များ ဝတ်ဆင်၍ လာရောက်ဝယ်ယူပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်-

စက်ကိရိယာပစ္စည်း (၃၀)မျိုး တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၁၁-၁၀-၂၀၂၁ ရက်မှ ၁၀-၁၁-၂၀၂၁ ရက်အထိ
 တင်ဒါပိုင်ဆိုင်ရက်နှင့်အချိန် - ၁၁-၁၁-၂၀၂၁ ရက် (ကြာသပတေးနေ့) ၁၄:၀၀ နာရီ
 ၂၄-၁၁-၂၀၂၁ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)

တင်ဒါဖွင့်ဖောက်မည့်ရက် - ၁၁-၁၀-၂၀၂၁ ရက်မှ ၁၀-၁၁-၂၀၂၁ ရက်အထိ
 ရုံးအသုံးအဆောင်ပစ္စည်း (၁၈)မျိုး တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၁၁-၁၀-၂၀၂၁ ရက်မှ ၁၀-၁၁-၂၀၂၁ ရက်အထိ
 တင်ဒါပိုင်ဆိုင်ရက်နှင့်အချိန် - ၁၂-၁၁-၂၀၂၁ ရက် (သောကြာနေ့) ၁၄:၀၀ နာရီ

တင်ဒါဖွင့်ဖောက်မည့်ရက် - ၁၀-၁၂-၂၀၂၁ ရက် (သောကြာနေ့)
 ၃။ တင်ဒါတင်သွင်းရန် တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံဝယ်ယူသည့်နေရာတွင် ပြန်လည်တင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပြီး ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန (အစည်းအဝေးခန်းမ)၊ ရုံးအမှတ် (၂၉) နေပြည်တော်တွင် တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသည်။
 ၄။ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ Website www.motc.gov.mm နှင့် ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန Website www.rtd.gov.mm, www.myanmarrrad.com တွင်လည်း ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၃၃၆၂၊ ၀၆၇-၄၀၅၀၉၉၊ ၀၆၇-၄၀၅၃၀၅၊ ၀၁-၅၇၄၀၂၀၊ ၀၁-၅၇၄၀၁၆

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်-၃၀၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၀၄၂၊ အကျယ်အဝန်း ၀ ဒသမ ၀၅၅ စတုရန်း ဦးလှသိန်း အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရမ်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်း(ခ) မန္တလေးလမ်း၊ အမှတ် (၁၀၄၂) ဟုခေါ်တွင်သောမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် အားလုံးတို့ကို မှတ်ပုံတင်စာချုပ်အရ ပိုင်ဆိုင်ပြီးလျှင်ပေးရောင်းချခွင့်ရှိသည်ဟု အဆိုပြုသူ ဒေါ်နန်းသိသိအောင် ၁၀/မလက(နိုင်)၀၆၁၄၀၆ ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေမှ ဝယ်ယူရန်အတွက် မြေတန်ဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသဖြစ်သော စရန်ငွေအား ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ- ဒေါ်ယဉ်မေသိမ်း (ခ) မြတ်စုရည် [LL.B, M.A(Business Law)] တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၃၀၃၉/၂၀၁၆) ဒေါ်သိမ့်စာနှင့်အောင် (LL.B) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၈၂၈/၂၀၁၆) အမှတ်(၂/၄၆)၊ မဟာဗောဓိလမ်း၊ ၁၄ရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၈၀၆၀၃၁၊ ၀၉-၇၁၃၄၅၈၉၀

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ငူဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၄)၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၃၀(က)၊ အလျား (၆၀)ပေ x အနံ (၂၀)ပေ၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၀၂၇ စတုရန်းပေရှိ နှစ်(၆၀) မြေပွားဂရမ်မြေကွက်ကြီးထဲမှ တရားဝင်မခွဲစိတ်ရသေးသော ခေါင်းရင်းခြမ်း (၆၀x၁၀)ပေဟုခေါ်တွင်သော မြေနှင့်အိမ်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့သည် မြို့မြေစာရင်းတွင် ခေါ်ဆိုခြင်း (AC-၀၀၄၀၀၀) အမည်ပေါက်ပြီး အိမ်အဖြစ်ထံမှ အရောင်းအဝယ်အရပ်စာချုပ်ဖြင့် ဦးသက်ထွေးအောင် ၁၂/ဥက္ကလာ (နိုင်)၁၃၀၉၈၁ မှ တရားဝင်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်၍ ၎င်း၏ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်ညိုညိုဝင်း ၁၂/ဥက္ကလာ(နိုင်)၁၄၅၅၄၈ မှ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံပြောဆိုလာသဖြင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်စာစာထွန်း ၁/ကမန(နိုင်)၀၇၉၇၉၀၈၀ ဝယ်ယူရန် ရောင်းဖိုးငွေ၏ စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ အကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို နိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်ထံသို့ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်ရေးဆိုင်ခိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်ခြင်း မရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်ကို ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ- ဒေါ်စာစာထွန်း (LL.B) (စဉ်-၄၇၄၅) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အမှတ်(၈၉၈)၊ စာကလမ်း၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ တောင်ငူဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၅၈၀၆၀၃၁၊ ၅၇၂၉၀၀

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာ

ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၁၆၀/၄၊ မြေကွက်အမှတ်-၄၁၆၊ ဧရိယာ (၀.၀၅၅) စတုရန်း နှစ် (၆၀) ဂရမ်မြေကွက်နှင့်တကွ ယင်းမြေကွက်နှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသော အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ယင်းပိုင်ဆိုင်သူအမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်လျက်ရှိသူ ဦးအောင်ကျော် (၁၄၄၈၄၈ (နိုင်) ၁၄၄၄၆၇) ထံမှ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်း ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေပေးချင်း ပြုစုပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်ထံသို့ ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်းကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်ကျော်လွန်ပါက ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ -

ဦးစော်လတ် (LL.B) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ် - ၉၃၀၀) အမှတ်-၈၃၊ (ပထမထပ်)၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း ၀၉-၂၅၄၀၃၀၅၅

အမွေဆိုင်ပစ္စည်းများဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်နှင့် သတိပေးတားမြစ်ချက်

- ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်ယဉ်မူယာ ၁၂/အစန(နိုင်)၁၇၉၃၉၊ အမှတ်(၄၄)၊ မင်းနန္ဒာလမ်းမကြီး၊ ဗိုလ်ထွန်းစံရပ်ကွက်၊ ဒေါ်ပုံမြို့နယ်နေသူ၏လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ အများသိစေရန် အသိပေးကြော်ငြာပါသည်။
 - ဒေါ်ယဉ်မူယာသည် ဒေါက်တာကျော်စိန် ဗိုလ်မှူး(ငြိမ်း)နှင့် ဒေါ်ချိုချိုဝင်း တို့၏သမီးအရင်းဖြစ်ပါသည်။ ဖခင်ဦးကျော်စိန်သည် ၂၄-၇-၂၀၂၁ ရက်က ကွယ်လွန်သွားရာ အောက်ဖော်ပြပါမရွှေမပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများနှင့် ရွှေပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများ ကျန်ရစ်ပါသည်။
 - ၁။ တာမွေမြို့နယ်၊ ၁၆၇ လမ်း၊ အမှတ်(၃၃)၊ ၄ လွှာတိုက်ခန်း၊
 - ၂။ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ဖွဲ့မြေရပ်ကွက်၊ ဖွဲ့မြေလမ်း၊ အမှတ်(၂၇)၊ မြေညီ (ယာ)တိုက်ခန်း၊
 - ၃။ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ သပြေကုန်းရပ်ကွက်၊ မြယာကုန်းလမ်း၊ အမှတ် ၃၃/၃၅၊ ၄ လွှာ(ယာ)တိုက်ခန်း၊
 - ၄။ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ ကျောင်းကုန်းလမ်း၊ ပေ ၄၀x ပေ ၆၀ မြေကွက်၊
 - ၅။ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ညောင်တုန်းမြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ ဘောဂကျောင်းလမ်းမြေကွက်၊
 - ၆။ ဒေါ်ပုံမြို့နယ်၊ ဗိုလ်ထွန်းစံရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၄၄)၊ မင်းနန္ဒာလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၁/၉၃)၊ မြေတိုင်း(၃)၊ နှစ်(၆၀)ဂရမ်မြေ အကျယ်(၂၅ပေx၆၀၅)မြေနှင့် အဆောက်အအုံ၊
 - ၇။ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရွှေပေါက်ကဲမြို့သစ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၂၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၁၉)၊ မြေတိုင်း(၄)၊ မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၊ အမှတ်(၄၁၉)၊ မြေအကျယ် ပေ ၄၀ x ပေ ၆၀ မြေနှင့် (၂)ထပ် RC
 - ၈။ တိုယိုတာဝစ်ရုံ(အဖြူရောင်)၊ အမှတ်-11-5123 ကားတစ်စီး၊
 - ၉။ ရွှေငွေရတနာပစ္စည်းမျိုးစုံတို့ ဖြစ်ပါသည်။
- ထိုပစ္စည်းများသည် ဦးကျော်စိန်၏အမွေကျန်ပစ္စည်းများဖြစ်၍ ဒေါ်ယဉ်မူယာ၏ ခွင့်ပြုသောတော်လှန်ချက်မရှိဘဲ ရောင်းချ၊ ပေါ်ခန်း၊ ဖောက်ခွဲမှု၊ လွှဲပြောင်းခြင်းများ အခြားတစ်ခုနှင့်တစ်ခုဖြင့် လွှဲပြောင်းခြင်းများမပြုလုပ်ရန်နှင့် ပြုလုပ်ပါက ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာလိုက်သည်။
- လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ- ဒေါ်ယဉ်မူယာ ဦးစိုးလှိုင် B.Sc (Chem), H.G.P,RL တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၇၅၂၄) အမှတ်(၃၁)၊ ၄-လွှာ၊ ဘိုကလေးဈေးလမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၁၅၇၄၀၄၊ ၀၉-၂၆၂၀၉၂၈၈

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာ

ကျွန်တော် ဦးထွန်းလင်းသူ ၁၂/ဥက္ကလာ(နိုင်)၁၂၉၀၃ နှင့် ကျွန်တော် ဦးမင်းခေါင်ထွန်း ၁၂/လရန(နိုင်)၀၇၈၅၆ တို့သည် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း-သန်လျင်တံတားအနီး၊ ကြယ်စင်မြို့တော်အိမ်ရာစီမံကိန်းအတွင်းရှိ သံလျင်ရိပ်မွန်အိမ်ရာ စီမံကိန်းအဆင့်၊ တိုက်အမှတ်(A3)၊ အခန်းအမှတ်(301-B) အခန်းအား ၂၂-၄-၂၀၁၅ ရက်စွဲပါ နှစ်ဦးသဘောတူတိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ်ကတ်စာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ခဲ့ရာ ငွေ-စာချုပ်မရင်းမှာ ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါစာချုပ်မရင်း မိတ္တူဖွဲ့စည်းပြီး ပြန်လည်လျှောက်ထားရန်ဆောင်ရွက်လိုက်ရာ ၎င်းတိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက စာချုပ်စာတမ်းမရင်းများဖြင့် ခုနှစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးထွန်းလင်းသူ ၁၂/ဥက္ကလာ(နိုင်)၁၂၉၀၃ အမှတ်(၁၇၇)၊ ဇေယျာ(၇)လမ်း၊ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ တောင်ငူဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၁၅၃၅၃၀၈

ဦးမင်းခေါင်ထွန်း ၁၂/လရန(နိုင်)၀၇၈၅၆ အမှတ်(၂၀၄/၅၆၅၅)၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၁၅၃၅၃၀၈

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တာမွေမြို့နယ်၊ မေတ္တာညွန့်ရပ်ကွက်၊ ရန်ကြီးအောင်လမ်း၊ အမှတ်(၁၃၄၆)နေ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ မဝါဝါနု ၁၂/တမန(နိုင်)၀၉၈၉၄၃ ၏ လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ မဝါဝါနုသည် ၎င်း၏အမျိုးသားဖြစ်သူ ဦးပြည့်မြို့မောင်နှင့် ၂၈-၉-၂၀၂၁ ရက်တွင် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ငူဥက္ကလာပမြို့နယ် တရားရုံးတွင် တရားဝင်အကြင်လင်မယားအဖြစ်မှ ကွာရှင်းပြတ်စဲခဲ့ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဦးပြည့်မြို့မောင်နှင့် ပတ်သက်သည့်ကိစ္စအဝဝအားလုံးသည် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်ဝါဝါနုနှင့် သက်ဆိုင်တော့မရှိကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ- ဦးဝင်းကျော်သူ (LL.B) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၇၄၄၀၄)၊ ၂၈-၄-၂၀၁၆ ဖုန်း-၀၉-၇၆၀၇၃၂၅၃၂

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း

ကုမ္ပဏီအမှတ်တံဆိပ် (Logo) ပြောင်းလဲ အသုံးပြုခြင်းအား အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ယခင်အမှတ်တံဆိပ်

ယခုပြောင်းလဲမည့် အမှတ်တံဆိပ်



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အမှတ် (၃၂)၊ ဆရာစံလမ်းနှင့် ဗဟိုလမ်းထောင့်၊ ၂/၁ ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်တွင်တည်ရှိသော ASA Microfinance Myanmar Limited ၊ ကုမ္ပဏီ မှတ်ပုံတင်အမှတ်(၁၀၃၀၀၆၇၁၀)၏ Managing Director ဖြစ်သူ Mr.Anisur Rahman ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အသိပေးကြေညာအပ်သည်။

ASA Microfinance Myanmar Limited ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဒေါ်ခင်နွယ်နွယ်ဝင်း (LL.B)၊ အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၅၂၀၈၂)
အမှတ်(၅၅၃)၊ ငမိုးရိပ် ၄လမ်း၊ အပိုင်း(၃)၊ ငမိုးရိပ်ရပ်ကွက်၊ သစ်ခဲးကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
ဖုန်း-၀၉-၇၉၀၄၄၄၃၅၊ ၀၉-၇၇၄၄၄၇၀၆၄

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် ၃၈၈/၁၀၃၅၃
Jinnshe-110 AstroNova Co.,Ltd. က
(ကမ-၃)ပျောက် မိတ္တူလျှောက်ထား
လာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံ
သော အထောက်အထားများဖြင့်
ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ (၁၅)ရက်အတွင်း
အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လာရောက်
ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်ပါရန်။
ကညန၊ တိုင်းရုံး(မကွေး)

တင်ဒါရက်စွဲပြင်ဆင်သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာခြင်း
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊
မြစ်ကြီးနားခရိုင်မှ ၂၆-၉-၂၀၂၁ရက် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတွင် ထည့်သွင်းကြော်ငြာခဲ့သည့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ (ပစ္စည်းတင်ဒါ) လျှောက်လွှာ
စတင်ရောင်းချမည့်ရက်အား ၁၁-၁၀-၂၀၂၁ရက်အစား ၁၅-၁၀-
၂၀၂၁ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ တင်ဒါတင်သွင်းရမည့် နောက်ဆုံးရက်/အချိန်
အား ၂၅-၁၀-၂၀၂၁ရက် ညနေ ၄:၀၀နာရီအစား ၉-၁၁-၂၀၂၁ရက်
မွန်းလွဲ ၂:၀၀နာရီတွင်လည်းကောင်း၊ တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက်/အချိန်အား
၂၆-၁၀-၂၀၂၁ရက် နံနက် ၁၀:၀၀နာရီ အစား ၁၀-၁၁-၂၀၂၁ရက် နံနက်
၁၀:၀၀နာရီတွင်လည်းကောင်း ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ပါကြောင်း အသိပေး
ကြေညာအပ်ပါသည်။
တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် 6K/1755 Hyundai
Starex ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးညွန့်ဆွေ
၈/မာဘန(နိုင်)၀၀၇၃၄၄က (ကမ-၃)
ပျောက်မိတ္တူလျှောက်ထားလာပါသဖြင့်
ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော
အထောက်အထားများဖြင့်
ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ (၁၅)ရက်အတွင်း
အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လာရောက်
ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်ပါရန်။
ကညန၊ တိုင်းရုံး(မကွေး)

တင်ဒါရက်စွဲပြင်ဆင်သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာခြင်း
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊
ပူတာအိုခရိုင်မှ ၂၆-၉-၂၀၂၁ရက် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတွင် ထည့်သွင်းကြော်ငြာခဲ့
သည့်အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ (ပစ္စည်းတင်ဒါ) လျှောက်လွှာ
စတင်ရောင်းချမည့်ရက်အား ၁၁-၁၀-၂၀၂၁ရက်အစား ၁၅-၁၀- ၂၀၂၁
ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ တင်ဒါတင်သွင်းရမည့် နောက်ဆုံးရက်/အချိန်
အား ၂၅-၁၀-၂၀၂၁ရက် ညနေ ၄:၀၀နာရီ အစား ၉-၁၁-၂၀၂၁ရက်
မွန်းလွဲ ၂:၀၀နာရီတွင်လည်းကောင်း၊ တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက်/အချိန်အား
၂၆-၁၀-၂၀၂၁ရက် နံနက် ၁၀:၀၀နာရီအစား ၁၀-၁၁-၂၀၂၁ရက် နံနက်
၁၀:၀၀နာရီတွင်လည်းကောင်း ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ပါကြောင်း အသိပေး
ကြေညာအပ်ပါသည်။
တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် 8J/6435 Kaung
Myat Kyair Sinhein L/T ယာဉ်
လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစောလင်းအောင် ၈/မာဘန
(နိုင်)၀၀၇၅၃၇က (ကမ-၃)ပျောက်
မိတ္တူလျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်
လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထား
များဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ (၁၅)ရက်
အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လာရောက်
ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ပါရန်။
ကညန၊ တိုင်းရုံး(မကွေး)

တင်ဒါရက်စွဲပြင်ဆင်သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာခြင်း
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊
မိုးညှင်းခရိုင်မှ ၂၆-၉-၂၀၂၁ရက် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတွင် ထည့်သွင်း
ကြော်ငြာခဲ့သည့်အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ (ပစ္စည်းတင်ဒါ) လျှောက်လွှာစတင်
ရောင်းချမည့်ရက်အား ၁၁-၁၀-၂၀၂၁ရက်အစား ၁၅-၁၀-၂၀၂၁ ရက်တွင်
လည်းကောင်း၊ တင်ဒါတင်သွင်းရမည့် နောက်ဆုံးရက်/အချိန်အား
၂၅-၁၀-၂၀၂၁ရက် ညနေ ၄:၀၀နာရီ အစား ၉-၁၁-၂၀၂၁ရက်
မွန်းလွဲ ၂:၀၀နာရီတွင်လည်းကောင်း၊ တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့် ရက်/အချိန်အား
၂၆-၁၀-၂၀၂၁ရက် နံနက် ၁၀:၀၀နာရီအစား ၁၀-၁၁-၂၀၂၁ရက် နံနက်
၁၀:၀၀နာရီတွင်လည်းကောင်း ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ပါကြောင်း အသိပေး
ကြေညာအပ်ပါသည်။
တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း
ကချင်ပြည်နယ်၊ ပူတာအိုမြို့၊
ခုတ္တန်ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၇၆)နေ (၁)
ဦးဘနိုးဌေးရမ်းခိုင် (အမိ) ဒေါ်ရာဇဝန်းခင်
ဆားရီတို့၏သား မောင်ဘနိုးထွန်း
၁/ပတအ(နိုင်)၀၆၄၂၉၂၁သည် မိဘ
နှစ်ပါး၏ ဆိုဆုံးမမှုကိုမနာခံဘဲ မိဘ
တို့အား စိတ်ဆင်းရဲအောင် အကြိမ်ကြိမ်
ပြုမူနေပါသဖြင့် သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်
စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။ နောက်နောင်
၎င်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ကိစ္စအဝဝကို
တာဝန်ယူ မဖြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ပါ။
(စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်းခံပါ။)
ဦးဘနိုးဌေးရမ်းခိုင် ဒေါ်ရာဇဝန်းခင်ဆားရီ

တင်ဒါရက်စွဲပြင်ဆင်သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာခြင်း
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ လမ်းဦးစီးဌာနမှ
၂၄-၉-၂၀၂၁ရက် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတွင် ထည့်သွင်းကြော်ငြာခဲ့
သည့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ (လုပ်ငန်းတင်ဒါ) လျှောက်လွှာစတင်ရောင်းချမည့်
ရက်အား၁၁-၁၀-၂၀၂၁ရက်အစား ၁၅-၁၀-၂၀၂၁ရက်တွင် လည်းကောင်း၊
တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်နောက်ဆုံးရက်အား ၂၆-၁၀-၂၀၂၁ရက်အစား
၉-၁၁-၂၀၂၁ရက်တွင်လည်းကောင်း ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ပါကြောင်း အသိပေး
ကြေညာအပ်ပါသည်။
တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း
မြစ်ကြီးနားမြို့၊ မနိမိန့်ရပ်ကွက်၊ ကွင်းအမှတ်(၁-ခ)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၅၇/၆၄)၊ မြေဧရိယာ ၀၃၁၁၈ ၁၆၆ စတုရ
မြေကွက်ကို မူလက ဒေါ်လှတောင် အမည်ဖြင့် ဝိုင်ဆိုင်ခဲ့ပြီး ၁၂-၆-၂၀၁၆ ရက်တွင် ဒေါ်လှတောင်ထံမှ ဦးကျော်သူရက နှစ်ဦးသဘောတူ
အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပြီး ဦးကျော်သူရ ၉/မရမ(နိုင်)၀၁၃၀၆၇ အမည်ဖြင့် မြေပိုင်ခွင့်အသစ်ရရှိရေးအတွက်
(၆-၇-၂၀၂၁)ရက်စွဲပါ ကျွမ်းကျင်သူအမှတ် (၁၇၉/၂၀၂၁)ကို (၈-၇-၂၀၂၁) ရက်စွဲပါ ကျွမ်းကျင်သူ မှတ်ပုံတင်အမှတ် (၁၅၃/၂၀၂၁)
အဖြစ် မှတ်ပုံတင်ပြုဆိုတင်ပြုလျက် လျှောက်ထားလာခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကျွမ်းကျင်ရေးအဖွဲ့ကြားပေးပြီးနောက် နိုင်ငံ့အဖွဲ့ကြား
ကန့်ကွက် တင်ပြနိုင်သူ မည်သူမဆို ယခုလျှောက်ထားခြင်းအား ဆောင်ရွက်ပေးပေးသင့်ကြောင်း ယခုကြေညာစာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ ရက်
အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လျှောက်ထားသူအား လုပ်ထုံးလုပ်နည်းညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ
မြေပိုင်ခွင့်အသစ်ထုတ်ပေးရေးကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများပြည်သူသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး
မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြစ်ကြီးနားမြို့

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 7R/7655 ၏
ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍
ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ
သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြား
ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန်
ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး
(ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း)

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 3J/3859, Toyota Corolla EE102, Station Wagon (4x2)R
ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးသိန်းမင်းထွန်း ၁၂/လမန(နိုင်)၀၁၅၃၅၂က ကမ-၃
ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက
ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း
အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း)၊ အင်းစိန်
တစ်ဦးတည်း
ဖြစ်ပါကြောင်း
ရန်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူခရိုင်၊ ရမ်းဗြဲမြို့၊ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၊
သာယာကုန်းရပ်၊ ရုံးတက်လမ်း၊ အိမ်အမှတ်(၁/၄)နေ ဦးကျောက်လုံး
၏သမီး ဒေါ်မိမိ(ခ)ဒေါ်ခင်ခင်အောင် ၁၁/ကမန (နိုင်)၀၀၇၀၉၀၃သည်
တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန
ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန
ရုံးသုံးပရိဘောဂပစ္စည်း စာအုပ်တင်သံစင်များဝယ်ယူရန်
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနအတွက် အသုံးပြုရန်
လိုအပ်သော အောက်ပါရုံးသုံးပရိဘောဂပစ္စည်း (၂)မျိုးကို မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်-
(က) စာအုပ်တင်သံစင်(၄)ဆင့် (၃၀)စင်
(၆'၅"x၂'၆'၅")
(ခ) စာအုပ်တင်သံစင်(၅)ဆင့်နံစပ်ပါ (၅၀)စင်
(၃'၅"x၇'၆'၅")
၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူရန် ၈-၁၁-၂၀၂၁ ရက်မှ ၇-၁၁-၂၀၂၁ ရက်အထိ နေ့စဉ် ၉:၃၀
နာရီမှ ၁၆:၃၀ နာရီ ရုံးဖွင့်ရက်အတွင်း အောက်ပါလိပ်စာများတွင် တစ်စောင်လျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀၀/-
နှုန်းဖြင့် လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ တင်ဒါခံစားရသူများ လာရောက်ဝယ်ယူရာတွင် ကုမ္ပဏီ၏
မှတ်ပုံတင်ကတ်ပြား (သို့မဟုတ်) လုပ်ငန်းလိုင်စင် မိတ္တူတင်ပြရမည်-
၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၈-၁၁-၂၀၂၁ ရက် ၉:၃၀ နာရီမှ ၁၆:၃၀ နာရီအတွင်း ပြန်ကြား
ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော်
တွင်ဖြစ်စေ၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊
အမှတ်(၂၅)၊ သိမ်ဖြူလမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင်ဖြစ်စေ
တင်ဒါအဖွဲ့ဝင်များရရှိရန်အတွက် လာရောက်ပေးသွင်းရန် ဖြစ်ပါသည်။ သတ်မှတ်ကာလထက်
ကျော်လွန်သော တင်ဒါများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည် မဟုတ်ပါ။
၄။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခံစား အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၂၀၆၅
၀၆၇-၃၄၁၂၆၂၅၊ ၀၆၇-၃၄၁၂၆၂၅ တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။
တင်ဒါခံစားရသူများ ထုတ်ယူရန်လိပ်စာ
တင်ဒါတင်သွင်းရန်လိပ်စာ
ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊
ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ပစ္စည်းများ
ဝယ်ယူရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဌာန
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန
ရုံးအမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော်
ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၂၀၆၅
ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
ဖုန်း-၀၁-၈၂၀၉၃၆၊ ၀၁-၈၃၇၃၄၀
- အမှတ်(၂၅)၊ သိမ်ဖြူလမ်း
- အမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော်
ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၂၀၆၅
ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
ဖုန်း-၀၁-၈၂၀၉၃၆၊
၀၁-၈၃၇၃၄၀

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန
(အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)

၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ တိုင်း
ဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ကျေးလက်လမ်းလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုရန်
လိုအပ်သည့် အောက်ပါစက်ယန္တရား (၃)မျိုးကို မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ဌာနအရောက်
အိတ်ဖွင့် တင်ဒါခေါ်ယူ၍ ဝယ်ယူလိုပါသည်-
စဉ် ပစ္စည်းအမျိုးအမည် အရ
အတွက် Country of Origin မှတ်ချက်
1 Motor Grader(14)Tons 2Nos China 1Lot
2 Mini Excavator(8)Tons 3Nos Japan/Korea 1Lot
3 Three Wheel Road Roller (8-10) Tons 3Nos China 1Lot
၂။ တင်ဒါပုံစံတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၁၁-၁၀-၂၀၂၁ရက်မှ
၉-၁၁-၂၀၂၁ရက်အထိ
၃။ တင်ဒါလျှောက်လွှာနောက်ဆုံး
တင်သွင်းရမည့်ရက်/အချိန် - ၁၂-၁၁-၂၀၂၁ရက်(မွန်းလွဲ ၂နာရီ)
၄။ တင်ဒါဖွင့်မည့်ရက်/အချိန် - အကြောင်းကြားဆက်သွယ်ပါမည်။
၅။ တင်ဒါဖွင့်မည့်နေရာ - ရုံးအမှတ်(၁၀)ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီး
ဌာန၊ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီး
ဌာနရုံး၊ အမည်းအင်းခန်းမဆောင်
၆။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့
ရုံးချိန်အတွင်း စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်-
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)
စက်မှုဌာနခွဲ တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ
ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၀၇၈၃၁၊ ၀၉-၂၆၃၈၃၇၃၁၊ ၀၉-၇၇၄၄၇၆၁၂၂

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကျေးလက်လမ်း
ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနအောက်ရှိ မြို့နယ်များတွင် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ဘဏ္ဍာရေးနှစ်(အောက်တို
ဘာလမှ မတ်လအထိ)(၆)လ ပြည်ထောင်စုနှင့် တိုင်းဒေသကြီးငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေ
ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးလက်လမ်းတံတား၊ Box Culvert လုပ်ငန်းများ အကောင်
အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် မြန်မာနိုင်ငံသားလုပ်ငန်းရှင်များထံမှ မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့်
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။
၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခံစားရသူ စည်းကမ်းချက်များကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံးတွင် အောက်ပါအစီ
အစဉ်အတိုင်း ရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ပါသည်-
(က) တင်ဒါလျှောက်လွှာစတင် - ၁၁-၁၀-၂၀၂၁ရက်(တနင်္လာနေ့)
ရောင်းချမည့်ရက်
(ခ) တင်ဒါနောက်ဆုံးတင်သွင်း - ၁၁-၁၁-၂၀၂၁ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)
ရမည့်ရက်
(ဂ) တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်နေရာ - ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံး၊ အမှတ်(၁၁+၂)၊
(၃၁)ရပ်ကွက်၊ စလွန်မြစ်(၃)လမ်း၊ ဒဂုံမြို့သစ်
(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၃။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များနှင့် တင်ဒါလျှောက်လွှာများအား ညွှန်ကြား
ရေးမှူး (မြို့ပြ)ရုံး ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)
မြို့နယ်တွင် လာရောက်ကြည့်ရှုခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရုံးဖုန်း ၀၁-၃၅၉၂၄၂၁၃
၀၁-၃၅၉၂၄၂၁၃ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာ
အပ်ပါသည်။
တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ

သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန
နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန
၂၀၂၁ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ်လအထိ (၆)လ
ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက်
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနအောက်ရှိ အစိုးရ
နည်းပညာကောလိပ်များ၊ အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံများ၊ အစိုးရနည်းပညာ အထက်
တန်းကျောင်းများ၊ သင်တန်းဌာနများနှင့် သင်တန်းကျောင်းများအတွက် လိုအပ်သော
သင်ကြားရေးသုံး သင်ထောက်ကူစက်ပစ္စည်းများ၊ ရုံးသုံးစက်ကိရိယာများနှင့် ရုံးသုံး
ပရိဘောဂများအား မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါကြောင်း ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။
၂။ Open Tender ပုံစံများကို ၈-၁၀-၂၀၂၁ ရက်မှစ၍ ရုံးချိန်အတွင်း အစိုးရ နည်း
ပညာကောလိပ်(နေပြည်တော်)၊ အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံ(အင်းစိန်)နှင့် အစိုးရ စက်မှု
လက်မှုသိပ္ပံ (မန္တလေး)တို့တွင် တစ်စုံလင် ကျပ် (၁၀၀၀၀/-)နှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ပြီး
၈-၁၁-၂၀၂၁ ရက် ညနေ (၄:၀၀)နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ Tender ပုံစံဝယ်ယူခဲ့သော
ကျောင်းသို့ တင်ဒါများတင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။
၃။ အဆိုပါသင်ကြားရေးသုံး သင်ထောက်ကူစက်ပစ္စည်းများ၊ ရုံးသုံးစက်ကိရိယာ
များနှင့် ရုံးသုံးပရိဘောဂများအား သက်ဆိုင်ရာဌာနနှင့် ကျောင်းများအရောက် ပေးပို့
တပ်ဆင်ပေးနိုင်ရမည်။
၄။ Open Tender ပုံစံ၊ စည်းကမ်းချက်များနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို
ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၀၇၅၅၅၊ ၀၆၇-၃၄၀၇၅၅၅၊ ၀၆၇-၃၄၀၇၅၅၅ နှင့်
website ဖြစ်သော www.tvet.edu.mm တို့တွင် ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ (Mini)ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စိုက်ပျိုးရေး
ဦးစီးဌာနမှ တိုင်းဒေသကြီး ငွေလုံးငွေရင်းခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ
လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံသား လုပ်ငန်းရှင်ကုမ္ပဏီများအား
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်-
စဉ် တည်နေရာ အကြောင်းအရာ အရေအတွက်
(၁) မကွေးမြို့ ၆၀ 'x'၄၀ 'x'၂၂' RCL(၂)ထပ် ရေ၊ မီး၊ မိလ္လာ၊ ၁
Aptom & Drain အပါ တိုင်းဒေသကြီး
ဦးစီးမှူးရုံး ဆောက်လုပ်ခြင်း
(က) တင်ဒါလျှောက်လွှာရောင်းချမည့်ရက် - ၁၁-၁၀-၂၀၂၁ ရက်
(ခ) တင်ဒါအရောင်းပိတ်မည့်ရက် - ၂၉-၁၀-၂၀၂၁ ရက်
(ဂ) တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်ရက် - ၁၀-၁၁-၂၀၂၁ ရက်
(ဃ) တင်ဒါဖွင့်ပေးစိစစ်မည့်ရက် - ၁၆-၁၁-၂၀၂၁ ရက်
(င) တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်နေရာ - တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး
တက္ကသိုလ်လမ်း၊ မကွေးမြို့
၂။ တင်ဒါတင်သွင်းသူများသည် သတ်မှတ်ရက်၊ အချိန်အတွင်း လာရောက်
တင်သွင်းရန်နှင့် နောက်ကျတင်သွင်းလာသော တင်ဒါများအား လက်ခံမည်မဟုတ်ပါ။
၃။ တင်ဒါနှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၆၃-၂၃၂၀၅၇၊ ၀၆၃-
၂၃၂၀၅၇ တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ
စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန

မွန်ပြည်နယ် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ (Mini Budget)အတွင်း မွန်ပြည်နယ်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး
ဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးမှ ငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ လုပ်ငန်း
များနှင့် ပစ္စည်းများကို မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်လိုပါသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသား
လုပ်ငန်းရှင်များအား အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းနိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်-
စဉ် အမျိုးအမည်
(၁) သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်ရုံး အဆောက်အအုံ (၆၀'x၅၇'x၂၀') (၂)ထပ် RC
ရေစီးအပါအဝင်
(၂) ပြည်နယ်ရုံး(၈၀၀)ပေ ခြံစည်းရိုက်ကုန်ခြင်း
(၃) ရေမြို့နယ်ရုံး(၁၀၀)ပေ ခြံစည်းရိုက်ကုန်ခြင်းနှင့် အုတ်ရေမြောင်း ပြုလုပ်ခြင်း
(၄) ပြည်နယ်ရုံးမာတိခွဲခန်း၊ အဆင့်မြင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်း
(Lab decoration, Lab furniture)
(၅) ပြည်နယ်ရုံးဝင်းအတွင်း (၉၀၀)ပေ ဓာတ်တိုင်သွယ်တံခွန်ခြင်း
(၆) (က) Forton 1J-6536 ယာဉ်အကြီးစား ပြင်ဆင်ခြင်း
(ခ) Probox 6L-7035 ယာဉ်အကြီးစား ပြင်ဆင်ခြင်း
(၇) ရုံးသုံးစက်ကိရိယာများ (၁၂)မျိုး
(၈) ရုံးသုံးပရိဘောဂ (၆)မျိုး
၂။ တင်ဒါလျှောက်လွှာရောင်းချမည့်ရက် - ၁၁-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (တနင်္လာနေ့)မှ
၂၉-၁၀-၂၀၂၁ရက် (သောကြာနေ့)အထိ
၃။ တင်ဒါနောက်ဆုံးတင်သွင်းရမည့်ရက် - ၂၉-၁၀-၂၀၂၁ ရက် (သောကြာနေ့)
၄။ တင်ဒါရောင်းချမည့်နေရာနှင့်
တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်နေရာ - မွန်ပြည်နယ်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး
ဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၊
အောက်လမ်းမကြီး၊ မုပွန်(နတ်ကျွန်း)
ရပ်၊ ဖော်လမြိုင်မြို့
၅။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များ သိရှိလိုပါက မွန်ပြည်နယ်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်း
သိမ်းရေးဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၊ ဖော်လမြိုင်မြို့၊ ဖုန်း-၀၅၇-၂၃၅၇၅၃၁ သို့
ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။
တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 7D/8153, Toyota Dyna, L/T (4x4) ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ
ဦးထွန်းမြင့်လွင် ၁၂/မရက(နိုင်)၀၅၅၄၆၉ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေး
ရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထား
များဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်
လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း)

ပတ်စ်ပို့ပျောက်
ကျွန်မ မဆိုးဘဲ ၁/မကန(နိုင်)
၁၂၇၃၉၈၏ ပတ်စ်ပို့နံပါတ်(မမှတ်မိ)
မှာ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့်
တွေ့ရှိက
အကြောင်းကြားပေးပါရန်။
ဖုန်း-၀၉-၄၀၄၀၅၀၂၇၄၂

ပတ်စ်ပို့ပျောက်
ကျွန်တော် မောင်အောင်ဖြင့် ၁/ဟပန
(နိုင်)၀၀၃၃၉၈၏ ပတ်စ်ပို့နံပါတ်
(မမှတ်မိ) မှာ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့်
တွေ့ရှိက
အကြောင်းကြားပေးပါရန်။
ဖုန်း-၀၉-၄၅၆၃၀၀၅၅၆

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး၊
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး၊
- (ဂ) လွတ်လပ်၍ တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ”ကို ဆက်လက် လိုက်နာကျင့်သုံးရေး၊

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ် များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကို လည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး၊

- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကိုဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး၊

- (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန် များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက် ဖော်ဆောင်ရေး၊

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန် ထက်မြက်ရေး၊

- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစား လိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊

- (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး။

ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၅၄၀၀ ကျော်ဖြင့် တည်ဆောက်လျက်ရှိသော ဘုတ်ပြင်း - အုန်းတောကမ်းတံတား ရာနှုန်းပြည့်နီးပါးပြီးစီး

ဘုတ်ပြင်း အောက်တိုဘာ ၉ တနင်္ဂနွေရက်နေ့တွင် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ်တွင် ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၅၄၀၀ ကျော်ဖြင့် တည်ဆောက်လျက်ရှိသော ဘုတ်ပြင်း-အုန်းတောကမ်း တံတားသည် တံတားတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း ရာနှုန်းပြည့်နီးပါးပြီးစီးနေပြီဖြစ်သဖြင့် အချောသပ်လုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း တံတားဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ဘုတ်ပြင်းမြို့နှင့် အုန်းတောကမ်းကျေးရွာအုပ်စုအား ကားလမ်း ချိတ်ဆက်ပေးမည့် စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁ ❁



ဘုတ်ပြင်းမြို့နှင့် အုန်းတောကမ်းကျေးရွာအုပ်စုအား ချိတ်ဆက်ပေးမည့် ဘုတ်ပြင်း - အုန်းတောကမ်းတံတား တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ယနေ့ သ တင်း အ ညွှန်း

ကျွန်တော်လွမ်းမိသော ငြိမ်းချမ်းရေးပုံရိပ်များ (ကရင်ပြည်နယ်)

ဆောင်းပါး စာ - ၈



ဘရာဇီးနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူ ခြောက်သိန်းကျော်ရှိလာ

နိုင်ငံတကာသတင်း စာ - ၁၂

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ရွာငံမြို့နယ်တွင် ငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀၀ ခန့် တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိ

ပြည်တွင်းသတင်း စာ - ၂၅

အောက်တိုဘာ ၉ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၁၄၄၈ ဦး တွေ့ရှိ

ထပ်မံသေဆုံးသူ ၃၆ ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း ၁၈၁၀၄ ဦးရှိ

(၉-၁၀-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်နိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် -

- တတ်နိုင်သမျှ အိမ်တွင်း၌သာ နေထိုင်ခြင်း၊
- နေအိမ်ပြင်ပသို့ သွားရောက်ရန်ရှိပါက ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask)ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ခြင်း၊

စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ ❁